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عمل به وعده ها اعتماد را بازسازی می کند
رئیس جمهوری با تاکید بر لزوم بازسازی اعتماد مردم گفت: 
عمل به وعده ها می تواند اعتماد را بازسازی کند و برگرداند و بنای 
بنده به عنوان یک خدمتگزار و دولت این است که به وعده ها عمل 

کنم.
 به گزارش ایرنا، سید ابراهیم رییسی بعد از سخنان موافقان و 
مخالفان درباره کلیات برنامه و کابینه معرفی شده به مجلس اظهار 
کرد: یکی از مشکلاتی که غیر از موضوع معیشت و کسب وکار 
در کشور داریم، آسیب دیدن اعتماد مردم است و این اعتماد باید 
برگردد و بازسازی شود. برگشت این اعتماد در گرو عمل به 

وعده ها است.
را  اعتماد  به وعده ها می تواند  افزود: عمل  رئیس جمهوری 
بازسازی کند و برگرداند و بنای بنده به عنوان یک خدمتگزار و 
دولت این است که به وعده ها عمل کنم. شما هم در مجلس 
شورای اسلامی مساعدت کنید در کمیسیون ها و صحن که 
دولت موفق شود به وعده های خود عمل کند. رییسی گفت: این 
همان جلوه از صداقت است که مردم می بینند. آنچه که گفته 
می شود عمل می شود و اعتماد بازسازی خواهد شد. من چه در 
دوره انتخابات و چه در جلسات بعد از انتخابات عرض کردم بنای 
من عمل به وعده ها است و آن هم با یک ادعا نمی شود اثبات 
کرد جز این که مردم ببینند که دولت و وزرا و مسئولین مربوطه به 

وعده هایشان عمل کردند.
رئیس جمهوری افزود: به آنچه عرض کردم، اعتقاد دارم و از 
خداوند برای عمل به وعده ها مدد می گیرم. این که کسی تصور 
کند این وعده در واقع برای دوره انتخابات بوده است که هیجان 
ایجاد کند نه این گونه نیست چرا که ما در محضر خداوند متعال و 
شهدا هستیم سخنی که می گوییم باید قابل باور و بنای بر عمل 
باشد. این نقطه محوری است که مطرح شده و مطرح خواهد شد. 
وی درباره برنامه های خود گفت: آنچه تقدیم مجلس کردم یک 
برنامه خلاصه چند صفحه ای بود و برنامه کلان را بعداً تقدیم 
می کنم. آنچه به عنوان برنامه دولت سیزدهم تقدیم مجلس شد 
همه آنچه که در برنامه بود در آن چند صفحه گنجانده نمی شد 
و چند صفحه داده شد که رویکردهای برنامه در آن باشد که 
خلاصه آن را قرائت کردم؛ بنابراین برنامه کوتاه مدت و آنی ۶۵ 
صفحه با اولویت مسائل پیشروی دولت مانند کرونا و بازار سرمایه 

و کسری بودجه است.
Á  تقدیم آینده  روز  چند  تا  مفصلی  برنامه 

نمایندگان می شود
انقلاب عرض  یادآور شد: در محضر رهبر معظم  رییسی 
کردم که آن ۶۵ صفحه یک برنامه کوتاه مدت و فوری است 
برنامه دولت سیزدهم با ۳۰ مسئله کشور که برخی از آنها مسائل 
دستگاهی نیست، بلکه فرابخشی و وزارتخانه ای به آن پرداخته 
شده است. هم مسئله و هم مشکل و راهکارهای برون رفت در آن 
مشخص شده است. با این قید یک مسئول مستقیم برای هرکدام 

وزارتخانه شناخته شده است و زمان بندی هم شده است.
وی گفت: بنابراین به طور مفصل قضیه به عنوان برنامه تحولی 
برنامه سیزدهم تا چند روز آینده خدمت همه نمایندگان تقدیم 
می شود و در جریان قرار خواهید گرفت. این برنامه در یک مرحله 
عنوان پیش نویس دارد و در مرحله دیگر نقطه نظرات نمایندگان و 

متخصصان و نخبگان نهایی خواهد شد. رئیس جمهوری گفت: 
مانند آنچه که به عنوان سند تحول در قوه قضاییه اقدام کردیم 
منتها سند تحول در دولت طبیعتاً مفصل تر با موضوعات متنوع تر 

است که گستره دولت را در بر می گیرد.
رییسی عنوان کرد: مسئله بعدی مسئله مسئولیت هرکدام از 
اعضای دولت به صورت عام و تیم اقتصادی به صورت خاص 
است هر شخصی دارای مسئولیتی است و باید نسبت به مسئولیت 
خود پاسخگو باشد. اگر ما گفتیم تیم اقتصادی و هماهنگی، این به 
معنای رفع مسئولیت از احدی نسبت به مسئولیت خودش نیست. 
وزیر، بانک مرکزی، سازمان برنامه وبودجه، وزارت جهاد کشاورزی، 
صمت همه مسئولیت دارند باید در مقابل خداوند، قانون، مجلس 
و رئیس جمهوری پاسخگو باشد. اما این جمع نیازمند هماهنگی 
و همکاری است یعنی همان موضوعی که شما از آن نگران 
هستید، مسئله عدم هماهنگی تیم اقتصادی تبدیل به هماهنگی 
شود. رییسی بیان کرد: بنابراین نسبت به سفره مردم همه دولت 
مسئولیت دارد. نه یک فرد خاص. من مسئولم، معاون اول مسئول 
است و نسبت به هر بخشی وزیران، و مسئولیت مربوطه مسئولیت 

دارد.
تیم  میان  انجام هماهنگی  دلیل  به  کرد:  وی خاطرنشان 
اقتصادی که عزیزان نگویند دولت در مسائل اقتصادی دچار چند 
آهنگی شد که بعضاً در دولت ها این گله مندی مطرح بوده است 
برای اینکه آهنگ واحدی برای همه بخش ها باشد هماهنگی هم 
در کنار کار اقتصادی تعریف کردیم. معنای آن این است وگرنه 
هرکدام از وزیران صاحب نظر هستند و در حوزه کاری خودشان 
اختیار قانونی دارند اما این همکاری، هم افزایی و هماهنگی را رقم 

خواهند زد.
رییسی در ادامه درباره موضوع بانک ها و نظام بانکی گفت: 
یکی از برنامه های دولت ها اصلاح نظام بانکی بوده و شما هم 
حق دارید بگویید دولت های مختلف این بحث را مطرح کرده اند. 
مسئله بانک ها مسئله بسیار مهم و محوری و دغدغه است و باید 
این مسئله را حل کنیم. وی بیان کرد: در این زمینه هم برای 
بانک ها و هم بانک های خصوصی راهکارهایی را بررسی کرده ایم 
حتماً وزیر مربوطه، بانک مرکزی و تیم اقتصادی هم نگاه هایی 
دارند. لازمه آن این است که با همکاری مجلس و کمیسیون 
اقتصادی به نظر مشترکی برسیم که نظرات و دیدگاه ها به میدان 

اقدام و عمل برسد.
Á  جدی تری نظارتی  نقش  باید  مرکزی  بانک 

داشته باشد
دولت ها  است که هم  نکته ای  این  افزود:  رئیس جمهوری 
گفته اند و هم در نگاه های متخصصان اقتصادی، باید نظام بانکی 
را با همکاری مجلس و صاحب نظران اقتصادی و خود عزیزان ما 

در نظام بانکی مشغول هستند در کشور اصلاح کنیم.
رییسی با بیان اینکه برای اصلاح نظام بانکی باید گام های 
مؤثری برداریم، گفت: بانک مرکزی از حالت توصیه کننده که فقط 
به بانک ها توصیه کند باید خارج شود و جایگاه نظارتی جدی پیدا 
کند و نظارت آن همراه با یکسری از پیگیری های جدی باشد. 
وی خاطرنشان کرد: وقتی جدیت این کار در میدان عمل روشن و 
مشخص شود بانک مرکزی نظارتش بر فقط توصیه نیست بلکه 

توصیه همراه با اقدام و عمل است. این از ضرورت هایی است که 
حتماً باید نسبت به بانک ها صورت بگیرد و جزو برنامه های دولت 

هم خواهد بود و ان شاءالله پیگیری کنیم.
رئیس جمهوری با اشاره به وضعیت صندوق های بازنشستگی 
گفت: می دانید که وضع صندوق های بازنشستگی چه خبر است 
و اینکه اگر بودجه صندوق کم باشد یا نباشد، چه اتفاقی می افتد. 
قرار بود صندوق های بازنشستگی چه جایگاهی داشته باشد و 
امروز در کجا قرار دارد. رئیس دولت سیزدهم با بیان اینکه در 
شاخص های اقتصادی تردید و ابهام وجود دارد و این شاخص ها 
اقتصادی  شاخص های  کرد:  تصریح  است،  بازنگری  نیازمند 
برای اندازه گیری حتماً نیازمند یک بازنگری جدی است و این 
شاخص ها بعد از راستی آزمایی استفاده می شود. یعنی شاخص های 
اقتصادی نخست باید اصلاح و راستی آزمایی شود و بعد مورد 

استناد مجلس قرار بگیرد.
Á  استفاده از توانمندی زنان در کابینه و وزیران

خلاصه نمی شود
وی با تاکید بر استفاده از توانمندی بانوان گفت: استفاده از 
این ظرفیت ارزشمند را دولت موردتوجه قرار داده و خواهد داد. 
دیدیم که این ظرفیت می تواند در عرصه های مختلف سیاسی، 
اجتماعی و فرهنگی نقش آفرین باشد پس حتماً موردتوجه دولت 
خواهد بود. از موضوع استفاده از نقش آفرینی زنان که برای دولت 
می تواند کارساز باشد غفلت نکردیم و نخواهیم کرد. رییسی با بیان 
اینکه استفاده از وجود زنان در وزیران و کابینه خلاصه نمی شود، 
گفت: استفاده از این ظرفیت در جای جای کشور به عنوان زنان 
نقش آفرین که تاکنون بودند و ما هم به اثرگذاری آن اعتقاد 
داریم، انجام خواهد شد.وی همچنین گفت: درباره استفاده از اقوام 
و قومیت های مختلف در استان ها باید بگویم از همه ظرفیت ها 
برای اداره کشور استفاده می کنیم. در کشور، استان ها، مناطق و 
قومیت های مختلف، ظرفیت های ارزشمند و قابل توجهی در میان 
اهل سنت و جوانان وجود دارد و ما در برابر خانواده های اهل سنت 
و شیعه هر دو مسئولیت داریم. چه تفاوتی دارد جوان برومند 
کارآمدی در گوشه ای از مملکت با مدرک فوق لیسانس یا دکترا 
بیکار باشد از این قوم یا گویش باشد یا از آن قوم و گویش. دولت 
و رئیس جمهوری برای همه مردم است از هر گویش و قوم فرقی 

ندارد ترک یا لر باشد یا بلوچ و عرب و عجم. 
Á نسبت به همه مردم مسئول هستیم

رییسی تاکید کرد: نسبت به همه مسئول هستیم چه کسانی 
که به این دولت رای دادند و چه کسانی که به این دولت رای 
نداده اند و دولت در قبال همه آنها و نسبت به توجه به همه حقوق 

مردم مسئولیت دارد حتی ایرانیان خارج از کشور.
رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: ایرانیان خارج از کشور هم 
مانند ایرانیان داخل کشور از حقوقی برخوردارند و دولت در برابر 
آنان مسئولیت دارد چون آنان به این کشور و به سرزمین مادری 
خود تعلق دارند و اولین جایی که ایرانیان خارج از کشور می توانند 
سرمایه گذاری کنند در وطن خود و سرزمین پدری و مادری شان 

است.
وی اضافه کرد: در برابر مسائل ایرانیان خارج از کشور مانند 
امنیت، حقوق اساسی، احوال شخصیه و بسیاری از این موارد مانند 

مسایل امنیت یک ایرانی در داخل کشور مسئول هستیم و وزارت 
خارجه و شورای عالی ایرانیان باید سازوکاری دنبال کند و آنها 
بدانند حقوقشان در کشور و سرمایه گذاری آنان در کشور تامین 
خواهد شد. رئیس دولت سیزدهم ادامه داد: استفاده از ظرفیت 
عظیم نیروهای کشور و جوان کارآمد موردتوجه خواهد بود و من 
توصیه ام به همه مدیران کشور این است که با تمام وجود از این 
ظرفیت ها استفاده شود. رییسی گفت: در سامانه ای که فعال کردیم 
خیلی از اسامی بارها در آن تکرار شده بود منتها چون دو وزارتخانه 
زمان آن کمی بود که افراد آن قطعی شدند و تعیین کردیم. نسبت 
به همه وزارتخانه ها پیشنهادهای زیادی داشتیم. اسم برخی از افراد 
برای بعضی از وزارتخانه ها بیش از ۵۰ تا ۶۰ بار تکرار شد. نسبت 
به آقای زلفی پور و عبدالملکی و خیلی از دوستان و مردم نسبت 
به آنها پیشنهادهایی در مدیریت های مختلف داشتند چرا که فقط 
نگفتیم برای وزارت بلکه برای مدیریت های مختلف نظر خواستیم.
رئیس جمهوری با اشاره به بحث ایثارگری وزیران پیشنهادی 
گفت: در مورد سابقه ایثارگری نمی خواهند ریا شود اما بعضی 
از همکاران از ایثارگران و خانواده شهدا هستند و این افتخاری 
برای دولت است که وزیران آن جزو خانواده شهدا و ایثارگران و 

چهره های ارزشمند هستند. 
رییسی ادامه داد: نام دکتر عین الهی ۵۰ بار برای پست های 
مختلف در این سامانه تکرار شد. ایشان از چهره های انقلاب و 
کارشناس در جامعه پزشکی است که شخصیت علمی و شخصیت 
اجرایی دارد و از همه مهم تر دلدادگی او به انقلاب و نظام و 
ارزش ها است که حاضر است خطر کند و از آبروی خود مایه 
بگذارد و پای کار انقلاب بایستد. ما پزشک های ارزشمندی داریم 
اما عین الهی موردنظر بسیاری از پزشکان و جامعه پرستاری بود 
که مطالب را به من منتقل کردند که امیدواریم در این سمت او 
بتواند موفق باشد. وی بار دیگر به برنامه دولت سیزدهم با بیان 
اینکه برنامه ها هم به صورت کیفی و هم کمی قابل اندازه گیری 
است، گفت: هم برنامه و هم مسئول برنامه و هم زمان برنامه و 
هم همکاران مشخص شده است. به زودی برنامه قطعی را خدمت 
شما تقدیم می کنیم که از ناحیه خود شما قابل پایش و اندازه گیری 

است که کجا اجرایی است.
این  می خواهد  دلمان  کرد:  خاطرنشان  رئیس جمهوری 
مطالبه گری از ناحیه خود نمایندگان و فرهیختگان در کشور باشد 
به نحوی که در این دوره آزمون وخطا نداشته باشیم و بتوانیم همه 
مواردی که پیگیری می شود و استفاده از همه تجربیات که دنبال 
کنیم. یعنی هم متولی و هم زمان بندی مشخص است مثل آنچه 
در قوه قضاییه دنبال کردیم و به عنوان یک برنامه تحولی مورد 

عنایت رهبری و بسیاری از فرهیختگان قرار گرفت.  
Á لیست اموالم را به رهبری اعلام کردم

رییسی افزود: در مجلس قانون تصویب کردید این قانون 
باگذشت چند سال اجرا نشد، زمانی که من به قوه قضاییه آمدم، 
گفتم باید آیین نامه این قانون تهیه شود دوستان آیین نامه تهیه 
کردند و اشکالی که داشتند که موادی از این قانون ابهام دارد که 
البته گفتم ابهام قانون به معنای عدم اجرای آن نباید باشد بلکه 
باید اجرایی شود، آیین نامه را تصویب کردیم سامانه را راه اندازی 
کردیم بسیاری از مسئولان اموالشان را اعلام کردند و این سامانه 

به کارش ادامه داده است. رئیس جمهوری ادامه داد: اعتقاد و باور 
ندارم اگر قانون ابهام داشت باید آن را متوقف کرد با تعامل با 
مجلس بسیاری از ابهامات قابل رفع است به سوابق نگاه کنید ما 
اموال را اعلام کردیم، ضمن این که برای این که قانون را اجرا 
کنم خودمان ابتدا اموال را اعلام کردیم، در آن زمان که رئیس قوه 
قضاییه بودم باید این موضوع را به رهبری اعلام می کردم که من 

اولین نفری بودم که این کار را انجام دادم.
رییسی یادآور شد: نسبت به دولت هوشمند باید شفاف سازی 
صورت گیرد که این جزو برنامه های دولت است، شفاف سازی 
به سلامت دولت و نظارت ویژه و نمایندگان دولت کمک می کند 
من به شفاف سازی عقیده دارم از جمله شفاف سازی هایی این 
است که باید سامانه جامع را بین بخش های اقتصادی تشکیل 
کند داد این از بسیاری از کاستی ها پیشگیری خواهد کرد این 
شفافیت برای مردم صادرکنندگان و واردکنندگان و ناظرین امر 

را تسهیل می کند.
وی در ادامه به موضوع منابع طبیعی اشاره کرد و گفت: مسئله 
منابع طبیعی و اراضی که دولت مدعی مالکیت آن هاست بسیار 
مهم است، شما اقدامات من در دستگاه قضایی را شاهد بودید که با 
بضاعت در قوه قضاییه موضوع منابع محیط زیست را دنبال کردم، 
حفظ محیط زیست از مسائل مهم در کشور است و در محوریت 

وزارت خانه های مربوطه قرار دارد 
رئیس جمهوری با بیان این که تولید واکسن مسئله ما در 
موضوع کرونا به عنوان اولویت و اولین اولویت ما در کشور است، 
اولویت ماست ما هم زمان  تولید واکسن داخلی  اظهار داشت: 
باید  می کنیم  وارد  خارج  از  واکسن  داخلی  واکسن  افزایش  با 
ظرف مدت کوتاهی واکسیناسیون عموم مردم را پیگیری کنیم 
پیگیری های ما از خارج کشور در حال دنبال شدن است ما این 
موضوع را در دستور کار قرار دادیم نه به صورت هفتگی بلکه به 
صورت روزانه، واکسینه کردن مردم از اولویت های دولت است 
امیدواریم تا قبل از فرارسیدن فصل سرما واکسیناسیون را در کشور 

اجرایی کنیم.
محروم  مناطق  موضوع  درباره  سیزدهم  دولت  رئیس 
گفت: مناطق محروم از مواردی است که در برنامه توسعه 
ششم آمده و حتماً در برنامه توسعه هفتم به عنوان یکی از 
محورها مورد تاکید قرار خواهد گرفت. در برنامه دولت ما هم 
همین طور است مسئله مناطق محروم امری است نباید از آن 
غفلت کرد. البته همه مناطق موردتوجه ما است اما مسئله 
مناطق محروم در اولویت است و حتماً برای آن برنامه داریم.
وی با اشاره به مسئله ساختارهای موازی گفت: ساختارهای 
موازی در دولت حتماً بودجه و امکانات را هدر می کند و هم 
وضعیت پیچیده ای بروکراسی نمی گذارد کارمان را آن چنان 
صورت  به  موازی  ساختارهای  مسئله  کنیم.  دنبال  باید  که 

محوری جزو تشکیلات است.
رئیس جمهوری تصریح کرد: ما در مسئله کارمندان در ادارات 
خرید خدمت، شرکتی، پیمانی، استخدام رسمی را داریم که در 
یک اتاق ۶-۷ نفر نشسته اند هم حقوق های آنها و هم ارتباطات 
سازمانی و کارهای سازمانی آنها متفاوت است بنابراین مسئله 
کارکنان دولت جزو اولویت های ما است. یک وقتی هم یک نظام 

هماهنگ پرداخت در کشور تصویب شد که در ادارات به آن نظام 
ناهماهنگ پرداخت می گفتند حقیقت هم همین بود.

Á  عدالت در پرداخت برای دولت بســیار مهم
است

وی با بیان اینکه عدالت در پرداخت برای دولت بسیار مهم 
است، خاطرنشان کرد: اگر یک قشر حقوقشان اصلاح می شود باید 
به حقوق اقشار دیگر هم توجه شود. من به نمایندگان می گویم 
که موکلین شما در سراسر کشور هم از شما و هم از من به عنوان 
خدمتگزارشان توقع دارند اگر به یک قشر توجه می کنیم، تصور 
نکنیم که این قشر تمام کشور است باید به اقشار دیگر هم توجه 
کنیم وگرنه به یک قشر توجه می شود و به اقشار دیگر توجه 

نمی شود.
گفته ام  جلسات  برخی  در  من  اینکه  کرد:  بیان  رییسی 
متناسب سازی حقوق دریافتی با تورم امری است که باید شامل 
همه دستگاه ها شود یعنی متناسب سازی حقوق دریافتی مشخص 
شود. این یکی از جلوه های عدالت است. ما کسانی را داریم که 
دکترا دارند و به عنوان کارمند کار می کنند و در همان جا، آقا یا 
خانمی همین مدرک را با کارآمدی خاص خودش دارد و در نوع 
پرداخت متفاوت است در همه ادارات و سازمان ها و بخش ها هم 

است.
رئیس جمهوری خطاب به نماینده مجلس گفت: برای اصلاح 
را دارد به نظر من  از مسائل، کشور بهترین فرصت  بسیاری 
همکاری دولت و مجلس می تواند بسیاری از گره ها که در کشور 

برای شما تبدیل به یک مسئله شده است.
Á اجرای عدالت اساس تحول در دولت است

وی اضافه کرد: با همکاری مجلس و بسیاری از دلسوزان در 
دانشگاه ها و محافل علمی می توان اقدام کرد ما هم آمادگی داریم 
اگر کار کاملًا کارشناسی شده و مبتنی بر قوانین و مقررات باشد 
در میدان، اجراکننده باشیم و باکی نداریم چه به ما بگویند و چه 
نگویند. رئیس جمهوری خاطرنشان کرد: اجرای عدالت مشکلاتی 
دارد اما به ما آموختند و در سیره ائمه هم هست پس برای اینکه 
هم خودمان و هم امکانات مان را برای اجرای عدالت هزینه کنیم 
آمادگی داریم. اجرای عدالت می تواند اساس تحول در دولت را 
شکل دهد و آن وقت خواهید دید که سنی، شیعه، روستایی و 

شهری نخبه اجتماعی راضی خواهند بود.
رییسی تصریح کرد: برای ما مهم این است که عدالت را اجرا 
می کنیم ممکن است عده ای از ما ناراحت شوند اما آنچه برای 
ما مهم است رضایت عموم مردم و شهروندان است. کسانی که 
نسبت به آنان تکلیف داریم و بر گردن ما حق دارند و ما باید وظیفه 
تکلیفی خود را انجام دهیم. وی همچنین درباره تمرکززدایی یا 
تمرکزگرایی گفت: این کار به کارشناسی نیاز دارد ما موافقیم 
این اختیارات را نه تنها به استانداران، بلکه به برخی روسای کل و 
فرمانداران و بخشداران هم در حوزه خود اختیاراتی داد و این حرف 
درستی است اما باید کارشناسی دقیق شود تا بتوانیم به استاندار، 
فرماندار، بخشدار و مدیرکل اختیار دهیم تا کاری را که می تواند، 
انجام دهد. این همکاری و احساس مسئولیت برای انجام بیشتر 
و بهتر کارهای ستادی در ستاد فرصت بدانیم و گام هایی برای 

اجرای عدالت برداریم.  

    همین صفحه

رئیس جمهوری: 

آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی از علمای انقلابی و 
فعال در زمینه های فرهنگی، علمی و خیریه  روز جمعه 

گذشته به دلیل بیماری به دیار باقی شتافت.
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 روغن چراغ ریخته
اکثــر کســانی کــه  حســن روانشید|شــاید 
ــه  ــراد باتجرب ــان اف ــد از می ــتون را می خوانن ــن س ای
بخصــوص بــه دلیــل عمــر بــا برکتــی کــه از آن هــا 
گذشــته باشــند، بنابرایــن بهتــر می داننــد همــه 
ــه  ــی ک ــاس اتفاقات ــر اس ــی ب ــای ایران ضرب المثل ه
افتــاده اســت پــا گرفتــه و در هــر دوره از زمــان 
ــراغ  ــن چ ــتان روغ ــد. داس ــا باش ــد راهگش می توان
ریختــه برگرفتــه از همیــن توجیهاتــی می باشــد 
ــوز هــم  ــاً هن ــوده و اتفاق ــی اســت جــاری ب کــه قرن
ــرای فــرار از پرداخــت دیــون  ــد راه گریــزی ب می توان
ــه  ــول ب ــای معم ــتفاده از دور زدن ه ــا اس ــا ب ــد ت باش
نتیجــه مطلــوب و خواســته آن هــا برســد. چوبــی کــه 
ملــت نه تنهــا در گذشــته های دور بلکــه امــروز و 
ــات آن  ــل ضرب ــد متحم ــم بای ــک ه ــده نزدی در آین
ــه  ــات جامع ــد مطالب ــن ناقــص نتوانن ــا قوانی ــد ت بمان
ره صدســاله طــی  کــه یک شــبه  از کســانی  را 
ــدا و  ــای پی ــه یارانه ه ــد ک ــول نماین ــد، وص می کنن
پنهــان یکــی از آن هاســت زیــرا کســانی کــه چندیــن 
خــودرو گرانقیمــت در حــال اســتفاده دارنــد از انــرژی 
ارزان تــوأم بــا آلــوده کــردن محیط زیســت و گســتره 
راه و جــاده اســتفاده کننــد امــا چیــزی در ایــن میــان 
بــه کســانی کــه حتــی یــک دوچرخــه هــم ندارنــد، 
ــه  ــم ک ــروع کرده ای ــث را ش ــن بح ــروز ای ــد! ام نرس
ــت  ــی اس ــان خاص ــه زم ــک ب ــرم و نزدی ــام مح ای
ــتمندان  ــق مس ــاق ح ــلا درراه احق ــهدای کرب ــا ش ت
ــی  ــاید آیندگان ــد. ش ــانی کنن ــتکبران جان فش از مس
ــزاری روضــه و  ــز برگ ــیم به ج ــما باش ــن و ش ــه م ک
عــزاداری بــرای آن هــا، رهــرو راهشــان باشــیم و اگــر 
ــا روی  ــانیم، پ ــق دار برس ــه  ح ــی را ب ــم حق نمی توانی
پایــش نگذاریــم و دســت از روی گلویــش برداریــم و 
اجــازه دهیــم نفــس بکشــد و زندگــی کنــد. برگــزاری 
ــی اســت  ــر الگوی ــای محــرم و صف ــم در ماه ه مراس
ــه  ــد چگون ــد ش ــوش نخواه ــان فرام ــچ زم ــه هی ک
ــه   ــم ب ــکری عظی ــل لش ــدود در مقاب ــی مع گروه
ــپر  ــا س ــل آن ه ــینه ها در مقاب ــد و س ــی رفتن حق طلب
ــام و  ــا ن ــیدند ام ــهادت رس ــه ش ــر ب ــه اگ ــد ک نمودن
منــش آن هــا جــاودان مانــد تــا بازهــم ایــن نهضــت 
ادامــه داشــته باشــد، درحالی کــه هنــوز هــم پیرامــون 
نــذر روغــن چــراغ ریختــه در گوشــه و کنــار جامعــه 
از نهضت هــای  اندیشــه بهــره وری  همچنــان در 
تربیتــی اســلام هســتند. درســت کــه امــروز جامعــه 
مســلمانان جهــان و بخصــوص شــیعیان چــه در آســیا 
ــا و  ــه در اروپ ــکا و چ ــه در آمری ــا، چ ــه در آفریق و چ
هرکجــای ایــن دنیــا همچنــان مظلــوم مانده انــد امــا 
فلســفه شــیعه و بخصــوص اثنــی عشــری آن همیــن 
اســت که با مســیر شــهادت، راه بهشــت را بــرای خود 
همــوار کنــد امــا از آن ســو هســتند کســانی کــه ضمن 
احتــرام ظاهــری بــه ایــن اصــول، درراه کســب منافــع 
مــادی هــم گام برمی دارنــد. قوانیــن معافیــت مالیــات 
چــه درســت و چــه غلــط امــا همچنــان در تیــررس 
کسانیســت کــه بتواننــد آن هــا را بــه نحــوی دور بزنند 
ــد  ــل نمانده ان ــز غاف ــاز نی ــا سرنوشت س ــن روزه و ای
ــزاری  ــه برگ ــه ای ازجمل ــناد هزین ــی از اس ــرا بعض زی
مراســم ســوگواری و اطعــام جامعــه دراین بــاره 
می تواننــد قســمتی از درآمدهــا را به منظــور معافیــت 
از پرداخــت مالیــات پوشــش دهنــد کــه شــاید در نظــر 
ــا  ــد ت ــویه باش ــواب دوس ــان آن ص ــرای مجری اول ب
هــم رحــم خــدا را بــه دســت آوردنــد و هــم خرمــا را! 
امــا فرامــوش کرده انــد ایــن ارقــام کلان کــه امســال 
تنهــا در برگــزاری مراســم غدیــر در مکانــی بــه همین 
نــام بیــش از 1۵۰ میلیــون تومــان هزینــه برداشــته تــا 
معــادل خــود حــذف مالیــات بــر درآمــد داشــته باشــد 
ــه  ــا برگــزاری اینگون کــه بانیــان همیــن مجموعــه ب
ــتند  ــد هس ــان معتق ــر آنچن ــودآور اگ ــای س برنامه ه
ــج  ــا برن ــا ب ــه اطعام ه ــای اینگون ــه به ج ــر ک چه بهت
ــا  هنــدی، از اخــراج کارگــران خــود کــه همگــی را ب
ــد  ــه کار گرفته ان ــی ب ــه ماهه تحمیل ــای س قرارداده
تــا به مجــرد عــدم نیــاز یــا ناتوانــی هریــک از آن هــا 
بتواننــد فــرد دیگــری جایگزیــن نماینــد، بپرهیزنــد و 
ــزاری  ــر از برگ ــواب آن افزون ت ــند ص ــن باش مطمئ
مراســم هایی اســت کــه امــکان دارد بــه انتقــال 
ویــروس کوویــد 19 هــم کمــک نمایــد! البتــه آنچــه 
شــاعر شیرین ســخن گفتــه را نبایــد از یــاد بــرد 
ــرا  ــه« زی ــه بهان ــه و بتخان ــی کعب کــه »مقصــود توی
هــدف تهیــه فاکتورهــای مســتند و مضاعــف! بــرای 
ــد مشــمول معافیــت  ــی اســت کــه می توان هزینه های
از پرداخت هــای مالیاتــی باشــد و ضمنــاً تبلیغــات لازم 
ــده لوازم خانگــی  ــده عم ــه تولیدکنن ــدأ ک ــرای مب را ب
کشــور اســت به رایــگان فراهــم آورد تــا همــه 
ــل  ــر کارت ــاق فک ــده در ات ــیر مدیریت ش ــن مس ای
ــراغ  ــن چ ــد و روغ ــه برس ــه نتیج ــرب زده ب ــای غ ه
ــیم  ــته باش ــاور داش ــود! ب ــزاده ش ــرج امام ــه خ ریخت
ــه  ــر آنچ ــاز آ ه ــاز آ ب ــه »ب ــاب ازجمل ــروده های ن س
هســتی بــاز آ/ گــر کافــر و گــر تــو بت پرســتی بــاز آ/ 
ایــن درگــه مــا درگــه نومیــدی نیســت/ صدبــار اگــر 
ــاز آ« کــه زمــان پایــدار می مانــد و  توبــه شکســتی ب
ــا در  ــم ام ــه به ســرعت می گذری ــا هســتیم ک ــن م ای
یک لحظــه خــاص ناچاریــم تــا از قطــار زندگــی پیــاده 
ــی  ــی از آن چیزهای شــویم اگرچــه دســت هایمان خال
ــه  ــم درحالی ک ــگ می آوردی ــه چن ــد ب ــه بای اســت ک
متنــوع  گزینه هــای  از  مملــو  تظلم هــا  کوله بــار 
ــی  ــزار کار واقع ــوان اب ــر را می ت اســت! محــرم و صف
ــش  ــای در پی ــور از بحران ه ــرای عب ــا ب ــدون ری و ب
دانســت کــه مبــارزه رودررو از طریــق حمایــت از 
جامعــه ای مظلــوم بــا ویــروس کرونــا بــا ســویه جدید 

ــا یکــی از آن هاســت. دلت
ادامه دارد

مهاجران افغانستانی وارد 
اصفهان نخواهند شد

استانداری  خارجی  مهاجرین  و  اتباع  امور  مدیرکل 
اصفهان با اشاره به پیش بینی اردوگاه هایی در استان های 
مرزی برای پذیرش مهاجران احتمالی از کشور افغانستان، 
گفت: مهاجران این کشور وارد نقاط مرکزی کشور و 

اصفهان نخواهند شد.
با اشاره به وضعیت کنونی کشور  مهدی سلیمانی 
افغانستان و فرار بسیاری از شهروندان این کشور از طالبان، 
به ایسنا گفت: مرزهای ایران و افغانستان کنترل می شود 
و هدف گذاری این است که اتباع افغان وارد مرکز کشور 
نشوند. او با اشاره به ایستگاه های ایست و بازرسی در 
مرزهای شرقی کشور، گفت: در استان نیز ایستگاه هایی 
برای کنترل قاچاق مواد مخدر، کالا و انسان داریم که 
وظیفه ذاتی این ایستگاه ها مقابله با هرگونه قاچاق است و 
به طور دائم وظیفه خودشان را انجام می دهند. مدیرکل امور 
اتباع و مهاجرین خارجی استانداری اصفهان با بیان اینکه 
اتباع افغان که از کشورشان فرار کرده و به مرزهای ایران 
آمده اند فعلا قرار است در اردوگاه مرزی ساماندهی شوند. 
این اردوگاه ها در استان های سیستان و بلوچستان، خراسان 
جنوبی و خراسان رضوی در نقاط هم جوار مرز در نظر 
گرفته شده است. او تصریح کرد: این اردوگاه های موقتی 
در پی ناامنی افغانستان و برای افرادی که قصد مهاجرت 
دارند ایجاد خواهد شد تا به وضعیت آنان رسیدگی شود و 
پس ازآن با هر مرکزیتی که دولت افغانستان پیدا می کند 
رایزنی خواهد شد تا اگر استان هایشان امن بود برگردانده 

شوند.

خودروهای پلاک تهران 
بیشترین سفر به اصفهان را 

داشته اند

حمل ونقل  و  راهداری  کل  اداره  حمل ونقل  معاون 
آمار تردد خودروها  به  اشاره  با  استان اصفهان  جاده ای 
درراه های استان از مجموع 1۴۶ تردد شمار، گفت: تردد 
خودروها در بازه زمانی ۲۴ تا ۲9 مردادماه ۳۰ درصد کمتر 
شده است و در این مدت، خودروهای با پلاک تهران در 
میان تمام استان ها در محدودیت های کرونایی بیشترین 
سفر را به اصفهان داشته اند. محمدعلی صلواتی با اشاره 
تردد خودروها درراه های استان طی چند روز تعطیلات 
و محدودیت های اخیر، به ایسنا گفت: مجموع کل تردد 
درراه های استان اصفهان از تاریخ ۲۴ تا ۲9 مردادماه ۴ 
میلیون و ۶۴۴ هزار و ۴9۸ وسیله نقلیه بوده که نسبت 
به بازه مشابه هفته گذشته میزان ترددها ۳۰ درصد کمتر 
شده است. او افزود: مجموع تردد خودروها در جمعه- ۲9 
مردادماه ۵۷۳ هزار و ۲۰ خودرو بود که نسبت به آمار 
تردد روز قبل تر خود پنجشنبه- ۲۸ مردادماه میزان ترددها 
۴۶ درصد بیشتر بود. او ادامه داد: میزان تردد خودروهای 
ورودی درراه های استان طی جمعه گذشته ۳۸ هزار و 
۶۳۴ خودرو بود که نسبت به روز پنجشنبه گذشته ۸۸ 
درصد خودروهای ورودی پلاک غیربومی به استان بیشتر 
شده است که علت اصلی آن ناشی از بازگشت به مبادی 
داخل استان است. معاون حمل ونقل اداره کل راهداری و 
حمل ونقل جاده ای استان اصفهان همچنین اضافه کرد: 
میزان تردد خروجی درراه های استان در دو روز گذشته 
۳۵ هزار و ۳91 مورد بود که نسبت به روز پنجشنبه 
۸۲ درصد خروجی خودروها از استان افزایش داشت. او 
با اشاره به بیشترین تردد خودروهای غیربومی درراه های 
استان اصفهان، گفت: طی این مدت در میان خودروهای با 
پلاک غیربومی به ترتیب خودروهای پلاک تهران، فارس، 
چهارمحال و بختیاری، خوزستان، یزد، خراسان رضوی، 
کرمان و قم بیشترین تردد را درراه های استان اصفهان 
درصد   ۶۴/9 شد:  یادآور  همچنین  صلواتی  داشته اند. 
تردد درراه های استان اصفهان داخل استانی و مربوط به 

پلاک های اصفهان بوده است.

انتقاد از بحث های منطقه ای 
در خلال بررسی برنامه های 

پیشنهادی دولت
نماینده خمینی شهر در مجلس تأکید کرد: تقریبا تمام 
کشور با مشکلات همسان مواجه است و اینکه مشکل 
برنامه های  موافقان  و  مخالفان  سوی  از  نقاط  برخی 

پیشنهادی دولت پررنگ شد، صحیح نیست.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام محمدتقی نقد علی در 
اخطاری در جلسه علنی دیروز مجلس و در جریان بررسی 
برنامه های پیشنهادی دولت سیزدهم گفت: از رئیس جمهور 
بابت برنامه های ارزشی و انقلابی که امروز ارائه کردند و در 
کمال آرامش و متانت از آن دفاع کردند، سپاسگزارم. او در 
ادامه اظهار کرد: در حین ارائه برنامه ها بنا بود تا نمایندگان 
در مخالفت و یا موافقت کلیات برنامه های رئیس جمهور 
صحبت کنند، اما برخی از همکاران بحث های منطقه ای 
را پیش کشیدند که برخلاف ماده 1۰9 قانون آیین نامه 
داخلی مجلس بوده و هیأت رئیسه باید به آنها تذکر می داد. 
او گفت: ایران هم خوزستان و هم آذربایجان و هم لرستان 
است و تقریبا مشکلات در سراسر کشور همگانی است اگر 
خوزستان مشکل آب دارد اصفهان نیز با این مشکل درگیر 
است. نماینده خمینی شهر  ابراز عقیده کرد: اینکه موافقان 
و مخالفان رفتار پوپولیستی داشتند، اشتباه است و نباید این 
رفتار نهادینه شود. اکنون ممکن است مردم اصفهان فکر 
کنند که مشکل آب آنها مغفول مانده درحالی که این طور 
نیست هیأت رئیسه باید در این زمینه ورود می کرد. رئیس 
مجلس در پاسخ به اخطار او گفت: ازنظر بنده اخطار شما 
وارد نیست، چرا که بنده حین صحبت موافقان و مخالفان 

چندین باره در این زمینه تذکر دادم.

گروه رویداد| آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی از علمای انقلابی 
و فعال در زمینه های فرهنگی، علمی و خیریه  روز جمعه گذشته 

به دلیل بیماری به دیار باقی شتافت.
به گزارش ایرنا، این عالم وارسته هفته گذشته در بیمارستان 
عسگریه اصفهان به دلیل بیماری های زمینه ای ریوی و کلیوی، 
بستری شده که در ادامه به کرونا نیز مبتلا شد و دعوت حق 
را لبیک گفت. آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی، در سال 1۳1۳ 
خورشیدی )برابر با 1۳۵۳ قمری( در خانواده ای روحانی در محله 
امامزاده اسماعیل اصفهان چشم به جهان گشود. این عالم بزرگ 
در مدت تحصیل در حوزه از محضر استادان زیادی بهره برد و 
به مدرسه های گوناگون چون مدرسه حجتیه، فیضیه، دارالشفا و 
مدرسه خان رفت. همچنین، در محضر استادان بزرگواری چون 
آیت ا... نوری همدانی، حاج شیخ عبدالجواد اصفهانی، آیت ا... 
مجاهدی تبریزی، آیت ا... طباطبایی، آیت ا... سلطانی و آیت ا... 
مشکینی شاگردی کرد، مدارج علمی را یکی پس از دیگری پشت 
سر گذاشت و به مراتب بالا دست یافت. او همچنین، از درس 
خارج آیات عظام امام خمینی )ره( و آیت ا... العظمی گلپایگانی 
بهره برد. آیت ا... فقیه ایمانی به علت فوت پدرش به اصفهان 
بازگشت و خدمات گسترده تبلیغی و علمی خود را آغاز کرد و در 
اصفهان به تدریس و تربیت طالبان علوم دینی پرداخت.  آیت ا... 
حاج سید کمال فقیه ایمانی منشأ خدمات و اثرات بزرگ عمرانی، 
اجتماعی، فرهنگی و درمانی زیادی بود. ایجاد کتابخانه بزرگ 
به نام امیرالمومنین )ع( و مرکز تحقیقات و پژوهش های علمی، 
ایجاد و تأسیس حوزه علمیه اصفهان به نام دارالحکمه باقرالعلوم 
)ع( و پرداخت هزینه تحصیلی به طلاب علوم دینی، پژوهش، 
چاپ و نشر کتاب های ارزشمند در این مرکز و فرستادن آنها 
به سراسر جهان، تأسیس بیمارستان امام حسین )ع( و مرکز 
تخصصی بیماری های عفونی، بیمارستان سوانح سوختگی امام 
موسی کاظم )ع(، بیمارستان زنان و زایمان حضرت زهرا )س(، 
درمانگاه شهدا، مدرسه حجتیه مشهد، تأسیس صندوق جهیزیه، 
سفرهای تبلیغی به خارج از کشور ازجمله هلند، بلژیک، کویت، 
عراق، لبنان، بوسنی، پاکستان، صندوق قرض الحسنه و ساخت 
واحدهای مسکونی برای طلاب از دیگر خدمات این عالم ربانی 

بود.
Á  پیام تسلیت رهبر انقلاب در پی درگذشت

حجت الاسلام والمسلمین فقیه ایمانی
درگذشت  پیامی  در  اسلامی  انقلاب  رهبر 
را  ایمانی  فقیه  کمال  حاج آقا  آقای  حجت الاسلام والمسلمین 

تسلیت گفتند.
در پیام تسلیت رهبری آمده است: درگذشت عالم فرزانه 
جناب حجت الاسلام  حاج آقا کمال فقیه ایمانی رضوان ا... علیه را 
به علمای اعلام و جامعه ی روحانیت و عموم مردم عزیز اصفهان، 
به ویژه خاندان مکرم و فرزندان گرامی و نیز به ارادتمندان بیشمار 
آن روحانی جلیل القدر تسلیت عرض می کنم. ایشان نمونه  بارزی 
از مجاهدت فرهنگی و حضور مردمی و فعالیت اجتماعی علمای 
دینی را در آن شهر جهاد و مقاومت در منظر همگان قرار داده 
و در طول سالیان متمادی، خدمات ارزشمندی در نشر معارف 
اسلامی در عرصه های بین المللی ارائه نمودند. از خداوند متعال 
رحمت و مغفرت برای آن عالم بزرگوار مسألت می کنم./سید علی 

خامنه ای
Á  آیت ا... فقیه ایمانی همراه همیشگی نهضت

امام و انقلاب بود
آیت ا... سیدابراهیم رئیسی، رئیس جمهور ایران نیز با صدور 
پیامی ارتحال این عالم ربانی را تسلیت گفت که در ابتدای پیام 
او آمده است: خبر درگذشت عالم فاضل و فقیه پارسا آیت ا... 
سیدکمال فقیه ایمانی موجب تأثر این جانب شد. در ادامه این پیام 
خاطرنشان شده است: آن مرحوم که پرورش یافته خاندان علم و 
اجتهاد بود، عمر بابرکت خویش را در مسیر نشر معارف مکتب امام 
صادق )ع( در حوزه های علمیه به ویژه در استان اصفهان و امور 

خیریه و عام المنفعه مصروف داشته و باقیات صالحات ارزشمندی 
را از خویش به یادگار گذاشته است و در صحنه های سیاسی و 
اجتماعی نیز همواره با نهضت حضرت امام )ره( و انقلاب اسلامی 
و رهبری فرزانه انقلاب همراه بودند. در پایان این پیام عنوان شده 
است: این جانب این مصیبت را به حوزه علمیه اصفهان و شاگردان 
و فرزندان آن مرحوم و خاندان فقیه ایمانی تسلیت عرض کرده، 
حشرونشر آن مرحوم با سید و سالار شهیدان علیه السلام را از 

خداوند متعال خواستارم.
Á  امام جمعه اصفهان درگذشــت آیت ا... فقیه

ایمانی را تسلیت گفت
نماینده ولی فقیه در استان و امام جمعه اصفهان نیز درگذشت 
آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی استاد اخلاق و عالم وارسته و 
انقلابی را تسلیت گفت. در پیام آیت ا... سید یوسف طباطبایی نژاد 
که جمعه شب گذشته منتشر شد، آمده است: خبر ناگوار درگذشت 
آیت  مرحوم حضرت  انقلابی  و  وارسته  عالم  و  اخلاق  استاد 
ا... آقای سید کمال فقیه ایمانی موجب تأثر و تأسف شد. او 
خاطرنشان کرد: عمر بابرکت این عالم بزرگوار و استاد اخلاق 
مصروف فعالیت های متعدد و ماندگار انقلابی، تبلیغی، عمرانی و 
خدماتی شد و تا آخرین لحظه یار و مددکار مردم، مستضعفان، 
طلاب و محققان علوم دینی بود. ادامه پیام نماینده ولی فقیه در 
استان حاکی است: فعالیت های انقلابی علیه رژیم طاغوت قبل از 
پیروزی انقلاب اسلامی و تأسیس چند مرکز درمانی و بیمارستان، 
حوزه علمیه، مرکز تحقیقات و کتابخانه، تألیف و چاپ تفسیر قرآن 
کریم به زبان های خارجی و ارسال به تشنگان معارف اسلامی 
در سراسر دنیا ازجمله فعالیت های این استاد اخلاق و ولایتمدار 
پس از پیروزی انقلاب اسلامی بود. آیت ا... طباطبایی نژاد گفت: 
این جانب این مصیبت و ثلمه بزرگ به اسلام همزمان با ایام 
سوگواری سالار شهیدان را به محضر حضرت بقیه ا... الاعظم 
)ارواحنافداه(، ولی امر مسلمین حضرت امام خامنه ای )حفظه ا...(، 
مراجع معظم تقلید، حوزه های علمیه و مردم شریف و عالم پرور 
اصفهان و بویژه بیت مکرم ایشان تسلیت عرض نموده، از خداوند 
سبحان رحمت و رضوان الهی و علو درجات و حشر با حضرت 
اباعبدا... الحسین )ع( را برای آن عالم عامل و صبر و اجر را برای 

بازماندگان خواستارم.
Á  ...پیام تسلیت قالیباف در پی درگذشت آیت ا

فقیه ایمانی
رئیس مجلس شورای اسلامی در پیامی درگذشت آیت ا... 

فقیه ایمانی را تسلیت گفت.
به گزارش خبرگزاری صداوسیما، محمدباقر قالیباف، رئیس 
سیدکمال  آیت ا...  ارتحال  پیامی  در  اسلامی  شورای  مجلس 
فقیه ایمانی را تسلیت گفت. متن پیام به شرح زیر است: ارتحال 
روحانی گرانقدر و مجاهد پارسا آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی 

موجب تأسف و تأثر شد. ایشان از علمای برجسته و پیشگامان 
مبارزات ستم شاهی و دوران انقلاب و یاور امام و رهبری در استان 
اصفهان بودند و در سراسر عمر پربرکت خویش به گسترش و 
نشر معارف دینی و علوم اسلامی، تربیت طلاب و ترویج شعائر 
اهل بیت علیهم السلام و همچنین رسیدگی به مسائل مردم و 
مشارکت در امور خیریه و عام المنفعه تلاش چشمگیر داشتند. 
این جانب با تسلیت این ضایعه به روحانیت، حوزه های علمیه 
و مردم شریف استان اصفهان، شاگردان و بیت مکرم ایشان، 
برای آن عالم جلیل القدر علودرجات و رضوان الهی و به برکت 
عنایات  و  الطاف  از  بهره مندی  محرم  ماه  عزاداری  شب های 
حضرت اباعبدا... )ع( و برای بازماندگان صبر جمیل و اجر جزیل 
از درگاه خداوند متعال مسئلت می کنم./محمدباقر قالیباف-رئیس 

مجلس شورای اسلامی
Á  ...مجمع نمایندگان اصفهان درگذشت آیت ا

فقیه ایمانی را تسلیت گفت
مجمع نمایندگان مردم استان اصفهان در مجلس شورای 
اسلامی با صدور پیامی درگذشت آیت ا... سیدکمال فقیه ایمانی را 
تسلیت گفت. در این پیام آمده است: ارتحال عالم عامل، پارسای 
متقی، مجاهد نستوه، انقلابی واقعی، یار حضرت امام خمینی 
)ره( و مقام معظم رهبری، مرحوم مغفور آیت ا... حاج سید کمال 
فقیه ایمانی موجب تأثر و تأسف فراوان شد.  در ادامه این پیام 
افزوده شده: این روحانی کم نظیر عمر بابرکت خود را در راه نشر و 
ترویج واقعی احکام دین مبین اسلام و روشنگری دینی و ارتباط 
صحیح و دقیق با اقشار مختلف مردم قرار داده و تأثیر شگرفی 
در توسعه فرهنگ ناب دینی در جامعه داشتند. مجمع نمایندگان 
استان اصفهان افزود: محبوبیت و نفوذ بی بدیل این اسوه تقوا در 
بین مردم اصفهان راهنمای مردم در دوره های مختلف بود و چه 
سعادتی والاتر از اینکه روح پاک این انقلابی نمونه در روز جمعه 
از این دنیای فانی به سوی جنان پرواز نمود و انشا ا... خداوند روح 
پرفتوح ایشان را با اصحاب اباعبدا... الحسین )ع( در روز عاشورا 
محشور نماید.  در خاتمه این پیام آمده است: مجمع نمایندگان 
استان اصفهان این ضایعه تلخ و مصیبت بار را به محضر شریف 
حضرت امام زمان )عج(، مقام معظم رهبری، مراجع عالیقدر، حوزه 
های علمیه، مردم استان اصفهان و بیت  داغدار و به ویژه محضر 
فرزندان مکرم و سایر وابستگان تسلیت عرض نموده و از درگاه 
حضرت حق برای آن فقید سعید علو درجات و برای بازماندگان 

صبر جمیل و اجر جزیل مسئلت می نماییم.  
Á  پیام تسلیت رئیس شــورای اسلامی شهر

اصفهان در پی درگذشت آیت ا... فقیه ایمانی
رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان در پی درگذشت آیت 
ا... سید کمال فقیه ایمانی پیامی را صادر کرد. در متن پیام محمد 
نورصالحی، رئیس شورای اسلامی شهر اصفهان آمده است: 

ضایعه غم بار و مصیبت جانکاه درگذشت عالم عامل و خیراندیش 
حضرت آیت ا... حاج سید کمال فقیه ایمانی اندوهی در دل مردم 
متدین و ولایت مدار اصفهان ایجاد کرد. این عالم ربانی از یاران 
وفادار حضرت امام خمینی )ره( و مقام معظم رهبری بود که در 
عمر بابرکت خود، آثار ارزشمند و خدمات شایانی به حوزه های 
علمیه و در راستای ترویج و تبلیغ اسلام ناب محمدی انجام داد که 
از این جمله می توان به تلاش ایشان در پدید آوردن تفسیر قرآن 
به زبان انگلیسی و روسی با عنوان »نورالقرآن فی تفسیر القرآن« 
اشاره کرد. خیراندیشی و نیکوکاری این عالم ربانی، یادگارهای 
ارزشمندی به ویژه در نظام سلامت در شهر اصفهان با تأسیس 
چندین بیمارستان، کتابخانه و انجمن های خیریه بجا گذاشته که 
از برکات اجتماعی زندگی این عالم جلیل القدر محسوب می شود. 
این جانب به نمایندگی از اعضای شورای اسلامی شهر اصفهان، 
درگذشت این عالم ربانی را محضر امام زمان )عج(، رهبر معظم 
انقلاب، علما، روحانیون، مردم متدین اصفهان و همچنین خانواده 
معزز ایشان تسلیت عرض نموده و برای روح مطهر آن عالم 
راحل در ایام شهادت سید و سالار شهیدان، رحمت و غفران الهی 

از درگاه خداوند منان مسئلت می کنم.
Á  ...رییس حوزه علمیه اصفهان درگذشت آیت ا

فقیه ایمانی را تسلیت گفت
آیت ا... حسین مظاهری از مراجع تقلید و رییس حوزه علمیه 
اصفهان درگذشت آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی را تسلیت گفت.
در پیام آیت ا... مظاهری آمده است: رحلت عالم مجاهد 
ایمانی  فقیه  کمال  سید  حاج  آقای  آیت ا...  مرحوم  خدوم  و 
»رضوان ا... تعالی علیه« موجب تأسف و تأثر فراوان شد.رییس 
حوزه علمیه اصفهان افزود:این عالم جلیل القدر، عمر مبارک 
و شریف خویش را یکسره در خدمت به اسلام و مسلمین و 
حوزه های علمیّه و ترویج و تحکیم معارف والای قرآن کریم 
و عترت طاهره »علیهم السلام« مصروف ساخته و کارنامه ای 
پربار و سرشار از برکات درخشان دینی، فرهنگی و اجتماعی 
از خود به یادگار نهادند.در پیام آیت ا... مظاهری آمده است: 
تأسیس مراکز متعدد حوزوی و مذهبی و مساجد و کتابخانه ها 
و بیمارستان ها و مؤسسات خیریه و نظایر اینها و همچنین 
اصفهان  علمیه  حوزه  در  بزرگوار  عالم  این  برجسته  نقش 
و تربیت جمع کثیری از طلاب و روحانیون و نیز در جریان 
مبارزات و امور مربوط به انقلاب اسلامی و نهضت امام راحل 
این  از  روشن  جلوه هایی  »قدس سره الشریف«،  عظیم الشأن 
کارنامۀ ماندگار است که امید است اینک در آستان واسعۀ 
پروردگار متعال مورد عنایت ویژه و قبول الهی واقع گردیده 
باشد. آیت ا... مظاهری با تسلیت به بیت محترم این عالم جلیل 
به خصوص به همسر مکرمه و آقازادگان و فرزندان گرامی و 
سایر بازماندگان و شاگردان و ارادتمندان ایشان و به حوزه علمیه 
و عموم مردم بزرگوار اصفهان، از خداوند سبحان علو درجات 
برای این عالم فقید و حشر و نشر ایشان با اجداد طاهرینشان 
»صلوات ا... علیهم اجمعین« و همچنین صبر و اجر و سلامت و 
سعادت خاندان مصاب را مسألت کرد و ابراز امیدوار کرد که 
خدمات بزرگ دینی و حوزوی و اجتماعی ایشان همچنان با 

لطف پروردگار متعال به نحو احسن،  استمرار یابد.
Á  اعلام عزای عمومی در اصفهان به مناسبت

درگذشت آیت ا... فقیه ایمانی
مناسبت  به  پیامی  در  رضایی  عباس  اصفهان،  استاندار 
درگذشت آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی امروز، یکشنبه ۳1 
مردادماه را عزای عمومی اعلام کرد. آیین تشییع  و خاکسپاری 
پیکر آیت ا... سید کمال فقیه ایمانی  امروز در اصفهان برگزار 
از  ایمانی  فقیه  کمال  سید  آیت ا...  ربانی  عالم  پیکر  می شود. 
شاگردان امام خمینی )ره( و علمای مبارز اصفهان امروز ساعت 
9 صبح از میدان امام اصفهان به سمت خیابان حافظ و احمدآباد 
تشییع و سپس در کتابخانه امیرالمومنین )ع( به خاک سپرده 

می شود.

پیکر آیت الله فقیه ایمانی امروز به خاک سپرده می شود

عزای عمومی در فقدان مرد اخلاق و اخلاص

ارشد نظامی آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال و 
ارتش های جهان یک دیپلماسی  بختیاری گفت: مسابقات 
و  عراق  پاکستان،  که  زمانی  و  است  کشورها  بین  دفاعی 
عربستان به دنبال حضور در ایران هستند این موضوع ثابت 

می شود.
به گزارش ایسنا، امیر سرتیپ دوم محسن آذرافروز، در نشست 
خبری مسابقات بین المللی ارتش های جهان اربابان سلاح 
در شاهین شهر، اظهار کرد: این مسابقات نخستین مرتبه به 
پیشنهاد وزارت دفاع روسیه در سال ۲۰1۵ برگزار شد و تاکنون 
کشورهای زیادی از آن استقبال کردند. در سال ۲۰19 حدود 
۸1 کشور در آن حضور داشتند، سال گذشته نیز با وجود شرایط 
بحرانی کرونا کشورهای زیادی در ۳1 رشته آن شرکت داشتند 
و تیم ایران نیز با تأکیدات مقام معظم رهبری در مسابقات حضور 
پیدا کرده و سکو نیز به دست آوردیم. او افزود: این مسابقات 
اهداف ویژه ای را دنبال می کند و تنها ورزشی نیست؛ هرسال 
رشته های جدیدی بنا به درخواست کشورها به مسابقات اضافه 
می شود، رشته هایی مانند ارتش و فرهنگ، تیراندازی تاکتیکی، 
مسابقه نصف النهار یا ستاره قطبی. امسال نیز حدود ۳۴ رشته 
در این مسابقات شرکت دارد که بخشی از آن به میزبانی ایران 
در اصفهان و در بخش نیروی دریایی در انزلی برگزار می شود 
و بخش دیگر آن به میزبانی بلاروس و قزاقستان در حال 
انجام است. او ادامه داد: این مسابقات به صورت جهانی برگزار 
می شود و تنها کشور روسیه به دلیل ابداع کننده آن همیشه بر 
نحوه برگزاری آن در کشورهای مختلف نظارت دارد، مسابقات 
در کشورهای مختلف و در رشته هایی که تصویب شده انجام 

و نتایج اعلام می شود، اما نتیجه نهایی در اختتامیه کلی در 
پایان تمام مسابقات است اعلام می شود. ارشد نظامی آجا در 
استان های اصفهان، یزد و چهارمحال و بختیاری در خصوص 
معنی GUNSMITH MASTERS گفت: معنی نزدیک 
و دقیق به این اصطلاح »اربابان سلاح« و مفهوم این کلمه 
یعنی نگهداری سلاح های توپخانه که در ارتش بسیار مهم 
است. توپخانه یکی از سامانه های مهم جنگ است، اگر از 
سلاح و جنگ افزارهای آن به درستی نگهداری نشده باشد، 
نمی توان از آنها استفاده کرد؛ بنابراین از اهداف این بازی ها 
مسئله نگهداری و استفاده سلاح های مختلف نظامی است، 
البته در این بازی ها بحث تبادل تجارت فنی و تکنیکی بین 
تیم های ارتشی شرکت کننده مطرح می شود. ارتش ایران در 
طول جنگ به تجارب بسیار ارزنده ای رسیده است، تبادل 
تکنیکی، فنی و تاکتیکی بین نظامیان درنهایت منجر به 
صلح پایدار و دوستی در جهان می شود. او با اشاره به استقبال 
هرسال کشورها از این مسابقات اضافه کرد: قرار بود میزبان 
کشورهای بسیاری ازجمله عربستان، مصر، عراق، هندوستان و 
کشورهای دیگر باشیم که به دلیل کرونا و شرایط پروتکلی که 
خود این کشورها داشتند انصراف خود را اعلام کردند، هرچند 
ما به عنوان میزبان تمام تمهیدات را در نظر گرفته بودیم و 
کشورهای حاضر و روسیه به عنوان ناظر بارها با دیدن فیلم و 
عکس شرایط و تمرینات کشورها مراتب تشکر خود را اعلام 
کردند. آذرافروز تأکید کرد: پایین بودن تعداد شرکت کنندگان 
تأثیری در کیفیت بازی ها نخواهد نداشت و امیدواریم با رفع 
شرایط شیوع کرونا سال آینده تعداد کشورهای بیشتری در 

خصوص  در  او  کنند.  شرکت  جهان  ارتش های  بازی های 
بازی ها،  این  میزبانی  برای  زیرساخت های لازم  و  امکانات 
گفت: امکانات در بخش های نرم افزاری و سخت افزاری در حد 
استانداردهای بین المللی است. بخش اصلی این زیرساخت ها 
ازجمله میدان مسابقات در دو ماه و نیم احداث شده است، کار 
میزبانی مسابقات یک کار تیمی است که تمام بخش های 
مختلف ارتش در آن سهیم بوده اند. او اضافه کرد: این بازی ها 
یک دیپلماسی دفاعی بین کشورها است، زمانی که پاکستان، 
عراق و عربستان به دنبال حضور در ایران هستند این موضوع 
را ثابت می کند. زمانی که عربستان خواهان حضور است یک 
معنای مهم سیاسی را دنبال می کند. این امر درواقع پیام های 
دیپلماسی است که بین کشورها ردوبدل می شود. ارشد نظامی 
آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال و بختیاری، افزود: 
افتتاحیه مسابقات فردا اول شهریورماه خواهد بود و تا 1۲ 
شهریورماه ادامه دارد، البته سعی کردیم حال و هوای عاشورایی 
را در مسابقات داشته باشیم، حتی تیم روسیه دوست داشت که 
از لباس مشکلی در مراسم استفاده کند، حضور سفیر روسیه 
و سرکنسول روسیه در اصفهان در دانشکده محل برگزاری 

تمرینات تیم ها یک پیام خوب به دنبال داشت. او ادامه داد: 
او همچنین از امکاناتی که برای تمام تیم ها در نظر گرفته 
شده بود ابراز رضایت کرد. تمام تجهیزاتی که در اختیار تیم ها 
قرار می گیرد یکسان است از یک اسلحه سبک کلت تا یک 
کاتیوشا. آذرافروز همچنین در خصوص میهمان ویژه نظامی 
این مسابقات گفت: تاکنون حضور 1۰ مقام ارشد نظامی برای 
مراسم افتتاحیه قطعی شده است، برخی از آنها در این مسابقات 
شرکت کننده ندارند اما اهدافی ازجمله بررسی شرایط و برنامه 
مسابقات را در نظر دارند تا برای سال های آینده شرکت کننده 
داشته باشند. او به وحدت نظامی که بین نیروهای نظامی ایران 
است، اشاره کرد و افزود: با سپاهان همکاری مشترک داشتیم 
و همین مسئله نشان دهنده وحدت نیروهای مسلح است. در 
مسابقات سال های گذشته نمایندگان ارتش و سپاه در این 
مسابقات حضور داشتند که همگی نتایج خوبی گرفتند، امسال 
نیز برای میزبانی با سپاهان به این نتیجه رسیدیم که بهترین 
مکان نیروی زمینی ارتش در اصفهان در این منطقه است و 
در آینده اگر سپاه به این زیرساخت ها نیاز داشته باشد در اختیار 

آنها قرار خواهد گرفت.

ارشد نظامی آجا در استان های اصفهان، یزد و چهارمحال و بختیاری:

مسابقات ارتش های جهان یک 
دیپلماسی دفاعی است

رویداد
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مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری مطرح کرد:

 ترویج فرهنگ کاهش مصرف پلاستیک 
در شهر اصفهان

مدیرعامل سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان با 
تأکید بر نقش کلیدی و اهمیت کارگروه تبلیغات و اطلاع رسانی 
به دلیل دارا بودن پتانسیل های گسترده و در اختیار داشتن ابزارها 
مناسب جهت اطلاع رسانی و ترویج فرهنگ کاهش مصرف 
پلاستیک، عملکرد این کارگروه را یکی از ستون های اصلی 

فرهنگ سازی در این زمینه دانست.
ستاد  جلسه  سومین  در  محمدی  رحیم  ایمنا،  گزارش  به 
اجرایی پیشگیری و پایش بهینه مصرف پلاستیک شهر اصفهان 
در راستای پیشبرد اهداف مدنظر و بررسی و پیگیری دستورات 
جلسات پیشین، اظهار کرد: ارائه گزارش عملکرد کلیه کارگروه ها 
در خصوص فعالیت ها و برنامه های صورت گرفته به مناسبت 
روز بدون پلاستیک، ارائه برنامه عملکرد یک ساله توسط تمامی 
کارگروه ها و همچنین اعلام اولین فراخوان شهر بدون چالش 

با موضوع کاهش مصرف پلاستیک توسط کارگروه فناوری و 
ارتباط با صنایع از جمله دستورات جلسه اخیر ستاد بود. او افزود: 
استفاده حداکثری از ظرفیت های ستاد اجرایی پیشگیری و پایش 
بهینه مصرف پلاستیک، هم گرایی هرچه بیشتر کارگروه ها برای 
تحقق اهداف و مقاصد مشترک و حرکت مبتنی بر هدف و نتیجه 
جهت انجام اقدامات به بهترین شکل از جمله موارد مورد تأکید 
است که باید از سوی کارگروه های مختلف موردتوجه قرار بگیرد و 
برنامه های در نظر گرفته شده همسو با این موارد باشد. مدیرعامل 
سازمان مدیریت پسماند شهرداری اصفهان با تأکید بر نقش 
کلیدی و اهمیت کارگروه تبلیغات و اطلاع رسانی به دلیل دارا 
بودن پتانسیل های گسترده و در اختیار داشتن ابزارهای مناسب 
جهت اطلاع رسانی و ترویج فرهنگ کاهش مصرف پلاستیک، 
عملکرد این کارگروه را یکی از ستون های اصلی فرهنگ سازی 

در این زمینه دانست. رئیس ستاد اجرایی پیشگیری و پایش بهینه 
مصرف پلاستیک شهر اصفهان با اشاره به امکان تعمیم اقدامات 
نتیجه بخش این ستاد به مجموعه های بزرگ تر، گفت: در این 
راستا شاخص گذاری با هدف تکمیل چرخه فعالیت، اندازه گیری 
شاخص ها، پایش و نظارت مستمر بر عملکرد ستاد، بررسی اثرات 
بر جامعه هدف و همچنین استفاده از تجارب و ظرفیت های مؤثر 
شورای اسلامی شهر از جمله مواردی است که می تواند کارایی 

این ستاد را بهبود بخشیده و دستیابی به نتایج مورد انتظار را 
تسهیل کند. او تصریح کرد: کلیه برنامه ها و فعالیت های مرتبط با 
کاهش مصرف پلاستیک با اولویت اجرا در مجموعه شهرداری 
تعریف شده و همه بخش های شهرداری اصفهان ملزم به اجرای 
آن هستند. در ادامه نشست رؤسای کارگروه های مختلف به ارائه 
گزارش عملکرد خود در زمینه فعالیت های روز بدون پلاستیک 
پرداخته و برنامه های خود برای یک سال آینده را عنوان کردند.

  استان  استان

هشدار شهرداری به صاحبان 
گوسفندان رها شده در بستر 

زاینده رود
خدمـات  بـر  نظـارت  و  هماهنگـی  مدیـرکل 
شـهری شـهرداری اصفهـان بـه چوپانـان و صاحبان 
گوسـفندان رهـا شـده در بسـتر نـاژوان و زاینـده رود 
هشـدار داد کـه تکـرار ایـن اقـدام ضبط احشـام آنها 

را بـه همـراه خواهـد داشـت.
حسـن نظـام زاده بـا اشـاره بـه ورود گوسـفندان 
در بسـتر رودخانـه و نـاژوان طـی روزهـای اخیـر، به 
ایمنـا گفـت: در محـدوده ناژوان اشـخاصی در شـغل 
دامـداری و دام پروری مشـغول فعالیت هسـتند که در 
بعضـی مواقع با سوءاسـتفاده از فرصت هایی همچون 
تعطیلـی ایـام بـه بهانـه جابه جایـی گوسـفندان وارد 
فضـای سـبز نـاژوان یـا بسـتر زاینـده رود می شـوند. 
اجتماعـی  نامناسـب  دیـدگاه  بـر  عـلاوه  افـزود:  او 
بـه واسـطه ورود احشـام بـه بسـتر رودخانـه، عبـور 
بـه  زیـادی  بسـیار  نـاژوان خسـارات  از  گوسـفندان 
فضای سـبز حاشـیه زاینـده رود که با تـلاش بی وقفه 
مدیـرکل  می کنـد.  وارد  شـده،  ایجـاد  شـهرداری 
هماهنگـی و نظـارت بـر خدمات شـهری شـهرداری 
اصفهـان ادامـه داد: در ایـن راسـتا تاکنـون تذکرهای 
زیـادی داده شـده، امـا شـاهد بی توجهـی چوپانـان و 
صاحبـان دام هـا بوده ایـم. او تأکیـد کـرد: بـر اسـاس 
برنامه ریـزی انجـام شـده، بـه محـض تکـرار ورود 
گوسـفندان بـه نـاژوان یـا بسـتر رودخانه زاینـده رود، 
تعـدادی از احشـام ضبط و به محل مشـخصی انتقال 
داده می شـود تـا تعییـن تکلیـف نهایـی انجام شـود.

سقوط رعایت پروتکل های 
بهداشتی به زیر 40 درصد

بـه گفتـه مدیـر گـروه بهداشـت محیـط مرکـز 
رعایـت  وضعیـت  اصفهـان  اسـتان  بهداشـت 
پروتکل هـای بهداشـتی در اصفهـان خـوب نیسـت و 
سـطح رعایـت پروتکل هـا به زیـر ۴۰ درصد سـقوط 

کـرده اسـت.
سـید مهـدی میرجهانیـان با بیـان اینکـه در حال 
جامعـه  در  بهداشـتی  پروتکل هـای  رعایـت  حاضـر 
وضعیـت خوبـی نـدارد بـه ایسـنا گفـت: بـا وجـود 
موکب هـا  شـده  اعـلام  ممنوعیت هـای  و  تذکـرات 
بـار مصـرف،  چنـد  بـا ظـروف  پذیرایـی  برپاشـده، 
مراسـم  برگـزاری  و  خانگـی  روضه هـای  برگـزاری 
تجمعـی در گذرهـای عمومـی و اسـتفاده نکـردن از 
ماسـک از مشـکلات مـا در شـرایط کنونـی و مـوج 
پنجـم کرونـا اسـت. او بـا تأکیـد بـر اینکـه متولـی 
رعایـت پروتکل هـای بهداشـتی در مراسـم محـرم 
سـازمان تبلیغـات اسـلامی اسـت، گفـت: همـکاری 
خوبـی در ایـام محـرم از سـوی هیأت هـای مذهبـی 
در اسـتان شـاهدیم اما در مـواردی کـه پروتکل های 
بهداشـتی رعایـت نمی شـود بایـد سـازمان تبلیغـات 
اسـلامی اسـتان نظـارت و برخوردهـای لازم را انجام 
دهـد. مدیـر گـروه بهداشـت محیـط مرکز بهداشـت 
اسـتان اصفهـان بـا ابـراز تأسـف از اینکـه در مـوج 
پنجـم کرونـا اصنـاف همراهـی لازم را در رعایـت 
ویـژه  بـه  گفـت:  ندارنـد،  بهداشـتی  پروتکل هـای 
اصنافـی کـه در آنهـا تجمـع اتفـاق می افتـد مثـل 
و  آب میـوه  رسـتوران ها،  اغذیه فروشـی،  واحدهـای 
بسـتنی و ... بایـد بیـش از ایـن نسـبت بـه رعایـت 
باشـند.  داشـته  حساسـیت  بهداشـتی  پروتکل هـای 
پروتکل هـای  رعایـت  سـطح  اینکـه  اعـلام  بـا  او 
بهداشـتی بـه زیـر ۴۰ درصـد سـقوط کـرده اسـت، 
گفـت: مأمـوران بهداشـت شـبانه روز مشـغول بازدید 
و نظـارت بـر رعایت پروتکل های بهداشـتی هسـتند 
و در حـد تـوان بـا تخلفـات برخـورد می کنیـم، امـا 
همراهـی لازم نمی شـود. میرجهانیـان بـا اشـاره بـه 
اینکـه یک مـاه اسـت هر پنجشـنبه و جمعـه آزمون 
برگـزار شـده، گفت: قبـل از آن انتخابات را داشـتیم و 
در حـال حاضـر نیـز بایـد بر اصنـاف، هیـأت مذهبی 
و بخش هـای مختلـف نظـارت کنیـم، درحالـی کـه 
متولـی همـه این بخش ها مشـخص اسـت و با توجه 
بـه وضعیـت شـیوع بیمـاری در اسـتان بایـد جدیـت 
و اهتمـام بیشـتری در زمینـه رعایـت پروتکل هـای 
داشـته  بیمـاری  شـیوع  از  پیشـگیری  و  بهداشـتی 
باشـیم. او همچنیـن از مـردم خواسـت بـرای حفـظ 
سـلامت خـود و خانواده هایشـان توجـه بیشـتری بـه 
رعایت پروتکل های بهداشـتی داشـته باشـند و افزود: 
مـردم بـه اطـراف خود نـگاه کننـد و ببینند آیا کسـی 
در میـان اقـوام آنها هسـت کـه درگیر بیماری نشـده 
باشـد و یـا فـوت نکـرده باشـد. وضعیـت بـه قـدری 
وخیم اسـت که یک تخت بیمارسـتانی خالـی نداریم 
و همـه مـردم در جریـان شـرایط سـخت ایـن روزها 
هسـتند. مدیـر گروه بهداشـت محیط مرکز بهداشـت 
اسـتان در مـورد ازدحـام جمعیـت در مراکـز تجمیعی 
مرکـز  نیروهـای  داد:  توضیـح  نیـز  واکسیناسـیون 
بهداشـت در ایـن مراکـز مشـغول فعالیـت هسـتند و 
حتـی تـا سـاعت ۶ و ۷ عصـر کـه جمعیـت حضـور 
داشـته باشـند بـه کار خـود ادامـه می دهند، امـا مردم 
رعایـت نمی کننـد و بـا مراجعـه بـدون نوبت بـه این 
مراکـز باعـث شـلوغی و ازدحـام جمعیـت می شـوند. 
او بـا بیـان اینکـه بیشـتر شـهروندان با وجود سـامانه 
نوبت دهـی، بـدون نوبـت بـه ایـن مراکـز مراجعـه 
کـرده و باعـث بـه هم خـوردن نظـم و برنامـه مراکز 
می شـوند، گفـت: بـه محـض اینکـه گـروه سـنی یا 
شـغلی جدیـدی معرفـی می شـود نظـم مراکـز را بـه 
هـم می ریزنـد و بـا ازدحـام و رعایـت نکـردن فاصله 
اجتماعـی سـلامت خودشـان را بـه خطـر می اندازند.

آران و بیدگل پیشتاز ارسال 
فرش به عتبات عالیات در 

کشور
شهرسـتان آران و بیـدگل در ارسـال فـرش به عتبات 

عالیات در کشـور پیشـتاز است.
بـه گـزارش خبرگـزاری صدا و سـیما، مسـئول سـتاد 
بازسـازی عتبات عالیـات شهرسـتان آران و بیدگل گفت: 
از آغـاز فعالیـت سـتاد عتبـات عالیـات در عراق در سـال 
۸۵، بافنـدگان فـرش، بافت فرش دسـتبافت برای عتبات 
عالیـات را در دسـتور کار خود قـرار دادند. محمد حقیقیان 
افـزود: در سـه سـال گذشـته 9۰ تخته فرش دسـتباف با 
نقشـه 9۴ خانـه ریزیافـت کرکـی 1۴ متـری هنـر بافـت 
آران و بیدگلی هـا بـه عتبـات ارسـال کردنـد. او گفت: در 
اواخـر سـال 9۸، بافـت قالی هـای 9 متـری کـرم از نـوع 
پشـم بـا همکاری شـرکت تعاونی فـرش دسـتبافت آران 
و بیـدگل آغـاز شـد. حقیقیـان، بافت فـرش را زمینه سـاز 
اشـتغال بیـش از ۲۰۰ نفـر دانسـت و افـزود: در آران و 
بیـدگل در حال حاضر ۵۳ دسـتگاه دار قالـی برای عتبات 
عالیات و ۳۵ دسـتگاه دار قالی در شـهرهای شاهین شهر، 
قهدریجـان، نجف آبـاد، فلاورجـان در حـال بافـت بـرای 
سـتاد بازسـازی عتبات عالیـات شهرسـتان آران و بیدگل 

. هستند
مسـئول ستاد بازسـازی عتبات عالیات شهرستان آران 
و بیـدگل گفـت: بافـت فـرش عتبـات عالیات عـلاوه بر 
جنبـه معنوی آن، صنعت بافت فرش دسـتبافت در آران و 
بیـدگل را کـه روبه فراموشـی می رفـت، دوبـاره احیا کرد 
و عـلاوه بـر آن، اشـتغال زایی بـرای بانوان، ترویـج دوباره 
فرهنـگ قالیبافـی و حتـی روی آوردن صاحبـان صنایـع 
فرش ماشـینی شهرسـتان به ایجاد کارگاه هـای قالیبافی 
دسـتی و سـنتی، از نتایـج و بـرکات ایـن طـرح در آران و 
بیـدگل اسـت. شهرسـتان آران و بیدگل بـا 1۰۳ هزار نفر 

جمعیت در شـمال اسـتان اصفهان قـرار دارد.

 موج بارشی غرب اصفهان را 
در برمی گیرد

اسـتان  هواشناسـی  پیش بینـی  مرکـز  کارشـناس 
اصفهـان از احتمـال بارش هـای پراکنـده و خفیـف در 
مناطـق غـرب اسـتان به ویـژه شـهرهای فریدونشـهر، 

داد. خبـر  زرین شـهر  و  شـهرضا  سـمیرم، 
ابراهیـم هنرمنـد در گفت وگـو با مهـر اظهار داشـت: 
اسـتان  غـرب  نواحـی  در  امـروز  بارندگی هـای  شـدت 
قابـل توجـه نیسـت. او دربـاره وضعیـت دمایـی هفتـه 
جـاری نیـز گفـت: دما بیـن یـک تـا ۲ درجه سـانتیگراد 
در ایـن هفتـه افزایـش می یابـد کـه در کمینه هـای دمـا 
اسـت و بیشـینه ها بـه گرمـای 1۰ روز پیـش نمی رسـد، 
بـه بیـان دیگـر افزایش دمای هفته نخسـت شـهریور در 
مقایسـه بـا مدت مشـابه نرمـال اسـت. کارشـناس مرکز 
پیش بینـی اداره کل هواشناسـی اسـتان اصفهـان با بیان 
اینکـه شـرایط جـوی بـه نسـبت پایدار در سـطح اسـتان 
حاکم اسـت، اضافه کرد: آسـمان بیشـتر مناطـق صاف تا 
قسـمتی ابری و در سـاعات بعـد از ظهر گاهـی وزش باد 
بـه نسـبت شـدید دور از انتظـار نیسـت. هنرمند با اشـاره 
بـه کاهش یک تـا ۲ درجـه ای کمینه دمای امـروز افزود: 
دمای هوای کلانشـهر اصفهـان در گرم ترین سـاعات به 
۳9 درجه سـانتیگراد بالای صفر و در خنک ترین سـاعات 
بـه ۲۰ درجـه سـانتیگراد بـالای صفـر می رسـد. او بیـان 
داشـت: کاشـان با دمای ۴۲ درجه سـانتیگراد بالای صفر 
و بوئین و میاندشـت بـا دمای 11 درجه سـانتیگراد بالای 
صفـر بـه ترتیـب گرم تریـن و خنک ترین مناطق اسـتان 

پیش بینـی می شـود.

 دستگیری جوان حیوان آزار 
در گلپایگان

فرمانـده انتظامـی شهرسـتان گلپایـگان گفـت: مـرد 
جوانـی در گلپایـگان کـه یـک سـگ را بـا زنجیـر مـورد 

ضـرب و شـتم قـرار داده بـود دسـتگیر شـد.
بـه گـزارش گـروه اسـتان های باشـگاه خبرنـگاران 
انتظامـی  فرمانـده  سـبحانی  علـی  سـرهنگ  جـوان، 
شهرسـتان گلپایگان گفت: در روز های گذشـته فیلمی در 
فضـای مجازی منتشـر شـده بود که نشـان مـی داد، مرد 
جوانـی در گلپایـگان یـک سـگ را با زنجیر مـورد ضرب 
و شـتم قـرار داده و حیـوان بدون هیچگونـه حرکتی روی 
زمیـن افتـاده اسـت. او افـزود: شـهروندان گلپایگانی پس 
از مشـاهده ایـن حادثه به مـرد حیوان آزار اعتـراض کرده 
و موضـوع را بـا پلیس 11۰ در میان گذاشـتند. سـرهنگ 
سـبحانی گفـت: مـرد حیـوان آزار پـس از متوجـه شـدن 
حضـور پلیـس در محـل از صحنـه جرم با موتورسـیکلت 
انتظامـی شهرسـتان  فرمانـده  متـواری می شـود.  خـود 
گلپایـگان افـزود: پلیـس مـرد حیـوان آزار گلپایگانـی را 

شناسـایی و دسـتگیر کرد.

بنا به گفته مدیر منطقه سه شهرداری اصفهان ساماندهی 
بــازار بزرگ اصفهان با هزینه ای بیش از ۲۰۰ میلیارد ریال 

توسط این منطقه در دست اقدام است.
حســین کارگر با بیان اینکه ســاماندهی شــبکه بازار 
اصفهان از دهه های گذشته توسط منطقه سه در دست اقدام 
بوده است، به ایمنا گفت: عملیات اجرایی میدان تا میدان از 
سال گذشته حدفاصل میدان امام علی علیه السلام تا میدان 
امام )ره( و بازار رنگرزها در ســال جاری با هزینه کل ۲۰۰ 
میلیارد ریال توسط این منطقه در دست اجرا است. او با اشاره 
به مرمت و ساماندهی گذرهای تاریخی، افزود: با توجه به 
اهمیت اماکن تاریخی و ارزش گذاری شــهرداری اصفهان 
به این بناها، سالیانه هزینه هایی را در راستای ساماندهی و 
بهبــودی اماکن و گذرهای تاریخی در برنامه های عمرانی 
خود دارد. مدیر منطقه ســه شــهرداری اصفهان تصریح 
کرد: محور تاریخی-گردشگری میدان تا میدان با توجه به 
نامناسب بودن کف، ریزش سقف و دیواره آن با صدور مجوز 
از اداره کل میراث فرهنگی اســتان اصفهان در دستور کار 
منطقه ســه قرار گرفت. او ادامــه داد: عملیات اجرایی این 
پروژه با توجه به رعایت حال کسبه از ابتدای سال گذشته 
به صــورت ۵۰ متر در ۵۰ متر به طول 9۴۰ متر از ســمت 

هارونیه میدان امام علی )ع( آغاز و در ابتدا آسفالت برداری 
کف آن اجرا شد، با حفاری کف و احداث کانال های ناکش، 
نوسازی تأسیسات شهری و آتش نشانی، عملیات زیرسازی و 
سنگفرش آن انجام شد. کارگر افزود: در بسیاری از مکان ها 
که دیواره و سقف ها تخریب و باعث تهدید جان شهروندان 
می شــد، عملیات مرمت آن نیز انجام شــد به صورت که 
سقف های معیوب نوسازی و یا سبک سازی بام انجام و پس 
از ایزولاسیون، آجرفرش بام انجام شده است. او با اشاره به 
هزینه 1۲۰ میلیارد ریالی خاطرنشان کرد: پروژه ساماندهی 
میدان تا میدان با پیشــرفت فیزیکی 9۸ درصدی در حال 
اتمام است. مدیر منطقه سه شــهرداری به دیگر پروژه از 
شبکه بازار اصفهان اشــاره کرد و گفت: عملیات آسفالت 
برداری بازار رنگرزها، بازارچه نو شــرقی از ابتدای ســال 
جاری آغاز و با نوســازی تأسیسات شهری و آتش نشانی، 
عملیات سنگ فرش آن در دست اقدام است. او با بیان اینکه 
یکی از معیوب ترین بازارها کــه دارای کارگاه های متعدد 
فرش و متعلقات آن بوده، بازار رنگرزها است که مساحتی 
حدود هشــت هزار مترمربع دارد، اظهار کرد: برای عملیات 
ســاماندهی این بازار بالغ بر 9۰ میلیارد ریال اعتبار در نظر 

گرفته شده که توسط این منطقه در دست اقدام است.

مدیر منطقه ۳ شهرداری:

بازار بزرگ اصفهان ساماندهی می شود

به گفته مدیر مرکز آموزشی درمانی الزهرا)س( اصفهان 
در حال حاضر حدود ۷۰۰ بیمار کرونایی در قســمت های 
مختلف بیمارستان بستری هستند که حدود ۲۰۰ نفر آنها 
در ICU بستری و ۳۰ نفر نیز این خدمات را خارج از بخش 
ICU دریافت می کنند و ۷۰ نفر نیز منتظر بستری در این 

بخش هستند.
به گزارش روابط عمومی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان، 
کریم ســهرابی پیک پنجم بیماری کرونا را بسیار سنگین 
عنوان کرد و اظهار داشت: در پیک پنجم کرونا، فاز ویروسی 
آن تا حدودی کوتاه تر شــده ولی فاز التهابی آن، هم زودتر 
آغاز می شود و هم شدیدتر است و همین امر باعث شده که 
ما با سیل عظیمی از بیماران در مرکز آموزشی درمانی الزهرا 
که به عنوان ریفرال کرونا اســت مواجه شویم. مدیر مرکز 
آموزشی درمانی الزهرا)س(  با بیان اینکه این بیمارستان بار 
بسیار سنگینی را به دوش می کشد، تصریح کرد: وضعیت 
کنونی با تعداد زیادی بیمار بستری و بیماران مراجعه کننده، 
از ظرفیت ما خارج شده و باعث شده در حوزه منابع انسانی 
و حوزه زیرســاختی با مشکل مواجه شــویم. او ادامه داد: 

در حال حاضر حدود ۷۰۰ بیمار کرونایی در قســمت های 
مختلف بیمارستان بستری هستند که حدود ۲۰۰ نفر آنها 
در ICU بســتری و ۳۰ نفر نیز این خدمــات  را خارج از 
بخش ICU دریافت می کنند و ۷۰ نفر نیز منتظر بستری 
در این بخش هستند. سهرابی افزود: حداقل حدود ۲۰۰ نفر 
نیز به صورت سرپایی در بیمارستان در حال خدمت گرفتن 
هســتند که از جمله گروه هایی هستند که اگر بیمارستان 
دارای ظرفیت بود باید بستری می شدند، ولی در حال حاضر 
مجبور هستیم به شکل سرپایی آنها را درمان کنیم و همین 

موضوع باعث شــده ماندگاری بیماری بیشتر و شدت آن 
بالاتر برود. مدیر مرکز آموزشی درمانی الزهرا)س( با تأکید 
بر بالاتر رفتن شــدت بیماری در پیک پنجم این بیماری 
عنوان کرد: روزبه روز بر شدت این بیماری افزوده شده است 
و در حال حاضر متوسط زمان بستری ما بسیار افزایش پیدا 
کرده اســت و این باعث می شود که میزان ترخیصی بسیار 
کمی داشته باشیم درحالی که در روزهای اول روزانه تا 1۲۰ 
نفر هم ترخیص می کردیم. او بیشترین مبتلایان در پیک 
جدید را گروه های سنی دهه های ۳ تا ۶ عنوان کرد و ادامه 

داد: در این پیک ما شــاهد کاهش سن مبتلایان و میزان 
مرگ ومیر بیشــتر در این گروه ها هستیم. سهرابی با بیان 
اینکه ۶۰۰ روز از مقابله با این بیماری گذشته است، تشریح 
کرد: ما با جنگی تمام عیار روبه رو هســتیم و افسران ما در 
این جنگ بیشــتر خانم ها هستند، پرستارانی هستند که از 
زندگی شخصی خودشان گذشته و برای مراقبت و بهبودی 
از بیماران تلاش و ایثــار می کنند، امروز خانم هایی درگیر 
هستند که خود مادر، همسر و فرزند هستند و در این اتفاق 
پدر، مادر یا همسر خود را از دست داده و یا خودشان شهید 
مدافع سلامت شدند. مدیر مرکز آموزشی درمانی الزهرا)س( 
در پایان سخنان خود با تأکید بر اینکه شرایط کنونی بسیار 
سخت است بر همکاری مردم در این خصوص تأکید نمود 
و گفت: مجموعه دانشگاه علوم پزشکی شبانه روز برای حفظ 
جان مردم در تلاش اســت، ولی مردم نیز بایستی در این 
خصوص کمک کنند و تنها کاری که می توانند با همکاری 
یکدیگر انجام دهند رعایت پروتکل های بهداشتی است تا در 
آینده ای نزدیک بتوان این شرایط سخت را مدیریت کرد و از 

آن هرچه سریعتر عبور کرد.

عضو هیــأت علمی دانشــگاه آزاد اســلامی و فعال 
محیط زیست با تأکید بر اینکه شهر و مسائل آن نیاز به نگاه 
تخصصی و کارشناسی دارد، گفت: ظرفیت های زیستی به 
ویژه آب در اصفهان محدود است و بدون توجه به محدودیت 

این ظرفیت ها، وضعیت اصفهان شکننده خواهد بود.
محمد کوشافر با اشــاره به اینکه اصفهان از دهه های 
گذشته در یک سیکل نادرست توسعه قرار گرفته و شرایط 
اصفهان متأثر از این توسعه و نیز توسعه کشور بوده است، 
اظهار کرد: این مســیر اصفهان را اکنون به یک بن بست 
زیست محیطی رسانده و به طور مشخص آب وهوا دو عامل 
زیســتی محدودکننده در اصفهان هستند. او با بیان اینکه 
اکنون اصفهان باید از رشد تک بعدی خارج شده و به شرایط 
پایدار برسد، گفت: دیگر زمان سازه های حجیم و وزین بدون 
توجه به مشخصات سرزمینی گذشته و اگر توسعه ای داریم 
و قرار اســت ساخت و سازی انجام شود همه باید متناسب 
با ویژگی های سرزمینی اصفهان باشد. عضو هیأت مدیره 
جمعیت پیام سبز با تأکید بر اینکه ظرفیت های زیستی به 
ویژه آب در اصفهان محدود است و الگوهای جمعیتی باید 
بر اساس این ویژگی شکل بگیرد، تصریح کرد: اصفهان به 
مرزهایی نیاز دارد که یکی از این ها، مرز و الگوی جمعیتی 
اســت، یعنی این که باید محاسبه شود اصفهان چه میزان 

جمعیتی را می تواند تحمل کند.
Á آب؛ عامل محدودکننده در اصفهان

او بــا بیان اینکــه ازنظــر اکولوژیــک قاعدتا عامل 

محدودکننــده ای وجود دارد که جمعیــت و بارگذاری ها را 
مشــخص می کند، گفت: این عامل در اصفهان آب است. 
پس همه بارگذاری ها مانند بارگذاری های صنعتی تابع آب 
اســت، بنابراین اول باید میزان آب و جمعیتی که می توانند 
از آن برخوردار شــوند مشخص شــود و بعد الگوی توسعه 
شکل بگیرد. قوانین بالادستی کشور هم بر این مهم تأکید 
دارد به ویژه سیاســت های کلی جمعیت، در حالی که اگر 
به این موضوع توجه نکنیم، اصفهان شــکننده خواهد بود. 
کوشــافر با تأکید بر اینکه شهر اصفهان را نمی توان جدا از 
مناطق اطراف و استان های همسایه در نظر گرفت، توضیح 
داد: وضعیت اصفهان قطعا تحت تأثیر دیگر مناطق است. 
یکی از مواردی کــه در این زمینه موردتوجه قرار می گیرد 
ارتباط متقابل صنعت و شهر است که از جنبه های مختلف 
آلودگی های هــوا، ترافیک و مهاجرپذیری قابل بررســی 
اســت، بنابراین حتما چگونگی توسعه صنعتی برای بهبود 
شهر اصفهان باید موردتوجه قرار گیرد. به گفته او، کنترل 
بارگذاری ها در اصفهان و در استان های همسایه یک اصل 
مهم است، درحالی که اگر بارگذاری ها با همین شیوه ادامه 
پیدا کند، بر روی کیفیت شهر اصفهان و کیفیت زیستی آن 

اثرات منفی بیشتری خواهد گذاشت.
Á  توسعه از  مســتقل  مهندسی  روش های 

بی نتیجه است
این فعال محیط زیســت با بیــان اینکه وقتی صحبت 
از مشــکلات زیست محیطی می شــود مسئولان شهری 

و کشوری بر روش های مهندســی مثل اجرای طرح زوج 
و فرد، فیلتراســیون و معاینه فنی خودروها تأکید می کنند، 
تصریح کرد: اگرچه این طرح های مهندســی راهکار خوبی 
است و باید به آن توجه کرد، اما باید بدانیم برد آن تا جایی 
اســت و اگر مستقل از توســعه در نظر گرفته شود نتیجه 
مطلوب نخواهــد داد، همان طور که در اصفهان طرح زوج 
و فرد و معاینه فنــی خودروها و مترو و اتوبوس های بی آر 
تی را داریم، اما در عمل می بینیم که مشکل آلودگی هوای 
اصفهان برطرف نشــد، چون همه این راهکارها مستقل از 

توسعه دیده می شود.
Á چالشی به نام فرونشست زمین

او بــا تأکید بر اینکه در شــهر موفــق، بهبود وضعیت 
زیست محیطی باید همراه با مهندسی محیط زیست و توسعه 
باشــد، اظهار کرد: چالش مهم دیگر اصفهان فرونشست 
زمین اســت که یک مشکل جدی و برگشت ناپذیر است و 
می تواند بســیاری از سازه های شهری و برون شهری مانند 
بناهای تاریخی را تحت تأثیر قرار دهد. این مشکل هم در 
مناطق مسکونی و صنعتی و حتی در زیرساخت های شهری 
اثرگذار است. در اصفهان فرونشست قابل توجهی داریم که 
دلیــل اصلی آن بحران آب و خشــکی رودخانه زاینده رود 
اســت. این فعال زیست محیطی یکی دیگر از راهکارهایی 
که می تواند باعث کاهش مشکلات اصفهان شود را حرکت 
به سمت انرژی های پاک دانست و گفت: در حال حاضر به 
اســتفاده از انرژی خورشیدی توجه شده، اما حرکت در این 

مسیر بسیار آهسته است، درحالی که اگر استفاده از سوخت 
فسیلی را کم و انرژی خورشیدی را جایگزین کنیم، وضعیت 
بهتری خواهیم داشــت. او تأکید کرد: علاوه بر استفاده از 
انرژی خورشیدی در بخش خانگی و اداری و تجاری، بخش 
صنعتی نیز باید در این زمینه به طورجدی وارد شود. بر این 
اســاس یکی از راهبردهای مهم در آینده جایگزینی انرژی 

خورشیدی به جای سوخت های فسیلی است.
Á شهر نیاز به نگاه تخصصی و کارشناسی دارد

عضو هیأت علمی دانشــگاه آزاد اسلامی با یادآوری 
اینکه شهر و مسائل آن نیاز به نگاه تخصصی و کارشناسی 
دارد، گفت: در هر تصمیم گیری نیاز به متخصصان داریم 
و شکل گیری کمیته های مشورتی برای تصمیم گیری های 
شهری الزامی است، به همین دلیل مدیریت شهری باید 
به دنبال تشــکیل کمیته های مشورتی باشد. عضو هیأت 
مدیره جمعیت پیام ســبز یکی دیگر از موضوعات مهم و 
حیاتی برای شهر اصفهان را درختان شهر به ویژه درختان 
کهن دانســت و گفت: این درختان هم به واسطه تاریخی 
و هم نقشــی که در محیط زیســت، کنترل آلودگی هوا و 
بهبود یا تلطیف هوای اصفهان دارند باید حفظ شوند. او با 
اشــاره به اینکه یکی از دلایلی که این درختان را به خطر 
انداخته فعالیت های عمرانی اســت، گفت: در هر فعالیت 
عمرانی شهرداری، درختان به ویژه درختان کهن اصفهان 
به عنوان یک عامل زیستی پراهمیت باید موردتوجه قرار 

گیرند.

سن مرگ ومیر در پیک جدید کاهش یافته است

70 نفر در صف انتظار ICU  بیمارستان الزهرا)س(

 بدون توجه به محدودیت ها وضعیت شکننده خواهد بود

توسعه اصفهان نیازمند الگوی جمعیتی

اصفهان
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جامعه

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

1052-1- برابر آرا صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان 
و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از 

تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
ردیف 1- رای شماره ۵1۵۲-1400/04/21 هیات دوم آقای حمید بهرامیان رنانی 
به شناسنامه شماره ۳۶۵ کدملی 1091497303 صادره نجف آباد فرزند مهدی در 
دو سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 45/26 مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره ۴۴۶ فرعی از 1۸ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه 
ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت و سهم الارث متقاضیان از مهدی بهرامیان رنانی 

از مورد ثبت صفحه 19۶ دفتر ۳۶۰ املاک.
ردیف 2- رای شماره ۵1۵۳-1400/04/21 هیات دوم خانم صدیقه بهرامیان رنانی 
به شناسنامه شماره 1۲1 کدملی 1290512574 صادره خمینی شهر فرزند مهدی در 
یک سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 45/26 مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره ۴۴۶ فرعی از 1۸ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه 
ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت و سهم الارث متقاضیان از مهدی بهرامیان رنانی 

از مورد ثبت صفحه 19۶ دفتر ۳۶۰ املاک.
ردیف 3- رای شماره ۵1۵۵-1400/04/21 هیات دوم خانم صنم بهرامیان رنانی 
به شناسنامه شماره ۴ کدملی 1110739656 صادره فلاورجان فرزند مهدی در یک 
سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 45/26 مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره ۴۴۶ فرعی از 1۸ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه 
ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت و سهم الارث متقاضیان از مهدی بهرامیان رنانی 

از مورد ثبت صفحه 19۶ دفتر ۳۶۰ املاک.
ردیف 4- رای شماره ۵1۵1-1400/04/21 هیات دوم آقای مجید بهرامیان رنانی به 
شناسنامه شماره ۲۶ کدملی 6329864969 صادره فلارد فرزند مهدی در دو سهم 
مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 45/26 مترمربع قسمتی 
از پلاک شماره ۴۴۶ فرعی از 1۸ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه ثبت ملک 
غرب اصفهان از مالکیت و سهم الارث متقاضیان از مهدی بهرامیان رنانی از مورد 

ثبت صفحه 19۶ دفتر ۳۶۰ املاک.
ردیف 5- رای شماره ۵1۵۴-1400/04/21 هیات دوم خانم مهناز بهرامیان رنانی به 
شناسنامه شماره 1۷۴ کدملی 1290303576 صادره اصفهان فرزند مهدی در یک 
سهم مشاع از هشت سهم ششدانگ یک باب مغازه به مساحت 45/26 مترمربع 
قسمتی از پلاک شماره ۴۴۶ فرعی از 1۸ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه 
ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت و سهم الارث متقاضیان از مهدی بهرامیان رنانی 

از مورد ثبت صفحه 19۶ دفتر ۳۶۰ املاک.
 1400/05/31 : دوم  نوبت  انتشار  تاریخ   1400/05/16 : اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

شهریاری- رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 1173404/ م الف
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان 

های فاقد سند رسمی
آگهی ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
1019-1- نظر به صدور آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
جنوب  ثبت  درمنطقه  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 

روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  و  اصفهان 
آگهی می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی 
به مدت دو ماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یك ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات  مورخ 1400/04/12  رای شماره 11۳۲  برابر 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
 ۵۴9۸9۸۷9۶1 کدملی   1۷9۵ شماره  شناسنامه  به  تهرانی  دادخواه  حسینعلی 
به  مغازه  یکباب  از ششدانگ  مشاع  دانگ  یک  بر  عباس  فرزند  تیران  صادره 
در  واقع  اصلی   ۴۳۴۸ از  فرعی   1۲۲ شماره  پلاک  مترمربع   24/47 مساحت 
رسمی  مالکیت  ازای  در  اصفهان  جنوب  ملک  ثبت  حوزه   ۵ بخش  اصفهان 
مشاعی اولیه )سهم الارث نامبرده از مرحوم حسن دادخواه تهرانی( مفروز ثبتی 

گردیده است. 
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات  مورخ 1400/04/10  رای شماره 11۰۸  برابر 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای 
رضا دادخواه تهرانی به شناسنامه شماره 1۲۷۰99۵۳۳۲ کدملی 1۲۷۰99۵۳۳۲ 
صادره فرزند حسن بر دو دانگ مشاع از ششدانگ یکباب مغازه به استثناء بهای 
 1۲۲ شماره  پلاک  از  مفروزی  مترمربع   24/47 مساحت  به  آن  اعیانی  ثمنیه 
فرعی از ۴۳۴۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان 
در ازای مالکیت رسمی مشاعی اولیه )سهم الارث مرحوم حسن دادخواه تهرانی( 

مفروز ثبتی گردیده است.
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/4/12 مورخ   11۳۰ شماره  رای  برابر 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
کدملی 1۲۸91۳۴۵۳۷ صادره  شماره 191  شناسنامه  به  تهرانی  دادخواه  زهرا 
بهای  استثنای  به  مغازه  یکباب  از ششدانگ  دانگ مشاع  بر یک  فرزند حسن 
ثمنیه اعیانی آن به مساحت 24/47 مترمربع پلاک شماره 1۲۲ فرعی از ۴۳۴۸ 
اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکیت 
رسمی مشاعی اولیه )سهم الارث نامبرده از مرحوم حسن دادخواه تهرانی( مفروز 

ثبتی گردیده است.
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/4/12 مورخ   11۳1 شماره  رای  برابر 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
ثبتی حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی خانم 
لیلا دادخواه تهرانی به شناسنامه شماره ۲۶۲۳ کدملی 1۲۸9۰۸۸۳۶۵ صادره 
بهای  استثنای  به  مغازه  یکباب  از ششدانگ  دانگ مشاع  بر یک  فرزند حسن 
ثمنیه اعیانی آن به مساحت 24/47 مترمربع پلاک شماره 1۲۲ فرعی از ۴۳۴۸ 
اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکیت 
رسمی مشاعی اولیه )سهم الارث نامبرده از مرحوم حسن دادخواه تهرانی( مفروز 

ثبتی گردیده است.
تعیین  قانون  موضوع  اول  هیات   1400/4/12 مورخ    11۲9 شماره  رای  برابر 
واحد  در  فاقد سند رسمی مستقر  اراضی و ساختمانهای  ثبتی  تکلیف وضعیت 
متقاضی  بلامعارض  مالکانه  تصرفات  اصفهان  جنوب  ملک  ثبت  حوزه  ثبتی 
خانم مریم دادخواه تهرانی به شناسنامه شماره 0 کدملی 1۲۷۰۴۳9۸۷1 صادره 
اصفهان فرزند حسن بر یک دانگ مشاع از ششدانگ یکباب مغازه به استثنای 

به مساحت 24/47 مترمربع پلاک شماره 1۲۲ فرعی  آن  اعیانی  ثمنیه  بهای 
از ۴۳۴۸ اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در 
ازای مالکیت رسمی مشاعی اولیه )سهم الارث نامبرده از مرحوم حسن دادخواه 

تهرانی( مفروز ثبتی گردیده است.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/05/16  تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/05/31 

مهدی شبان- رئیس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان 1172264/م الف
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 

ساختمانهای فاقد سند رسمی
آگهی ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
1023-1- نظر به صدور آراء صادره هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت 
جنوب  ثبت  درمنطقه  مستقر  رسمی  سند  فاقد  ساختمانهای  و  اراضی  ثبتی 
روز   15 فاصله  به  نوبت  دو  در  مراتب  عموم  اطلاع  منظور  به  لذا  و  اصفهان 
آگهی می شود در صورتی كه اشخاص نسبت به صدور سند مالكیت متقاضی 
به مدت دو ماه  اولین آگهی  انتشار  تاریخ  از  توانند  باشند می  اعتراضی داشته 
اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یك ماه از 
تاریخ تسلیم اعتراض،دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی 
است در صورت انقضای مدت مذكور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند 

مالكیت صادر خواهد شد.
برابر رای شماره 9۶۲ مورخ 1400/3/25هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا نیک صالحی 
به شناسنامه شماره ۴۷ کدملی 1۲۸۸۶۸۸۵۵۵ صادره اصفهان فرزند علی محمد بر 
ششدانگ یکباب مغازه به مساحت 20/09 مترمربع مفروزی از پلاک شماره ۴۷۸۶ 
اصلی واقع در اصفهان بخش 5 حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکیت 
رسمی )طبق توضیحات شناسنامه، نام خانوادگی از لری به نیک صالحی تغییر نموده 

است( مشاعی اولیه مفروز ثبتی گردیده است. 
برابر رای شماره 9۶۰ مورخ 1400/3/25 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه 
ثبت ملک جنوب اصفهان تصرفات مالكانه بلامعارض متقاضی آقای رضا نیک 
صالحی به شناسنامه شماره ۴۷ کدملی 1۲۸۸۶۸۸۵۵۵ صادره اصفهان فرزند 
علی محمد بر ششدانگ ساختمان )یکباب مغازه و دفتر کار( به مساحت 68/62 
مترمربع مفروزی از پلاک شماره ۴۷۸۶ اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه 
ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکیت رسمی )طبق توضیحات شناسنامه 
اولیه مفروز  تغییر نموده است( مشاعی  از لری به نیک صالحی  نام خانوادگی 

ثبتی گردیده است. 
برابر رای شماره 9۶۳ مورخ 1400/3/25 هیات اول موضوع قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت 
ملک جنوب اصفهان تصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی آقای رضا نیک صالحی 
به شناسنامه شماره ۴۷ کدملی 1۲۸۸۶۸۸۵۵۵ صادره اصفهان فرزند علی محمد بر 
ششدانگ یکبابخانه به مساحت 346/59 متر مربع مفروزی از پلاک شماره ۴۷۸۶ 
اصلی واقع در اصفهان بخش ۵ حوزه ثبت ملک جنوب اصفهان در ازای مالکیت 
رسمی )طبق توضیحات شناسنامه، نام خانوادگی از لری به نیک صالحی تغییر نموده 

است( مشاعی اولیه مفروز ثبتی گردیده است. 
تاریخ  از  آگهی  چاپ  تاریخ  تعطیلی  و  کرونا  از  ناشی  اضطرار  شرایط  دلیل  به 

1400/05/26 به تاریخ 1400/05/31 تغییر یافته است.
تاریخ انتشار نوبت اول: 1400/05/11 تاریخ انتشار نوبت دوم :1400/05/31 مهدی 

شبان- رئیس ثبت اسناد و املاک جنوب اصفهان 1172288/ م الف

آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 
وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

1012-1- برابر آرا صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان 
و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از 

تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
به  چی  میوه  الهه  خانم  اول  هیات  شماره 1400/04/07-۴۳۶1  رای  ردیف 1- 
شناسنامه شماره 1۷۶۰۸ کدملی 1۲9۲۳۲۲9۴۶ صادره فرزند اصغر در سه دانگ 
مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 106/34 مترمربع قسمتی از پلاک 
شماره ۲9۴ فرعی از ۴۰ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه ثبت ملک غرب 
اصفهان دو پنجم مورد تقاضا از مالکیت محمد جعفر شعربافیون طبق اظهارنامه و سه 
پنجم از مالکیت امیر آقا امیر کیوان طبق سند ۲۷۶1۷ مورخ 1351/10/14 دفترخانه 

11 اصفهان که به نفع بنیاد مستضعفان مصادره شده
ردیف ۲- رای شماره 4360-1400/04/07 هیات اول آقای مرتضی ترک زهرانی به 
شناسنامه شماره 1385 کدملی 1284909662 صادره اصفهان فرزند عبداله در سه 
دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 106/34 مترمربع قسمتی 
از پلاک شماره 294 فرعی از 40 اصلی واقع در اصفهان بخش 14 حوزه ثبت ملک 
غرب اصفهان دو پنجم مورد تقاضا از مالکیت محمد جعفر شعربافیون طبق اظهارنامه 
و سه پنجم از مالکیت امیر آقا امیر کیوان طبق سند ۲۷61۷ مورخ 1351/10/14 

دفترخانه 11 اصفهان که به نفع بنیاد مستضعفان مصادره شده
تاریخ  از  آگهی  چاپ  تاریخ  تعطیلی  و  کرونا  از  ناشی  اضطرار  شرایط  دلیل  به 

1400/05/26 به تاریخ 1400/05/31 تغییر یافته است.
 1400/05/31 : دوم  نوبت  انتشار  تاریخ   1400/05/11 : اول  نوبت  انتشار  تاریخ 

شهریاری- رئیس منطقه ثبت اسناد واملاک غرب اصفهان 1171860/ م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1009-1- برابر آرا صادره هیات های موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی منطقه غرب اصفهان 
تصرفات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده است لذا مشخصات متقاضیان 
و املاک مورد تقاضا به شرح زیر به منظور اطلاع عموم در دو نوبت به فاصله 1۵ 
روز آگهی می شود. در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضیان 
اعتراضی داشته باشند می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض 
خود را به اداره ثبت اسناد و املاک تسلیم و پس از اخذ رسید ظرف مدت یکماه از 

تاریخ تسلیم اعتراض دادخواست خود را به مرجع قضایی تقدیم نماید.
ردیف 1- رای شماره ۵۶۵۳-1400/05/03 هیات اول آقای محمدرضا شهنازی 
به شناسنامه شماره ۵9۲ کدملی 1290390584 صادره اصفهان فرزند حسینعلی در 
ششدانگ یک باب ساختمان به مساحت 159/40 مترمربع قسمتی از پلاک شماره 
۳۲ اصلی واقع در اصفهان بخش 1۴ حوزه ثبت ملک غرب اصفهان از مالکیت احمد 
مزروعی سبدانی از سند شماره 1۰۳۷۸۵ مورخ 55/8/22 دفترخانه شماره ۲ اصفهان 

و با توجه به نامه شماره 16/1400/12704 اداره کل راه و شهرسازی 
تاریخ  از  آگهی  چاپ  تاریخ  تعطیلی  و  کرونا  از  ناشی  اضطرار  شرایط  دلیل  به 

1400/05/26 به تاریخ 1400/05/31 تغییر یافته است.
 1400/05/31 دوم:  نوبت  انتشار  تاریخ   1400/05/11 اول:  نوبت  انتشار  تاریخ 

شهریاری- رئیس منطقه ثبت اسناد و املاک غرب اصفهان 1171854/ م الف

 کوتاه از کشور  کوتاه از اصفهان

افزایش 2/5 برابری فوتی های 
کرونایی تهران در پیک پنجم

مدیرعامل سازمان بهشت زهرا)س( با اشاره به افزایش 
2/5 برابــری فوتی هــای کرونایی بهشــت زهرا در پیک 
پنجم از کار سه شیفت پرســنل این سازمان خبر داد و از 
شهروندان خواست رعایت شــیوه نامه های بهداشتی را در 
دســتور کار خود قرار دهند.ســعید خال در تشریح آخرین 
اقدامات ســازمان بهشت زهرا برای مدیریت متوفیان شهر 
تهران در بحران کرونا به ایســنا گفت: در طول 25 سال 
حضورم در بهشت زهرا شرایط فعلی بی سابقه بوده و حتی 
در دوران دفاع مقدس هم چنین شرایطی را شاهد نبودیم. 
او افزود: تصور نمی کردیم روزی متوفیان شــهر تهران به 
عدد ۴۰۰ برسد، بهشت زهرا بر اساس آمار وزارت بهداشت 
۴۰ درصد متوفیان کرونایی کل کشــور را دارد در حقیقت 
سهم بهشت زهرا ۴۰ درصد و سهم سایر استان های کشور 
۶۰ درصد بوده اســت. او ادامه داد: در پیک پنجم شــاهد 
تفاوت معناداری هستیم به شکلی که فوتی ها 2/5 درصد 
افزایش داشــته و عدد 2۱۶ فوتی در روز را تجربه کردیم و 
ظرف ۱۸ ماه گذشته بهشــت زهرا ۴۰ هزار نفر را پذیرش 
کرده اســت. به گفته او،  در پیک پنجم فشار مضاعفی بر 
روی پرسنل بهشت زهرا وارد شده به شکلی که بچه های ما 
به صورت سه شیفت مشغول کار هستند و روزهای سختی 
را سپری می کنند؛ اما قطعا عهد بسته اند که کنار شهروندان 
خود بمانند و همه تلاششــان را برای خدمت به مردم به 
کار بســته آمد. خال خطاب به همه شهروندان درخواست 
کرد: ابتدا برای حفظ سلامت خود و هم وطنان و در مرحله 
بعد برداشتن فشار از روی بچه های بهشت زهرا که فرزندان 
همین آب وخاک هســتند همگی مســئولانه در رعایت 
پروتکل های بهداشتی، فاصله گذاری اجتماعی و استفاده از 
ماسک نقش مؤثری داشته باشیم و شیوه نامه های بهداشتی 

را در دستور کار قرار دهیم.

پوشش 70 درصدی 
واکسیناسیون زندانیان  

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت، 
درمان و آموزش پزشکی با بیان اینکه تاکنون بیش از 22 
میلیون واکســن کرونا در کشــور تزریق شده، از تکمیل 
واکسیناسیون معلمان و سایر کارکنان مدارس تا قبل از آغاز 
مهرماه خبر داد.به گــزارش وبدا، محمدمهدی گویا گفت: 
تصمیم بر آن شــده که پوشــش دو نوبت واکسیناسیون 
معلمین و ســایر کارکنان مدارس تا قبل از آغاز مهرماه به 
پایان برسد، در مورد اساتید دانشگاه ها نیز به همین منوال 
خواهــد بود و امیدواریم ســال تحصیلی جدید با اطمینان 
خاطر بیشــتری آغاز شــود. او در پاسخ به سؤالی مبنی بر 
صحت وسقم آخرین گزارش سازمان جهانی بهداشت که 
پوشش واکسیناسیون نوبت اول در ایران را ۱۳ درصد اعلام 
کرده، بیان کرد: به نظر می رســد که گزارشــی که توسط 
سازمان جهانی بهداشــت اعلام شده، دقیق نبوده و تا 25 
مرداد ۱۴۰۰ )۱۶ اگوست( از حدود ۶۰ میلیون جمعیتی که 
لازم اســت برای آنها واکسیناسیون انجام شود، دقیقا ۱5 
میلیون و ۴5۴ هزار و ۳5۱ نفر نوبت اول و چهار میلیون و 
۳۸۱ هزار و 2۸۸ نفر نیز دو نوبت واکسن را دریافت کرده اند.

نوید تولید واکســن در جهان و کشور از ماه ها پیش آغاز شد 
و توزیع واکسن و تزریق آن در ایران از ۲1 بهمن ماه سال قبل 
شروع شد، اما درعین حال در بین افراد جامعه دیدگاه های مثبت 

و منفی به واکسن داخلی و خارجی و عوارض آن وجود دارد.
بــه گزارش  ایمنا، ایــران نیز مانند کشــورهای دیگر دنیا 
واکسیناسیون را در برابر ویروس کرونا و بیماری کووید-19 آغاز 
کرد و از زمان شروع واکسیناسیون عمومی در کشور واکسن های 
آسترازنکا، اسپوتنیک وی، سینوفارم چینی در سبد واکسن های 
تزریق شــده در کشور وجود داشته است. در واقع واکسیناسیون 
اقدام بســیار مهم و با ارزشی است که به وسیله آن با هزینه کم 
می توان از ابتلا به بیماری های عفونی جلوگیری کرد، در طول 
تاریخ جان میلیون ها نفر با استفاده از پنی سیلین، سولفاتیل آمید 
و داروهای باکتری کش مشابه نجات یافته است. با واردات اولین 
محموله واکسن »اسپوتنیک او« از روسیه، واکسیناسیون کرونا 
در ایران از سه شــنبه ۲1 بهمن سال 1۳99 در کشور با اولویت 
کادر درمان شروع شد و این واکسن یکی از واکسن هایی است 
که میزان اثربخشی و ایمنی زایی آن برای افراد بالای ۶۵ سال 
حدود 9۲ درصد برآورد شده است. ایرانیان با واکسن ها آسترازنکا، 
اسپوتنیک او، سینوفارم چینی در مقابله بیماری واکسینه می شوند. 
در کنار واکسن های خارجی واکسن تمام ایرانی کرونا بانام »کوو 
ایــران برکت« مجوز تزریق اضطــراری دریافت کرد و در کنار 
واکسن های وارداتی به جریان واکسیناسیون عمومی کشور وارد 
شده و افراد زیادی آن را تزریق کرده اند. نکته قابل توجه آن است 
که واکسن کرونا نیز مانند هر نوع واکسن دیگری با پلتفرم های 
مختلف می تواند برای تزریق کنندگان عوارضی داشته باشد که 
درجه و گرید آن بستگی به نوع و پلتفرمش می تواند کم یا زیاد 
باشــد. تحقیقات حاکی از آن است که تا چند روز پس از تزریق 
واکسن کرونا ممکن است عوارض واکسن بروز پیدا کند، معمولا 
تا ســه روز پس از تزریق واکسن کرونا داشتن علائم تب، درد 

محل تزریق، احساس سرماخوردگی، کسالت طبیعی است.
Á  ترجیحی بین انواع برندهای واکسن ها وجود

ندارد
رضا فدایی مسئول بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان 
اصفهان در خصوص انتخاب نوع واکسن های کرونا برای تزریق، 
اظهار می کند: واکســن ها از وزارت بهداشت به مراکز بهداشتی 
استان ها تحویل داده می شوند و مطابق پروتکل ابلاغی از وزارت 
بهداشت این واکسن ها در زمان تعیین شده به گروه های هدف 
تزریق می شود، هیچ ترجیحی بین انواع برندهای واکسن ها وجود 
ندارد و آنچه موجود است به مراجعه کننده های واجد شرایط تزریق 

می شود و امکان انتخاب بین برندها وجود ندارد.
او در مورد عوارض واکســن ها، اضافــه می کند: با توجه به 
شرایط ایمنی بدن افراد بعد از تزریق واکسن علائمی بروز پیدا 
می کند و جای نگرانی نیســت ضروری است افراد بعد از تزریق 
واکســن اگر محل تزریق درد داشــت یا تب کردند قرص های 
مسکن ها را به نوبت در روز بخورند و استراحت کنند تا عوارض 

برطرف شود.
Á  تزریق واکسن های موجود برای افراد فراخوان

شده

مســئول بیماری های واگیر مرکز بهداشت استان اصفهان، 
تأکید می کند: البته انتخاب واکسن سینوفارم، کوبرکت ایرانی و 
آسترازنکا برای بعضی از مشاغل انتخابی بوده است، اما به طورکلی 
همکاران مراکز بهداشتی هر نوع واکسنی که موجود باشد را برای 
افراد فراخوان شده در زمان تعیین شده تزریق می کنند، این افراد 
بر اساس پیامک دریافتی به محل واکسیناسیون مراجعه کنند، 
نباید شهروندان خارج از نوبت مراجعه کنند به دلیل اینکه بدون 
نوبت آمدن آنها موجب ازدحام، ناراحتی و اتلاف وقت خود آنها 
می شــوند. فدایی، تصریح می کند: دوز دوم واکسن افراد هم در 
همان تاریخ اعلام شــده ای اســت که در کارت واکسیناسیون 
نوشته می شود و باید همان زمان تعیین شده برای تزریق دوز دوم 
واکسن به مراکز واکسیناسیون مراجعه کنند، برای اکثر واکسن ها 
یک ماه فاصله زمانی تا تزریق دوز دوم اســت و برای واکســن 
آسترازانکا افراد می توانند بعد از گذشت سه ماه از نوبت نخست 
تزریق واکســن برای دریافت دوز دوم به مراکز واکسیناسیون 

مراجعه کنند.
Á  و سینوفارم  ابتدا  تزریقی  واکسن  بیشترین 

سپس آسترازنکا
او در خصوص آخرین وضعیت واکسیناسیون استان، اظهار 
می کند: در شهر اصفهان هشت مرکز برای واکسیناسیون و در 
استان ۲۶ مرکز تجمیعی برای واکسیناسیون وجود دارد، تاکنون 
در استان اصفهان حدود 9۰۰ هزار نفر یک نوبت و ۲۶۲ هزار نفر 
دو نوبت واکســن دریافت کردند. بیشترین واکسن تزریقی ابتدا 
ســینوفارم و سپس آسترازنکا بوده است، به طور میانگین حدود 
۷۰ درصد ســالمندان ۶۰ سال به بالا در استان اصفهان واکسن 
زدند، اما اگر ۵۵ سال به بالا را ملاک بگیریم تاکنون ۶۸ درصد 
از ســالمندان واکسن زده اند که البته این رقم ادامه دارد. مسئول 
بیماری های واگیر مرکز بهداشــت اســتان اصفهان، می افزاید: 
زندانیان نیز در حال واکســینه شدن هستند، در این زمینه نتایج 
هنوز مشخص نشده و پرسنل نیروی انتظامی هم به تدریج در 
حال واکسینه شدن هستند، آمار واکسیناسیون گروه های شغلی را 
جداگانه ثبت نمی کنیم، البته بیماران خاص از ابتدا قرار است برای 

واکسن زدن ثبت نام کنند اما آمار جداگانه این گروه استخراج نشده 
است. فدایی، تأکید می کند: آمار مبتلایان به کرونا دلتا در استان 
روند افزایش دارد، هنوز در مسیر صعودی موج پنجم هستیم و 
این مسیر ممکن است دو تا سه ماه ادامه یابد و هنوز به قله موج 
پنجم کرونا نرسیده ایم تا وقتی ترددها و رعایت ها کنترل نشود، در 

اوضاع بحرانی باقی خواهیم ماند.
Á تزریق واکسن در پاندمی ها یک اصل است

مهــرداد صلاحی متخصص بیماری هــای عفونی و عضو 
هیئت علمی دانشگاه علوم پزشکی اصفهان،  در خصوص تأثیر 
واکسیناسیون در جلوگیری از ابتلا به بیماری کرونا، اظهار می کند: 
در حال حاضر انواعی از واکسن های کرونا در ایران و جهان برای 
بالا بردن سطح ایمنی بدن افراد و جلوگیری از ابتلا به ویروس 
کووید 19 تزریق می شود، واکسن های »آسترازانکا، اسپوتنیک 
وی روســی ، ســینوفارم چینی و کوبرکت ایرانی« در کشور در 
حال تزریق به گروه های هدف اســت. او اضافه می کند: تزریق 
واکسن در پیشگیری از ابتلا به عفونت های ویروسی و پاندمی ها 
یک اصل است و همیشه توصیه می شود که مردم جامعه از آن 
استقبال کنند، به دلیل اینکه وقتی عفونت های ویروسی اپیدمی 
می شــود تا زمانی که حداقل ۷۰ درصد افراد جامعه واکســینه 
نشوند همواره زنجیره انتقال، تکثیر ویروس، زنجیره سوش ها و 
تغییر ســویه های آن قطع نمی شود و واکسیناسیون حداکثر ۷۰ 
درصد جامعه ضروری اســت. عضو هیئت علمی دانشگاه علوم 
پزشکی اصفهان در مورد اثربخشی واکسن ها، تصریح می کند: 
به طور طبیعی هیچ واکسنی صد درصد اثربخشی ندارد، در مورد 
واکسن های بیماری های دیگر هم وضعیت به همین صورت بوده 
است، برای مثال واکســن هپاتیت حدود ۸۵ درصد ایمنی دارد 
و برای ویروس کرونا واکســن آسترازانکا هم همین طور است و 
ایمنی بالاتری را در بدن ایجاد می کند، در مراحل بعدی ایمنی 
هم واکسن های اسپوتنیک روســی، کوبرکت و سینوفارم، قرار 

دارند.
Á  واکسیناسیون کرونا در بدن آنتی بادی تولید

می کند

صلاحی در مورد ضرورت واکسینه شدن افراد جامعه، تأکید 
می کند: واکسیناسیون کرونا باعث تولید آنتی بادی در بدن افراد 
می شود و آنتی بادی ها تا مدتی بدن را در مقابل ابتلا به ویروس 
کرونا مصون مقاوم می کند، احتمال دارد افرادی که مبتلا به کرونا 
شدند بگویند »ما نیازی نیســت واکسن بزنیم«، اصلا این طور 
نیست باید همه افراد )حتی مبتلایان به کرونا( واکسن را تزریق 
کنند، به دلیل اینکه افراد با واکسن زدن مقدار زیادی آنتی بادی 
در بدن آنها ترشــح خواهد شــد و تا شــش ماه از ابتلا به این 
بیماری ایمن می شوند. این متخصص بیماری های عفونی، اظهار 
می کند: فردی که کرونا گرفته باشد می تواند واکسن بزند، حداقل 
فاصله ای که بین تجویز واکســن و ابتلا به کرونا توصیه شده 
می شود چهار هفته بعد از ابتلا به ویروس است، در واقع زمانی که 
فردی مبتلا به کووید می شود، باید چهار هفته از زمانی ابتلای 
او بگذرد سپس اجازه تزریق واکسن برای افزایش ایمنی بدن را 
دارد، اگر زمان بیشتری هم بگذرد مشکلی نیست و می تواند برای 
تزریق واکسن اقدام کند به دلیل اینکه با زدن واکسن آنتی بادی 
روی آنتی بادی سوار می شود در واقع میزان آنتی بادی بدن بالاتر 
می رود. او تصریح می کند: در بین شهروندان شاهد هستیم که 
بعد از زدن واکسن تقاضای چکاپ سطح آنتی بادی و ایمنی بدن 
خود هستند، باید افراد بدانند وقتی واکسن تزریق می کنند در تولید 
ایمنی هومورال و ایمنی ســلولی بدن آنها دخالت دارد، اگر فرد 
بعد از تزریق واکسن آنتی بدن را چکاپ کرد و میزان آنتی بادی 
بدن بالا نبود این اتفاق به معنای غیرمؤثر بودن واکسن به کرونا 
نیســت، از طرف دیگر اگر با زدن واکسن تولید آنتی بادی بدن 
زیاد شود به معنای صد درصد ایمن بودن بدن نیست و رعایت 

پروتکل های بهداشتی در پاندمی ضروری است.
Á  مردم با تزریق واکسن مرتب آنتی بادی بدن را

چک نکنند
عضو هیئت علمی دانشــگاه علوم پزشکی اصفهان، اضافه 
می کند: به دلیل اینکه با تزریق واکسن ها سیستم دفاعی بدن به 
واسطه سی ام آی یا سلول به واسطه ایمنی سلولی و هم ایمنی 
هومورال مشارکت می کند و حتماً به معنی این نیست آنتی بادی 
تولید کند و لازم نیست مردم مرتب آنتی بادی بدن را چک کرده 
و با افراد دیگر مقایسه کنند. صلاحی، تأکید می کند: باید مردم 
بدانند ســطح آنتی بادی از نظر اپیدمولوژیــک ارزش دارد و در 
مطالعات اپیدمولوژیکی که انجام می گیرد برای بررسی اینکه که 
چند درصد جامعه در شرایط بحرانی نیاز به اقدامات اورژانسی تر 
دارد، تعیین میزان آنتی بادی بدن مهم است، اما در بحران کرونا 
چک کردن آنتی بادی هیچ ارزشی بعد از تزریق واکسن و مبتلا 
شــدن به کووید 19 ندارد. او تصریح می کند: اکثر افراد جامعه 
نگران عوارض جانبی واکسن هستند، شهروندان بدانند عوارض 
واکسیناسیون ناچیز است، برای مثال هر قرص مسکن که افراد 
می خورند عوارض کمی در بدن آنها به دنبال دارد و واکسن کرونا 
هم همین طور است و عوارض آن ناچیز بوده با سردرد، بدن درد 
خفیف و تب همراه اســت و چندان نگران کننده نیست و این 
عوارض وابسته به نوع هر واکسنی تغییر پیدا می کند و عمر این 
علائم و حساسیت های جزئی بعد از ۲۴ تا ۴۸ ساعت با خوردن 

یک مسکن ساده رفع می شود.

اهدای خون 4450 نفر در دهه 
نخست محرم

سخنگوی ســازمان انتقال خون استان اصفهان از 
مراجعه بیش از 5 هزار و ۷۰۰ نفر از مردم اســتان به 
مراکز انتقال خون در دهه نخست محرم اشاره کرد و 
گفــت: از این تعداد ۴ هزار و ۴5۰ نفر موفق به اهدای 

خون شدند.
لطفعلی جعفری با اشــاره به استقبال بسیار خوب 
مردم استان اصفهان از پویش نذر خون، به ایسنا گفت: 
از ابتدای ماه محرم تا پایان روز دهم محرم بیش از 5 
هــزار و ۷۰۰ نفر جهت ادای نذر خون به مراکز انتقال 
خون اســتان مراجعه کردند که از این تعداد ۴ هزار و 
۴5۰ نفر موفق به نذر خون شدند. او افزود: در روزهای 
تاسوعا و عاشورا نیز بیش از هزار و ۷۰۰ نفر به مراکز 
انتقال خون اســتان مراجعه کردند که هزار و ۳۰۰ نفر 
موفق به ادای نذر خون خود شدند. سخنگوی سازمان 
انتقال خون اســتان اصفهان با قدردانی از مشــارکت 
خوب مردم استان از پویش نذر خون، گفت: با توجه به 
اینکه خون و فراورده های خون یک بافت زنده اســت 
و بیمارستان ها و بیماران به صورت مستمر و روزانه به 
خون و فراورده های خونی نیاز دارند، از مردم درخواست 
می کنیم به صورت روزانه و مستمر و تدریجی به مراکز 
انتقال خون مراجعه کنند. او با اشــاره به اینکه پویش 
نذر خون که از ابتدای ماه محرم شروع شــده تا پایان 
ماه صفر ادامه دارد، گفت: کســانی که نذر خون دارند 
می تواننــد در این مدت به مراکز انتقال خون اســتان 
مراجعه کنند. بر اســاس فتوای مراجــع عظام تقلید، 
موکل کردن نذر خون در روز تاســوعا و عاشــورا به 
روزهای دیگر تا پایان ماه صفر بدون اشــکال است. 
جعفری میزان ذخیره خون در اســتان را ۷ روز اعلام 
کرد و افزود: وضعیت ذخیره خون در اســتان مطلوب 
است، اما همان طور که اشاره شد با توجه به اینکه خون 
و فراورده های خون تاریخ انقضای محدودی دارد و نیاز 
به خون و فراورده های خون به صورت مستمر و روزانه 
است، از مردم می خواهیم نذر خون را به صورت مستمر 

انجام دهند تا پاسخگوی نیاز بیماران باشیم.

توزیع 47هزار بسته معیشتی 
میان نیازمندان تحت پوشش 

کمیته امداد
مدیرکل کمیته امداد اســتان اصفهــان از توزیع 
5۰۳ هزار پرس غذای گرم و بیش از ۴۷ هزار بســته 
معیشتی با مساعدت خیران در دهه اول ماه محرم، بین 

نیازمندان تحت حمایت این نهاد خبر داد.
کریم زارع با اشاره به اجرای طرح اطعام حسینی، در 
دهه اول ماه محرم و توجه ویژه به معیشت نیازمندان، 
به ایمنــا گفت: این طرح با برپایی ۷2 آشــپزخانه به 
عدد شــهدای کربلا، تحت عنوان »آشــپزخانه اطعام 
حسینی« با استفاده از حداکثر ظرفیت های موجود دایر 
و با همراهی بی نظیر خیــران به ۱۱۸ مرکز طبخ غذا 

افزایش یافت. 

سینوفارم در صدر واکسیناسیون اصفهان
تاکنون در استان اصفهان 900 هزار نفر یک نوبت و 2۶2 هزار نفر دو نوبت واکسن دریافت کردند
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5 5 فرهنگ وهنر

برگزاری نمایشگاه در گالری ها، بستر اصلی ارائه آثار هنری 
هنرمندان همه کشورهاست. حال حدود دو سال است که بنا 
نمایشگاه های  مجازی جای  نمایشگاه های  موجود  به شرایط 
حضوری را گرفته اند. با توجه به تغییرات حاصل از زندگی مدرن 
آیا نمایشگاه های مجازی جایگزین مناسبی برای نمایشگاه های 

حقیقی هستند؟
گذشته  سال  دو  یکی  طی  که  مشکلی  ایلنا،  گزارش  به 
مواجه  مشکل  با  را  تجسمی  مختلف  عرصه های  هنرمندان 
بحران  دلیل  به  نمایشگاه های حضوری  برگزاری  کرده، عدم 
بیماری کرونا است. البته این مشکل محدود به کشور ما نیست 
و با وجود گستردگی بیماری کرونا به مسئله ای جهانشمول بدل 
شده. در ادامه ی مسیر؛ برگزاری نمایشگاه های مجازی که در 
ابتدا جایگزین مناسبی برای نمایشگاه های حضوری تلقی می شد، 
به مرور موافقان و مخالفانی پیدا کرد. تعدادی از هنرمندان شیوه 
برگزاری مجازی را تنها راه حل برای ارتباط هنرمندان و مخاطبان 
می دانند و عده ای دیگر به دلایل مختلف از حضور در چنین 
رویدادهایی خودداری می کنند و ترجیحشان این است برای ارائه 

آثارشان به مردم تا پایان یافتن بحران کرونا صبر کنند.
در گزارش زیر؛ برخی هنرمندان از فواید و مضرات برگزاری 

نمایشگاه های مجازی گفته اند.
مریم اخباری )تصویرگر( که فارغ التحصیل رشته نقاشی از 
دانشگاه الزهرا )ع( است و مدرک فوق لیسانس خود را در رشته 
تصویرگری از دانشگاه هنرهای زیبا دریافت کرده، یکی از فعالان 
رشته تصویرگری است که تجربه تصویرسازی چندین کتاب 
کودک و نوجوان را در کارنامه دارد. او که عضو هیئت علمی گروه 
ارتباط تصویری آموزشکده فنی و حرفه ای دختران بابل )الزهرا( 
و دانشگاه فنی حرفه ای است و یکی از اعضای موسسه توسعه 
برگزاری  درباره  می شود،  محسوب  معاصر  تجسمی  هنرهای 
نمایشگاه در دوران کرونا گفت: به دلیل وجود دستورالعمل های 
بهداشتی و محدودیت های موجود فعلا امکان برگزاری نمایشگاه 
وجود ندارد.او افزود: در شرایط کنونی، پیگیر انتشار فراخوان های 
داخلی و خارجی هستم. اگر فراخوان خوب و مناسبی منتشر شود 
تلاش می کنم در آن حضور یابم.اخباری درباره اهمیت برگزاری 
نمایشگاه و چند و چون حضور در نمایشگاه های مجازی نیز گفت: 
حتی اگر محدودیت ها برداشته شود، تجربه ثابت کرده برگزاری 
نمایشگاه های مستقل و انفرادی چه تصویرسازی، نقاشی و دیگر 
رشته ها در دوران کرونا بازخوردهای خوبی ندارد، به همین دلیل 
ترجیحم این است چنین فعالیت هایی را به بعد از بحران کرونا 
موکول کنم.وی درباره فعالیت دیگر فعالان عرصه تجسمی در 
دوران کرونا هم گفت: دوستان و همکارانی که با آن ها در ارتباط 
هستم نیز بیشتر ترجیح می دهند، فراخوان ها را پیگیری کنند و 
برگزاری نمایشگاه و فعالیت های این چنینی را به بعدا موکول 

کنند.

رزیتا شرف جهان )مجسمه ساز، نقاش و یکی از گالری داران 
پیشکسوت( فارغ التحصیل نقاشی از دانشکده هنرهای زیبای 
تهران است و در دهه هفتاد ضمن تشکیل گروه هنری »سی« 
با  بوده،  معدود  بسیار  کشور  گالری های  تعداد  که  هنگام  آن 
تشکیل  را  آزاد«  »طراحان  گالری  نبی زاده  محسن  همراهی 
داده است. او که از دهه هفتاد تاکنون به طور مستمر در عرصه 
نقاشی، مجسمه سازی و گالری داری مشغول به فعالیت بوده، 
اعتقاد دارد که؛ نمایشگاه مجازی و آنلاین نهایتا در فعالیت های 
تجاری نتایج بهتری دارد.او افزود: به نظرم اگر در نمایشگاه های 
مجازی و آنلاین آثار افراد مطرح نمایش داده شود، فروش بهتری 
خواهد داشت به این دلیل که مخاطبان ویژگی های آثار هنرمندان 
شناخته شده را می شناسند؛ مثلا اگر کاری از آقای احصایی را 
چندین بار دیده باشید، بازهم می توانید اثری از او را، روی صفحه 
مانیتور در قطع کوچک ببینید و آن را پسند کنید. حتی می توانید 

قیمت و به صرفه بودنش را هم ارزیابی کنید.
این هنرمند و گالری دار درباره برگزاری نمایشگاه های مجازی 
و آنلاین توسط هنرمندان جویای نام و کمتر شناخته شده نیز 
اینگونه نظر داد: در شرایط فعلی نمی توان به هنرمندان جدید 

امیدوار باشیم که فروش خوبی داشته باشند.
او همچنین درباره میزان فروش آثار هنری در نمایشگاه های 
مجازی و البته حضوری، توضیح داد: اغلب آثاری که طی این یک 
سال و چند ماه معامله شده اند آثار افراد مطرحی هستند که آثارشان 
قبلا دیده و شناخته شده است. خرید آثار مذکور برای خریداران 
سود خوبی دارد و خب اینگونه است که بازار تجاری با وجود فراز 
و نشیب های اقتصادی همچنان گرم است. به نظرم خرید آثار 
هنری نسبت به خرید ارز، سکه و موارد دیگر بازار امن تری داشته 
است.شرف جهان گفت: استفاده از اسامی و اعتبار هنرمندان مطرح 
در برگزاری نمایشگاه ها و دیگر رویدادها یکی از راه هایی است که 

به واسطه آن می توان به فعالیت های هنری و تجاری ادامه داد.
الناز ایرانپاک )هنرمند عرصه نگارگری، سرامیک و سفال( 
نمایشگاه های مجازی رشته های  برگزاری  درباره کم و کیف 
مختلف هنری در دوران کرونا گفت: این رویه دو بخش دارد که 
هردو هم مهم هستند. اول اینکه مخاطبان ما هنوز به این قضیه 
عادت نکرده اند تا به صورت مجازی به دیدن آثار هنری بپردازند. 
آن ها خیلی به این شیوه خوشبین نیستند. موضوع دوم مربوط به 
زیرساخت ها و موارد سخت افزاری است. آنچه در نمایشگاه های 
مجازی دیگر کشورها اهمیت دارد کیفیت برگزاری آن هاست. 
معمولا اینگونه است که آثار هنری در نمایشگاه های مجازی 
خارجی به صورت سه بعدی نمایش داده می شوند و ما از این 
امکان برخوردار نیستیم. این شبیه سازی به واقعیت، باعث می شود 
مخاطبان خودشان را در نمایشگاه متصور شوند و با دیدی واقعی تر 
به تماشای آثار بپردازند. نمونه نمایشگاه های مجازی را در ایران 
دیده ایم و تقریبا همه آن ها در نوع برگزاری ضعف هایی دارند. 
نهایت کاری که در بینال برای ما انجام دادند این بود که با موبایل 
و دوربین از آثار فیلم گرفتند اما فاقد کیفیت لازم بود. به نظرم 
نحوه پرزنت کردن در نمایشگاه های مجازی خیلی اهمیت دارد. 
طی دوران پاندمی لینک های بسیاری برای بازدید از موزه های 
معتبری چون لوور و دیگر اماکن فرهنگی و هنری منتشر می شد 
و از کیفیت بالای برگزاری حکایت داشت؛ لذا واقعا نمی توان 
نحوه برگزاری نمایشگاه های مجازی داخلی را با چنین اتفاقاتی 
مقایسه کرد. اگر نمایشگاه های مجازی ما با همان کیفیت های 
جهانی برگزار شوند، اتفاق خوبی است؛ اما اینکه صرفا به نمایش 
دادن چند اسلاید اکتفا کنیم نمایشگاه نیست. طبیعتا تماشای 
اسلایدها و عکس ها با مواجهه حضوری بسیار تفاوت دارد. در 
مواجه حضوری مخاطب با ابعاد اثر، بافت آن و دیگر جزییات و 
ظرافت های موجود مواجه می شود. این کاستی وجود دارد؛ شاید 

به این دلیل که در شرایط عادی نسبت به برگزاری رویدادهای 
مجازی نیازی احساس نمی شده و متخصصان و مسئولان روی 

آن کار نکرده اند.
عباس خنجر، هنرمند نقاش اهل کاشان یکی از فعالانی است 
که طی سال های فعالیتش در جشنواره های مختلف حضور یافته و 
در گالری های معتبر پایتخت به برگزاری نمایشگاه پرداخته است. 
به اعتقاد او؛ برگزاری نمایشگاه های مجازی و آنلاین اتفاق بدی 
نیست و به نظرم برای فروش آثار گزینه خوبی است که البته این 

اتفاق نیز شرایطی را می طلبد.
خنجر درباره توجه مخاطبان به نمایشگاه های غیرحضوری 
گفت: نمایشگاه آنلاین هنوز آنطور که باید در میان مردم و 

هنرمندان و خریداران جایگاه خود را پیدا نکرده است.
وی درباره معایب برگزاری نمایشگاه های مجازی و آنلاین 
هم اینگونه گفت: مشکل دیگر نمایشگاه های مجازی که مهم 
هم هست عدم نمایش سایز و ابعاد واقعی آثار است که قابل 
تشخیص نیست؛ مثلا هنرمندی که آثارش را در سایز بزرگ خلق 
کرده و این بزرگی ابعاد را به عنوان ویژگی اثر در نظر گرفته با 
حضور در نمایشگاه مجازی نمی تواند در جلب نظر مخاطب موفق 
باشد، زیرا سایز واقعی در چنین فضایی که از مانیتور یا گوشی تلفن 
قابل رویت است، معنا نخواهد داشت؛ و البته جزییات آثار نیز به 
چشم نمی آیند درحالیکه بسیاری از دغدغده های هنرمند در همین 
جزییات و ظرافت ها انعکاس یافته اند. در کل مواجهه مستقیم با 
اثر که اتفاق بسیار مهمی هم هست در نمایشگاه های مجازی 
اتفاق نمی افتد.مریم مجد )مدیر گالری اثر( که طی یک سال 
و نیم گذشته به فعالیت خود در عرصه هنرهای تجسمی ادامه 
داده و پیش تر با همکاری هرمز همتیان )مؤسس گالری دستان 
و بنیانگذار تیر آرت( اولین »آرت فر« هنری کشور را راه اندازی 
کرده، اعتقاد دارد که؛ لطف و لذت نمایشگاه حضوری و دیدن آثار 

از فاصله نزدیک با نمایشگاه مجازی قابل مقایسه نیست.
او با تاکید بر اینکه نمایشگاه مجازی و آنلاین نکات مثبتی نیز 
دارد، ادامه داد: در یک سال و نیم گذشته برای برگزاری نمایشگاه 
آثار هنری به صورت مجازی و آنلاین شکل های مختلفی وجود 
داشته است.مجد که سومین دوره »تیر آرت« را در دوران کرونا 
برگزار کرده، درباره تجاربش طی این روند، گفت: ما در سومین 
دوره تیر آرت که سال گذشته به دلیل لزوم پروتکل ها مجازی 
برگزار شد، تلاش کردیم آن را به شکل فیزیکال و واقعی نزدیک 
کنیم. غرفه بندی کردیم و آثار را روی دیوار قرار دادیم و حواسمان 
به این موضوع بود که نصب آن ها به دیوارها مشخص باشد و 
زمانی که بیننده روی آثار زوم می کرد، مشخصات و جزییات آثار 
برایش قابل مشاهده بود. به نظرم این نوع فضاسازی ها شکل 
واقعی تری به نمایشگاه ها می دهد. می دیدم که برخی گالری های 
خصوصی هم چنین کارهایی کرده اند. دیده بودم که گالری های 

»ایرانشهر«، »اعتماد«، »دستان« و »اُ« نیز این کار را کرده اند. 

     قاب جادویی   سینما

    چهره ها

افرا از جمعه به شبکه یک 
می آید

مجموعه نمایشی »افرا« از جمعه آینده پنجم شهریور به روی 
آنتن شبکه یک خواهد رفت.

پایان مراحل  با  به گزارش روابط عمومی شبکه یک سیما، 
 ۵ جمعه  از  خانوادگی  ملودرام  این  »افرا«،  سریال  پس تولید 

شهریور ساعت ۲۲: 1۵ روی آنتن می رود.  
مطابق روال پخش سریال های شبانه در شبکه یک، مجموعه 
و  می شود  پخش   1۵  :۲۲ ساعت  شب   ۶ هفته ای  »افرا« 
شد.  خواهد  پخش  آن  هفتگی  خلاصه  نیز  پنج شنبه شب ها 
به این ترتیب این سریال ۴۰ قسمتی از نیمه دوم ماه محرم تا 

پایان ماه صفر روی آنتن خواهد بود.
و  توفیقی  بهرنگ  کارگردانی  به  »افرا«  نمایشی  مجموعه 
تهیه کنندگی مشترک مجید مولایی و محمد کامبیز دارابی در 

گروه فیلم و سریال شبکه یک تولیدشده است.
در این سریال بازیگرانی چون؛ مهدی سلطانی، پژمان بازغی، 
مینا وحید، روزبه حصاری، فریبا متخصص، اسماعیل محرابی، 
پیام دهکردی، علیرضا آرا، نسرین بابایی، محمدصادقی، هامون 
سیدی، سارا باقری، مهرداد بخشی، آریا دلفانی، فهیمه مؤمن، 

بهمن صادق حسینی و... ایفای نقش کرده اند.

نیما کرمی و خانواده اش کرونا 
گرفتند

نیما کرمی و خانواده اش درگیرِ کرونا شدند و مراحل درمانی را در 
منزل می گذرانند؛ او همچنین اعلام کرد متأسفانه پدرش راهی 

بیمارستان شده است.
و  مختصر  تب  اول  روز  دو  فرزندانم  کرد:  تأکید  کرمی  نیما 
مشکلات گوارشی داشتند و خدا را شکر، حالشان خوب شد؛ 
من و مادرم داروهای کرونایی را در منزل استفاده می کنیم و 
فعلًا منتظریم ببینیم که آیا همسرم فردا زمان سی تی اسکن شان 
است که ایشان هم درگیری ریوی پیداکرده اند درمانِ با این 
داروها را آغاز کنند.او درباره وضعیتِ جسمانی  خود و خانواده اش، 
افزود: خوشبختانه ما مراحل درمانی را می گذرانیم و درصد پایینی 
ریه های من و مادرم را درگیر کرده اما متأسفانه پدرم قدری این 
درصد و فاکتورهای کرونایی اش بیشتر بود و در بیمارستان )البته 
بخش عادی( بستری است و آنجا داروهای کرونایی را به او 

تزریق می کنند و تحتِ درمان قرار گرفته است.
کرمی همچنین گفت: من تا ۴ روز دیگر دارو دریافت می کنم 
و  باشد  نداشته  دارو  دریافت  به  نیازی  همسرم  امیدوارم  و 
سی تی اسکن درگیری از ریه ایشان را نشان ندهد. مادرم هم 
رو به بهبود است و پدرم هم با دعایِ خیر مردم هرچه زودتر از 

بیمارستان مرخص شود.

 نمایش »قهرمان« 
اصغر فرهادی در میامی

جشنواره میامی دیروز اعلام کرد »قهرمان« ساخته جدید اصغر 
فرهادی ازجمله فیلم های پاییز امسال این جشنواره خواهد بود.
جشنواره فیلم میامی در سی و نهمین دوره خود که از ۴ تا 1۳ 
مارس ۲۰۲۲ )1۳ تا ۲۲ اسفند( برگزار می شود میزبان فیلم های 

متعددی خواهد بود که هنوز اسامی آن ها اعلام نشده است.
علاوه بر این بخش جواهرات میامی )میامی جمز( جشنواره که 
به عنوان ویترینی پاییزی شناخته می شود تا مدعیان فیلم های 
بین المللی سال را به نمایش بگذارد، امسال از ۴ تا ۷ نوامبر 
)1۳ تا 1۶ آبان( برگزار می شود و در بخش بین المللی میزبان 
فرد  فیلم هایی چون »قهرمان« اصغر فرهادی و »بدترین 

جهان« ساخته یواخیم تریر از نروژ خواهد بود.
هر دو رویداد جشنواره به صورت فیزیکی برگزار می شود و 
ترکیب کامل فیلم های حاضر در بخش »جواهرات میامی« 
اوایل اکتبر اعلام می شود.سال پیش جواهرات میامی به صورت 
مجازی برگزار شد درحالی که مارس گذشته جشنواره فیلم 
میامی به صورت ترکیبی در سینماها و نیز به صورت آنلاین با 
مخاطبانش ارتباط برقرار کرد.سال پیش این جشنواره میزبان 
»دور دیگر« توماس وینتربرگ بود که بعد موفق به کسب 
عنوان بهترین فیلم بین المللی شد. »پارازیت«، »فروشنده« و 
»سینما پارادیزو« از جمله فیلم هایی بوده اند که ابتدا در جشنواره 

میامی به نمایش درآمده اند و بعد در اسکار درخشیده اند.
جشنواره بین المللی فیلم میامی سی و هشتمین دوره خود را از ۵ 
تا 1۴ سال ۲۰۲1 برگزار کرده بود. این جشنواره ویترینی برای 
نمایش فیلم های مستقل سینمای آمریکا و سینمای جهان 

است و تمرکز ویژه ای بر فیلم های ای برو-آمریکایی دارد.

بازار داغ فروش نسخه های 
پیش از چاپ کتاب ها

نسخه پیش از چاپ کتاب جدید »سلی رونی« در وب سایت های 
خریدوفروش آنلاین به قیمت صدها دلار فروخته می شود.به 
گزارش گاردین، »سلی رونی« نویسنده ایرلندی در سال جاری 
رمان جدیدی را با عنوان »جهان زیبا، کجایی« روانه بازار 
خواهد کرد. زمانی که »نسخهۀ پیش از چاپ« )نسخه ای که 
از سوی ناشر قبل از انتشار رسمی اثر به گروه مشخصی از افراد 
اهدا می شود( این کتاب در ماه »می« منتشر شد، گروهی از 
ناشران، نویسندگان و چهره های فضای مجازی نسخه هایی را 
که برایشان ارسال شده بود به نمایش گذاشتند اما گروهی دیگر 
از ناشران و نویسندگان بابت دریافت نکردن این نسخه دلخور 
شدند. مدتی بعد این نسخه های پیش از چاپ که به وضوح 
غیرقابل فروش معرفی شده اند از وب سایت های خریدوفروش 

اینترنتی سردرآوردند. 

آگهی فقدان سند مالکیت
1116-1- نظـر بـه اینکـه نـگار پیراکـه  بـه اسـتناد دو برگـی استشـهادیه محلی که 
هویـت و امضـاء شـهود رسـما گواهی شـده مدعی اسـت که سـند مالکیت به شـماره 
سـریال 285754 مربـوط بـه یـک دانـگ مشـاع از ششـدانگ پـلاک 693/4563 
)بمسـاحت ششـدانگ 261/5 متـر مربـع( واقع در بخـش 9 ثبت اصفهان کـه در دفتر 
امـلاک الکترونیـک شـماره 139920302009003564 بخـش 9 ثبـت اصفهـان بـه 
نامـش ثبـت و صـادر و تسـلیم گردیده، طبـق اعلام مالـک بعلت نامعلوم مفقود شـده 
اسـت و درخواسـت صـدور سـند مالكیـت المثنی نمـوده لذا برابـر مـاده 1۲۰ اصلاحی 
آئیـن نامـه قانـون ثبـت آگهـی مـی شـود که هر کـس مدعـی انجـام معامله غیـر از 
آنچـه در ایـن آگهـی ذکر شـده نسـبت بـه آن یا وجود سـند مالکیـت مزبور نـزد خود 
باشـد از تاریـخ انتشـار این آگهی تا 1۰ روز بـه این اداره مراجعه و اعتـراض خود را کتبا 
ضمـن ارائـه اصل سـند مالکیت یا سـند معامله تسـلیم نمایـد تا مراتـب صورتمجلس 
و اصـل آن بـه ارائـه کننـده مسـترد گـردد. اگر ظـرف مهلت مقـرر اعتراضی نرسـد یا 
در صـورت اعتـراض اصـل سـند ارائـه نشـود المثنـای سـند مالکیـت مذکور صـادر و 
بـه متقاضـی تسـلیم خواهد شـد. رئیـس اداره ثبت اسـناد و امـلاک مبارکـه- مظاهر 

نصرالهـی 1177227/م الف 
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1025-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره ۴۵9۶- 1400/04/10 هیـات اول آقـای احمـد رسـتمی بـه 
شناسـنامه شـماره ۷۶۶ کدملی ۵۷۵9۵۸9۳1۸ صادره بوئین میاندشت فرزند احمدعلی 
در سـه دانـگ مشـاع از ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 1۵۴ مترمربـع 
قسـمتی از پـلاک شـماره ۶۷ اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 1۴ حـوزه ثبـت ملک 
غـرب اصفهـان از مالکیت فتح اله سـدهیان از سـند شـماره 9۲1۰۷ مـورخ 1352/9/6 

دفترخانـه شـماره ۲ اصفهان.
ردیـف ۲- رای شـماره۴۵9۷ – 1400/04/10 هیات اول خانم کبری مظاهری ماربری 
به شناسـنامه شـماره ۷۸9 کدملی ۶۲19۵۴۷1۸۷ صادره فریدن فرزند میرزاقلی در سـه 
دانـگ مشـاع از ششـدانگ یـک باب سـاختمان به مسـاحت 1۵۴ مترمربع قسـمتی از 
پـلاک شـماره ۶۷ اصلـی واقع در اصفهان بخـش 1۴ حوزه ثبت ملـک غرب اصفهان 
از مالکیت فتح اله سـدهیان از سـند شـماره 9۲1۰۷ مورخ 1352/9/6 دفترخانه شـماره 

۲ اصفهان. 
بـه دلیـل شـرایط اضطـرار ناشـی از کرونـا و تعطیلـی تاریـخ چـاپ آگهـی از تاریـخ 

1400/05/26 بـه تاریـخ 1400/05/31 تغییـر یافتـه اسـت.
انتشـار نوبـت دوم :1400/05/31  تاریـخ  انتشـار نوبـت اول: 1400/05/11   تاریـخ 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1172311/م الف 
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی ماده 3 قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
1016-1- برابـر رای شـماره 1۰19 مـورخ 1400/3/31 هیـات اول موضـوع قانـون 
تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد 
ثبتـی حـوزه ثبت ملک جنـوب اصفهـان تصرفات مالکانـه بلامعـارض متقاضی خانم 
معصومه رمضانی به شناسـنامه شـماره ۷۲۳ کدملی ۲۵۳9۷۰۵۵1۰ صادره اقلید فرزند 
غلامرضـا بـر ششـدانگ یکبابخانـه بـه مسـاحت 65/24 مترمربـع مفـروزی از پلاک 
شـماره 1۳1 فرعـی از ۴۴۸۳ اصلـی واقع در اصفهان بخش ۵ حـوزه ثبت ملک جنوب 
اصفهـان بـه موجـب بیع نامـه عادی و مـع الواسـطه از طرف آقای سـیف الـه دهخدا 
خریـداری شـده اسـت. لـذا بـه منظـور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبـت بـه فاصله 
1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 

مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
بـه دلیـل شـرایط اضطـرار ناشـی از کرونـا و تعطیلـی تاریـخ چـاپ آگهـی از تاریـخ 

1400/05/26 بـه تاریـخ 1400/05/31 تغییـر یافتـه اسـت.
تاریخ انتشـار نوبت اول : 1400/05/11 تاریخ انتشـار نوبت دوم:  1400/05/31 مهدی 

شـبان- رئیس ثبت اسـناد و امـلاک منطقه جنوب اصفهـان 1172156/ م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1007-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره 5478-  1400/04/28 هیـات اول آقای سـید حمیدرضا هدائی 
قلعه سـفیدی به شناسنامه شـماره 2936 کدملی 1285061527 صادره اصفهان فرزند 
سـید جواد در ششـدانگ یک باب سـاختمان  به مسـاحت 136/48 مترمربع قسمتی از 
پـلاک شـماره 28 اصلـی واقع در اصفهان بخـش 14 حوزه ثبت ملـک غرب اصفهان 
از مالکیـت یدالـه رضائـی برزانی از سـند شـماره 36376 مـورخ 1347/8/20 دفترخانه 

شـماره 86 اصفهـان از مورد ثبت صفحـات 268 الی 271 دفتـر 54 املاک. 
بـه دلیـل شـرایط اضطـرار ناشـی از کرونـا و تعطیلـی تاریـخ چـاپ آگهـی از تاریـخ 

1400/05/26 بـه تاریـخ 1400/05/31 تغییـر یافتـه اسـت.
تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1400/05/11 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم: 1400/05/31 – 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1171824/ م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1042- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره ۵۳۴۳- 1397/03/30 هیـات سـوم آقای عبدالحسـین رضائی 
به شناسـنامه شـماره 1۳ کدملـی 1۲9۰۰9۶۶۵1 صادره اصفهان فرزنـد رحیم در چهار 
دانـگ مشـاع از ششـدانگ یکبـاب خانه بـه مسـاحت 171/41 مترمربع پلاک شـماره 
1۳1 فرعـی از 1۶ اصلـی واقـع در اصفهـان بخش 1۴ حوزه ثبت ملـک غرب اصفهان 

بموجب سـامانه و ص ۳۶۳ دفتـر ۷۵۴ املاک.
ردیـف ۲-رای شـماره ۵۳۴۲- 1397/03/30 هیـات سـوم خانـم رضـوان بهرامـی بـه 
شناسـنامه شـماره ۲۷ کدملـی 1۲9۰19۸۴۳۸ صادره اصفهان فرزنـد محمد تقی در دو 
دانـگ مشـاع از ششـدانگ یکبـاب خانه بـه مسـاحت 171/41 مترمربع پلاک شـماره 
1۳1 فرعـی از 1۶ اصلـی واقـع در اصفهـان بخش 1۴ حوزه ثبت ملـک غرب اصفهان 

بموجـب سـامانه و ص ۳۶۳ دفتـر ۷۵۴ املاک.
تاریـخ انتشـار نوبـت اول : 1400/05/16 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم : 1400/05/31 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1173022/م الف
آگهی ابلاغ مفاد آرا صادره از هیات قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی 
اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی مستقر در ثبت شرق اصفهان

1050-1- در اجـرای مـاده یـک قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و 
سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی و بر حسـب ماده 3 قانون مذکور آرا ذیل که از طرف 
ایـن هیـات مبنـی بر تایید انتقال عادی و یا سـهم مفـروزی متقاضی صـادر گردیده در 

دو نوبـت بـه فاصلـه 1۵ روز آگهی می شـود تا شـخص یا اشـخاصی که بـه آرا مذکور 
اعتـراض دارنـد از تاریـخ اولین انتشـار ظرف مدت دو مـاه اعتراض خود را بـه این اداره 
تسـلیم نمـوده و در مهلـت یـک ماه از تاریخ تسـلیم اعتـراض فرصت دارند نسـبت به 
تقدیـم دادخواسـت بـه دادگاه صالحه و ارایـه گواهی مبنی بر طرح دعـوی اقدام نمایند 
و اقدامـات ثبـت موکـول بـه ارایـه حکم قطعـی دادگاه خواهد بـود و در صـورت انقضا 
مهلـت و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند مالکیت صادر خواهد شـد و صدور 

سـند مالکیت مانـع از مراجعه متضـرر بـه دادگاه نخواهد بود .
1- رای شـماره 139960302027017562 مـورخ 1399/10/20 مهـدی رادان فرزنـد 
بدیـع الـه بشـماره شناسـنامه 1۶۳۸ صـادره از اصفهـان بشـماره ملـی 1۲۸۸۰۰۰۷1۵ 
در ششـدانگ یکبـاب درب بـاغ ویـلا احداثـی بـر روی قسـمتی از قطعـه زمین پلاک 
۲ فرعـی از اصلـی 11۵19 واقـع در بخـش ۵ ثبـت اصفهـان بـه مسـاحت 1504/31 

مترمربـع. خریداری طی سـند رسـمی.
تاریـخ انتشـار نوبـت اول: 1400/05/16 تاریخ انتشـار نوبـت دوم: 1400/05/31 رییس 
منطقه ثبت اسـناد و املاک شـرق اصفهان- مهدی صادقی وصفـی 1173153/م الف
هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمانهای 

فاقد سند رسمی
آگهی ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت 

ثبتی و اراضی و ساختمانهای فاقد سند رسمی
1062-1-  برابـر رای شـماره 9۵۵ مـورخ 1400/3/25 هیات اول موضوع قانون تعیین 
تکلیـف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در واحد ثبتی 
حـوزه ثبت ملک جنـوب اصفهان تصرفـات مالکانه بلامعارض متقاضـی آقای هدایت 
اله شمسـی ارمندی به شناسـنامه شـماره ۲۷9 کدملـی ۴۶۶9۸۵۰۶۷9 صـادره لردگان 
فرزنـد منصـور بـر ششـدانگ یکبابخانه بـه مسـاحت 201 مترمربع مفـروزی از پلاک 
شـماره 1۳1 فرعـی از ۴۴۸۳ اصلـی واقع در اصفهان بخش ۵ حـوزه ثبت ملک جنوب 
اصفهـان بـه موجـب بیـع نامـه عـادی و مع الواسـطه از طـرف آقـای عبـاس دادخواه 
دسـتجردی خریداری اسـت. لـذا به منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به فاصله 
1۵ روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه صـدور سـند مالکیت 
متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی بـه مدت دو 
مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه 
از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خود را بـه مراجع قضایی تقدیـم نمایند. بدیهی 
اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشـار نوبـت اول: 1400/05/16 تاریخ انتشـار نوبـت دوم :1400/05/31 مهدی 

شـبان- رئیـس ثبت اسـناد و املاک جنـوب اصفهـان 1172376/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1060-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره ۳9۳۸۸- 1394/07/28 هیـات سـوم آقای محمدرضا مظاهری 
ماربـری بـه شناسـنامه شـماره ۶1۸ کدملـی ۶۲19۵۴۵۲91 صادره فریـدن فرزند قلی 
نسـبت بـه ششـدانگ یـک بـاب سـاختمان بـه مسـاحت 104/50 مترمربـع از پلاک 
شـماره ۲۵۶9 فرعـی از 1۸ اصلـی واقـع در اصفهان بخش 1۴ حـوزه ثبت ملک غرب 

اصفهـان از سـند ثبت شـده در صفحه ۳99 دفتـر ۶۳۰ .
تاریـخ انتشـار نوبـت اول : 1400/05/16 تاریـخ انتشـار نوبـت دوم : 1400/05/31 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1173429/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1054-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 

متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیف 1- رای شـماره ۲۰۴۰- 1400/02/22 هیات سـوم آقای سـید محمد اعتصامی 
به شناسـنامه شـماره 1۲۶۵۵ کدملی 1۲۸۳۲۳۶۲۴9 صادره اصفهان فرزند سـید کاظم 
در ششـدانگ یکباب سـاختمان تجاری - مسـکونی به مسـاحت 9۰9 مترمربع پلاک 
1۴۴۵ فرعـی از 1۸ اصلـی واقـع در اصفهان بخش 1۴ حـوزه ثبت ملک غرب اصفهان 
موجـب سـند انتقالی ۲91۵۰ مـورخ 1386/05/16 و ۵۳۰۸1 مـورخ 1389/12/23 دفتر 

خانه 11۲ اصفهان. 
ردیـف 2- رای شـماره ۳۴۷۷- 1400/03/25 هیـات سـوم آقـای مرتضـی یـاری بـه 
شناسـنامه شـماره ۳۰۲ کدملـی 1۲9۰۲۷۰9۰۲ صـادره اصفهـان فرزنـد صفرعلـی در 
ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 293/08 مترمربع پلاک شـماره ۵۶9 فرعی 
از 1۸ اصلـی واقـع در اصفهـان بخش 1۴حـوزه ثبت ملک غرب اصفهان مع الواسـطه 
از مالـک رسـمی فاطمـه یاری رنانـی طبق سـند انتقالـی ۳۲۵۰ مـورخ 1347/06/02 

دفتـر91 اصفهان.
انتشـار نوبـت دوم : 1400/05/31  تاریـخ  انتشـار نوبـت اول: 1400/05/16  تاریـخ 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1173420/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1058-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره ۴19۵- 1400/04/06  هیـات چهـارم آقای عباسـعلی تقی پور 
بـه شناسـنامه شـماره 1۶۸ کدملـی ۵۴19۵۰۰۲۴۸ صـادره مبارکه فرزند علـی اکبر در 
ششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 109/71 مترمربـع پلاک ۲۸ اصلـی واقع در 
اصفهـان بخـش 1۴ حـوزه ثبـت ملک غرب اصفهـان مع الواسـطه از رمضـان توکلی 

کوجانی طبق سـند انتقالـی ۳۶۶۶۶ مـورخ 1347/08/20 دفتـر ۸۶ اصفهان.
انتشـار نوبـت دوم:  1400/05/31  تاریـخ  انتشـار نوبـت اول : 1400/05/16  تاریـخ 
شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهـان 1173159/م الف
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده ۱۳ آیین نامه قانون تعیین تکلیف 

وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
1056-1- برابـر آرا صـادره هیـات هـای موضـوع قانون تعیین تکلیـف وضعیت ثبتی 
اراضـی و سـاختمان هـای فاقـد سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی منطقـه غـرب 
اصفهـان تصرفـات مالکانه و بلامعارض متقاضیان محرز گردیده اسـت لذا مشـخصات 
متقاضیـان و امـلاک مـورد تقاضـا بـه شـرح زیر بـه منظور اطـلاع عمـوم در دو نوبت 
بـه فاصلـه 1۵ روز آگهـی مـی شـود. در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صدور سـند 
مالکیـت متقاضیـان اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ انتشـار اولین آگهی به 
مـدت دو مـاه اعتـراض خود را به اداره ثبت اسـناد و املاک تسـلیم و پس از اخذ رسـید 
ظـرف مـدت یکمـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض دادخواسـت خـود را به مرجـع قضایی 

تقدیـم نماید.
ردیـف 1- رای شـماره ۴1۵1 -1400/04/03 هیـات اول آقـای فتح اله سـهرابی رنانی 
بـه شناسـنامه شـماره ۳۵۷ کدملـی 1290163731 صـادره اصفهان فرزند حسـین در 
ششـدانگ یـک باب خانـه به مسـاحت 110/04 مترمربـع پلاک شـماره 1373 فرعی 
از 1۸ اصلـی واقـع در اصفهـان بخـش 1۴ حوزه ثبـت ملک غرب اصفهـان از مالکیت 

رمضانعلـی واصفیـان مورد ثبت صفحـه ۵1۷ دفتـر ۵۰۶ املاک.
 : دوم  نوبـت  انتشـار  تاریـخ   1400/05/16  : اول  نوبـت  انتشـار  تاریـخ 
 1400/05/31 شـهریاری- رئیـس منطقـه ثبـت اسـناد و امـلاک غـرب اصفهان
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   اصناف   اخبار اقتصادی

مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه گفت: در سال گذشته سنگ بنای استراتژیک ترین ابرپروژه 
کشور یعنی انتقال نفت خام گوره به جاسک در شرکت فولاد 
مبارکه به درستی بنیان گذاشته شد و پس از آزمایشات لازم به 
تولید انبوه ۴۰۰ هزار تن تختال مورد نیاز این پروژه ملی دست 
یافتیم؛ در حال حاضر هم اگر محدودیت انرژی برداشته شود این 
شرکت می تواند به کمبود نیاز داخلی به عنوان تامین کننده نیمی 

از فولاد کشور پاسخ دهد.
ناحیه  مدیر  سلیمی،  غلامرضا  امروز،  اصفهان  گزارش  به 
فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد مبارکه، در برنامه 
گفتگوی هفته که به صورت زنده از شبکه اصفهان پخش شد، 
ویژه صنایع فولادی،  به  و  کلیه صنایع کشور  در  اظهار کرد: 
استراتژی های بلندمدت و کوتاه مدت تدوین و اهداف سال آتی و 
افق آینده برنامه ریزی می شود که شرکت فولاد مبارکه همواره در 
این زمینه پیشگام بوده است؛ این شرکت به منزله سازمان متعالی، 
استراتژی »توسعه محصول« و »بومی سازی« را در دستور کار 

خود قرار داده است.
وی افزود: شرکت فولاد مبارکه همواره در تیررس تحریم های 
ظالمانه قرار داشته و در سال گذشته هم دو مرتبه تحریم شد و 
نیاز بود که رویکرد تکیه بر توانمندی داخلی را تقویت کند؛ اقدامی 
که نتایج آن خودش را در تولید محصولات و گریدهای فولادی 

جدید نشان داد.
مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه خاطرنشان کرد: شرکت فولاد مبارکه با عزم فولادمردان 
خود گریدهای مختلف فولادی را تولید کرده و با تجهیز ماشین 
آلات و ارتقای دانش و اراده کارکنانش به سمت تولید محصولات 

مورد نیاز داخلی گام برداشت.
وی با تأکید بر عزم و توانمندی فولادمردان در تولید تختال 
API مخصوص انتقال نفت خام، اذعان داشت: تا سال گذشته، 
لوله های مورد نیاز برای انتقال نفت خام به کشور وارد می شدند و 
این دغدغه در شرکت فولاد مبارکه وجود داشت که چرا نباید این 
محصول در داخل کشور تولید شود تا مانع از خروج ارز شویم؟ 
نهایتاً این دغدغه با یک کار تیمی در سطح ملی به سرانجام رسید 
و شرکت فولاد مبارکه توانست با انسجام مدیریتی، تختال های 
مورد نیاز انتقال نفت خام از گوره به جاسک را برای نخستین بار 

در کشور تولید کند.
Á  سنگ بنای استراتژیک ترین ابرپروژه کشور

در فولاد مبارکه 
سلیمی با اشاره به برگزاری جلسات متعدد و تعامل سازنده با 
وزارت نفت، شرکت فولاد اکسین و شرکت های لوله سازی در 
ابرپروژه انتقال نفت خام گوره به جاسک گفت: تولید تختال های 
API به معنای واقعی کلمه، تجلی کار گروهی در سطح کلان 
کشور بود و شرکت فولاد مبارکه به عنوان پایه و اساس تولید این 

نوع تختال به نیاز وزارت نفت به خوبی پاسخ داد.
وی تأکید کرد: اگرچه در سال های گذشته، تولید تختال های 
مورد نیاز انتقال نفت ترش مطرح شده بود اما امکان آن فراهم نبود 
تا این که در سال گذشته سنگ بنای استراتژیک ترین ابرپروژه 
کشور یعنی انتقال نفت خام گوره به جاسک در شرکت فولاد 
مبارکه به درستی بنیان گذاشته شد و پس از آزمایشات لازم به 
تولید انبوه ۴۰۰ هزار تن تختال مورد نیاز این پروژه ملی دست 

یافتیم.
مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه بیان داشت: این بستر علمی در شرکت فولاد مبارکه برای 
تولید تختال های مورد نیاز انتقال نفت ترش سبک و سنگین 
فراهم شد و امروز قادر هستیم انواع و اقسام گریدهای مورد نیاز 

فولادی انتقال نفت یا API را تولید کنیم.
وی با اشاره به ویژگی های تختال API تولیدشده در شرکت 
فولاد مبارکه تصریح کرد: نفت خام خاصیت خورندگی دارد و 
تختال مورد نیاز بایستی از استانداردهای لازم برخوردار باشد؛ تولید 
این گونه گریدهای فولادی در انحصار چند کشور است و اکنون 

ایران با همت شرکت فولاد مبارکه در زمره این کشورها قرار دارد.
سلیمی به عناصر آلیاژی و عملیات تولید این تختال ها اشاره 
 API کرد و یادآور شد: عناصر آلیاژی به کاررفته در تختال های
متنوع است و با کنترل عناصر آلیاژی و ترکیب های شیمیایی این 
گرید فولادی تولید می شود و شرکت فولاد مبارکه با مجهز بودن 
به پلنت گاززدایی امکان تولید این گریدهای فولادی را دارد؛ این 
گرید فولادی هم در ترکیب شیمیایی و هم عملیات تولید، گرید 
ویژه ای است و شرایط خاص و زمان بندی شده برای تولید آن مورد 
نیاز است، پس از آن سیکل خنک کاری متفاوتی نیازمند است که 

بایستی مدیریت شود.
وی در ادامه متذکر شد: کارکنان شرکت فولاد مبارکه با 
تکیه بر خودباوری، عزم راستین خود را برای تولید انواع گریدهای 
فولادی جزم کرده اند تا امید و نشاط را به جامعه تزریق کنند و به 
جرأت می توان گفت تولید تختال های مخصوص انتقال نفت خام 
برای نخستین بار در کشور اقدامی جسورانه بود و نقش مدیریت 
عالی شرکت فولاد مبارکه در راهبری این دستاورد، مهم و ارزنده 
است و تولید این تختال API، سرآغاز تولید گریدهای مورد نیاز 
وزارت نفت خواهد بود.مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم 
شرکت فولاد مبارکه مزایای تولید این نوع تختال را برشمرد و 
توضیح داد: یک محصول جدید و استراتژیک که برای نخستین 
بار در شرکتی تولید می شود، بر اساس اقدامی همدلانه و منسجم 
حاصل می شود که از نظر معنوی به پرسنل انگیزه می دهد اما 
علاوه بر این تولید این تختال باعث جلوگیری از خروج ۵۰۰ 
میلیون یورو از کشور شد تا با توانمندی تولید این گرید و ارتقای 
کیفی و کمی محصولات، زمینه ثبت سفارشات متعدد برای انواع 

دیگر فولاد هم فراهم شود.
وی با اشاره به تأکیدات مقام معظم رهبری بر اهمیت تولید 
در کشور عنوان کرد: در سال جهش تولید، شرکت فولاد مبارکه 
به رغم تمام تهدیدات و تحریم ها توانست نسبت به سایر صنایع 
دیگر در تحقق شعار سال اقدام کند و امسال هم در همین مسیر 
گام های مهمی برداشته است چراکه ما در فولاد مبارکه به عنوان 
بزرگ ترین بنگاه اقتصاد کشور به دنبال این هستیم تا با پشتیبانی 
از ارگان های کشوری بتوانیم موانع را بزداییم و با تأمین ورق های 
مورد نیاز صنایع پایین دستی نسبت به رفع موانع این واحدها اقدام 

کنیم.
Á  دستاوردهای طلایی شرکت فولاد مبارکه در

مسیر تولید
سلیمی در ادامه به دستاوردهای شرکت فولاد مبارکه پرداخت 
و اذعان داشت: سال جهش تولید، سال طلایی شرکت فولاد 
مبارکه بود چراکه به رکوردهای متعددی در تولید از نظر کمی و 
کیفی دست یافتیم؛ در سال گذشته از رکورد تولید ۷ میلیون تن 
فولاد عبور کردیم و این مهم برای شرکتی که تأمین کننده نیمی از 
فولاد کشور است، دستاورد ارزنده ای محسوب می شود؛ همچنین 
در سال گذشته گروه فولاد مبارکه توانست به تولید 1۰ میلیون تن 

فولاد خام دست یابد که این دستاوردها را باید به تنوع محصولات 
به ویژه در فولادهای نهایی ضمیمه کرد.

وی ادامه داد: در سال جهش تولید، برای نخستین بار، شرکت 
با ضخامت ۲۵۰  تختال هایی  تولید  به  توانست  مبارکه  فولاد 
میلی متر دست یابد که بسیار مسرت بخش بود؛ تولید تختال ۳۰۰ 
میلی متر هم از دیگر دستاوردهای این شرکت در سال گذشته بود 
به ویژه زمانی که تولید این محصول در دنیا ویژه و انحصاری است.
مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه خاطرنشان کرد: کاربرد این تختال ها در صنایع گاز و 
کشتی سازی است و منجر به بهبود کیفیت و کمیت در صنایع 
پایین دستی می شود؛ »پشتیبانی ها و مانع زدایی ها« هم در شرکت 
فولاد مبارکه طوفانی بود چراکه توانستیم به دستاورد تولید تختال 
با عرض ۲ متر برای نخستین بار در کشور دست یابیم که این 
محصول هم در صنایع نفتی و کشتی سازی استراتژیک و مهم 
است.وی با اشاره به این دستاوردها اظهار کرد: نکته قابل توجه 
این است که این تختال ها تا سال گذشته به کشور وارد می شد 
و با همت و تکیه بر توان پرسنل فولاد مبارکه توانستیم در مسیر 
بی نیازی کشور به واردات این تختال ها اقدام کنیم که امیدواریم 
در سال های آتی با پروژه ها و توسعه محصول بتوانیم گریدهای 
فولادی را تنوع ببخشیم و دستاوردهای این شرکت را به جامعه 
این شرکت هم  اجتماعی  به مسئولیت های  عرضه کنیم.وی 
پرداخت و افزود: یکی از رسالت های شرکت فولاد مبارکه ایفای 
مسئولیت های اجتماعی است و ما به این مسئله ایمان داریم که 
نمونه بارز آن خود را در روزهای فوق بحرانی کرونا و با تأمین بیش 
از 1۸ هزار تن اکسیژن رایگان در مراکز درمانگر نیمی از کشور 
نشان داد.مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت 
فولاد مبارکه تأکید کرد: از آنجا که شرکت فولاد مبارکه در فلات 
مرکزی واقع شده اهمیت کاهش مصرف آب بسیار مهم و ویژه 
است و این شرکت برای کاهش بهره برداری از آب خام اقدامات 
ارزنده ای انجام داده است؛ میزان مصرف آب صنایع فولادی به 
ازای تولید هر تن ۷ متر مکعب است اما شرکت فولاد مبارکه این 
میزان را به حدود ۲.۵ مترمکعب برای هر تن تولید فولاد، کاهش 
داده است. از سوی دیگر بازچرخانی آب در شرکت فولاد مبارکه 
و توسعه احداث شبکه و تصفیه خانه های فاضلاب در بیش از 9 
شهرستان برای استفاده از پساب شهری، اقدام دیگری است که 
مصرف آب خام را در این کارخانه به حداقل رسانده است.وی 
در ادامه بیان داشت: ماهیت صنایع فولادی اگر مدیریت نشود 
آلایندگی دربردارد اما از آنجا که مسائل زیست محیطی دغدغه 
با برنامه ریزی کلان در  همیشگی شرکت فولاد مبارکه بوده 
راستای کاهش تولید غبار، این شرکت با بهره گیری از تکنولوژی 
روز و استفاده از سیستم های مکنده بسیار قوی در مسیر کاهش 
استراتژی  با  چراکه  است  برداشته  مؤثری  گام های  آلایندگی 
آینده نگری و اتخاذ استانداردهای روز دنیا، درصدد است که به 

تولید فولاد سبز دست یابد.

Á  با نورد گرم 2، صادرات فولاد با ارزش افزوده
محقق می شود

سلیمی در ادامه به دستاوردهای صادراتی شرکت فولاد مبارکه 
هم پرداخت و توضیح داد: شرکت فولاد مبارکه محصولات ورق 
گرم، سرد و تختال تولیدی را با مزایای رقابتی به تمام دنیا صادر 
می کند؛ در حال حاضر، ظرفیت ماهیانه نورد شرکت فولاد مبارکه، 
۴۵۰ الی ۵۰۰ هزار تن است و ظرفیت فولادسازی بالغ بر تولید 
۷۰۰ هزار تن فولاد در ماه است به این معنا که حدود ۲۵۰ هزار تن 
مازاد ظرفیت تولید داریم که عمدتاً در مسیر صادرات قرار می گیرد؛ 
امتیاز مثبتی محسوب می شود و برای کشور  اگرچه صادرات 
ارزآوری دارد اما به علت آن که تختال با ارزش افزوده بالا همراه 
نیست در مسیر صادرات قرار نمی گیرد و به نوعی خام فروشی 
است. تختال از نظر انرژی، آب و زیست محیطی بیشترین میزان 
انرژی را مصرف می کند و در مراحل بعدی یعنی فرایندهای نورد 
گرم و سرد به ارزش افزوده دست می یابد. روند توسعه ای که 
در طرح نورد گرم ۲ شرکت فولاد مبارکه پیش بینی شده است.
وی با اشاره به اهمیت ابرپروژه نورد گرم ۲ خاطرنشان کرد: این 
پروژه مهم شرکت فولاد مبارکه چند سالی است که در دستور 
کار شرکت قرار دارد و در دو سال اخیر به پیشرفت های خوبی 
دست یافته است و امیدواریم در سال جاری با همکاری ارگان های 
مربوطه، این ابرپروژه سرعت بگیرد و تولیدات تختال شرکت فولاد 
مبارکه نوردشده و ورق نهایی با ارزش افزوده بالا صادر شود.به 
گفته مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه، محصولات این شرکت توانسته است هم به نیاز بازار داخل 
پاسخ دهد و هم با استانداردهای کیفی و قیمتی در بازارهای جهانی 
عرضه شود، چراکه اگر مزایای رقابتی محصولات عرضه شده 
شرکت فولاد مبارکه در بازارهای جهانی به نیاز مشتریان پاسخ 

ندهد از گردونه رقابت حذف می شود.
با اشاره به این که محصولات شرکت فولاد مبارکه  وی 
به بازارهای اروپا، چین و آسیای جنوب شرقی صادر می شود، 
تصریح کرد: اگر قیمت محصولات و هزینه تولیدشده متناسب با 
قیمت های جهانی نباشد، قطعاً در این عرصه دوام نخواهیم آورد 
و با توجه به این که تمام قیمت ها در زنجیره تأمین و تولید فولاد، 
جهانی است این شرکت توانسته جایگاه خوبی در زمینه صادرات 
اعم از قیمت و کیفت محصولات فولادی در جهان داشته باشد 
و با ارتقای مزایای رقابتی بتواند هزینه های تمام شده تولید را به 

حداقل کاهش دهد.
سلیمی در پایان با اشاره به این که شرکت فولاد مبارکه 
تابع سیاست های وزارت صمت است، یادآور شد: هر تصمیمی 
که در سطح کلان اتخاذ شود، در دستور کار بزرگترین واحد 
صنعتی کشور قرار می گیرد و امیدواریم با رفع موانع تولید از جمله 
محدودیت های انرژی، این شرکت بتواند به کمبود نیاز داخلی به 
عنوان تأمین کننده نیمی از فولاد کشور پاسخ دهد و این آمادگی را 

داریم که کمبود تولید در دو ماه گذشته را جبران کنیم.

مدیر ناحیه فولادسازی و ریخته گری مداوم فولاد مبارکه:

با نورد گرم دو، صادرات فولاد با ارزش افزوده محقق می شود
45 درصد آب مورد نیاز 

شهرک های صنعتی اصفهان 
تامین شد

مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی اصفهان گفت: 
تاکنون تنها حدود ۸۲۰ لیتر بر ثانیه آب برای شــهرک های 
صنعتی این اســتان تامین شده که این رقم معادل حدود ۴۵ 
درصد نیاز واقعی این بخش است. محمد جواد بگی در گفت 
و گو با ایرنا اظهار داشت: شهرک های صنعتی استان اصفهان 
دســتکم به 9۸۰ لیتر بر ثانیه آب دیگر نیاز دارند. وی ادامه 
داد: 1۴ تصفیه خانه در ســطح شهرک های صنعتی استان 
اصفهان در ۳۵ ســال گذشــته به بهره برداری رسیده است 
و در ســال جاری نیز 1۴ تصفیه خانه دیگر به شهرک های 
صنعتی اضافه خواهد شــد. مدیرعامل شرکت شهرک های 
صنعتی اســتان اصفهان خاطرنشان کرد: برای نخستین بار 
در کشور پساب شهری شــهرضا به میزان ۶۰ لیتر در ثانیه 
با ۲۵ کیلومتر خط انتقال و ســرمایه 11۰ میلیارد تومان به 
شــهرک صنعتی رازی، سپهرآباد و صنایع دستی منتقل شد 
و در حد آب آشامیدنی تصفیه شده در اختیار صنعتگران قرار 
گرفت که مشکل بحران آب آنها را حل کرده است. به گفته 
وی، خط انتقال ۸۷ کیلومتری نیز بین شهر اصفهان شهرک 
صنعتی مورچه خورت ایجاد شده است که پساب اصفهان را 
به این شهرک منتقل می کند و در مجموع این طرح ها ۲۰۰ 
میلیارد تومان سرمایه گذاری شده است. وی از تامین آب همه 
شهرک ها و نواحی صنعتی استان اصفهان خبر داد و گفت: 
تامین امکانات زیربنایی و زیرساخت های لازم برای شهرک ها 
و نواحی صنعتی مهمترین هدف شرکت شهرک های صنعتی 
این استان است. بگی گفت: شبکه و مدول های تصفیه خانه 
در شهرک ها و نواحی صنعتی نجف آباد ۲، جی، رنگسازان، 
فناوری، ســگزی، منتظریه، بزرگ، دهق، کمشچه، تیران و 
کرون و راوند در سالجاری به بهره برداری رسید. وی اضافه 
کرد: همچنین 9۰ کیلومتر شبکه داخلی جمع آوری فاضلاب 
در شهرک ها و نواحی صنعتی جی، امیرکبیر کاشان، رنگسازان، 
فناوری اصفهان، بزرگ اصفهان، نجف آباد ۲، کمشچه و دهق 
نیز اجرا شــد. به گفته وی، احداث مخازن هوایی و زمینی با 
مجموع 11 هزار مترمکعب آب در شهرک ها و نواحی صنعتی 
فناوری، نایین، آران و بیدگل، امیرکبیر کاشان، کمشچه، مورچه 
خورت، اشترجان از دیگر اقدامات انجام شده در راستای حل 
مشکل آب واحدهای صنعتی مستقر در شهرک های صنعتی 
استان است. مدیرعامل شرکت شهرک های صنعتی استان 
اصفهان گفت: ۷۵ کیلومتر شبکه داخلی آب و 1۵۵ کیلومتر 
خط انتقال آب به بیش از ۳۰ شــهرک و ناحیه صنعتی برای 
تکمیل شــبکه و بهره برداری از آب تامین شده است. وی 
با اشــاره به چالش جدی تامین آب در شــهرک ها و نواحی 
صنعتی استان خاطرنشــان کرد: دستگاه های خدمت رسان 
بر اساس قانون موظف به تامین نیاز واحدها )آب، برق، گاز، 
زیرساخت های مخابراتی، راه دسترسی( تا درب واحد صنعتی 
هستند و با وجود کاهش نزولات آسمانی و محدودیت های 
اســتان اصفهان، این شرکت در خصوص تامین آب پایدار و 
ممنوعیت برداشت آب های زیر زمینی، با همدلی سازمان ها و 
ارگان های استانی نسبت به تامین حداقل های آب مورد نیاز در 
شهرک ها و نواحی صنعتی استان اقدام کرده که خرید تضمینی 
آب از شرکت تامین آب از طرح انتقال آب از خلیج فارس به 
میزان یک هزار لیتر برثانیه در دستور کار قرار دارد. بگی یادآور 
شد: این استان از نظر تعداد شهرک ها ونواحی صنعتی رتبه 
اول کشــور را دارد و اســتان دوم حدود ۳۰ شهرک و ناحیه 
صنعتی کمتر از استان اصفهان دارد. بیش از 1۴۰ هزار نفر در 
شهرک ها و نواحی صنعتی مُصوب و فعال این استان مشغول 
کار هســتند. ۷۶ شهرک صنعتی مُصوب در استان اصفهان 
وجود دارد که از این تعداد۷۰ شــهرک صنعتی عملیاتی و در 
حال واگذاری است، همچنین ۵۰ درصد از شهرک های استان 

به ظرفیت نهایی خود رسیده اند.

امکان خرید متری مسکن در 
بورس از نیمه دوم سال

بنا بر اعلام معاون وزیر راه و شهرسازی، بورس مسکن 
تحت عنوان »صندوق زمین و مسکن« که مراحل نهایی خود 
را سپری کرده با هدف جذب سرمایه ها برای پروژه ها، حفظ 
ارزش ســرمایه های مردم و امکان خرید مسکن به صورت 
کامل و متری از نیمه دوم سال جاری و پس از کسب مجوز 
از سازمان بورس و اوراق بهادار راه اندازی می شود. به گزارش 
ایســنا، حدود دو سال قبل زمزمه های همکاری وزارت راه و 
شهرسازی با بازار سرمایه ایران به منظور راه اندازی »صندوق 
زمین و مسکن« شنیده شد. هدف اولیه این بود که پروژه های 
مســکونی و تجاری در بازار سرمایه عرضه شود تا با جذب 
سرمایه های خرد هم به تولید مسکن کمک شود و هم برای 
سهامداران سوددهی داشته باشد. خرید مسکن به شکل متری 
و کامل از ویژگی های بورس مسکن محسوب می شود. البته 
در حال حاضر شــرکتهای بخش خصوصی در بورس کالا 
حضور دارند اما وزارت راه و شهرسازی در نظر دارد شرکتها و 
سازمانهای زیرمجموعه خود را نیز که امکان عرضه پروژه های 
بزرگ مقیاس را دارند نیز وارد این عرصه کند. در این خصوص 
محمود محمودزاده ـ معاون مســکن و ساختمان وزیر راه و 
شهرسازی ـ گفته است: همکاری میان وزارت راه و شهرسازی 
و بورس کالا از ماه ها قبل آغاز شد که این همکاری از چند 
جنبه پیگیری شده که تاکنون نیز نتایجی مثبتی در این حوزه 
ها حاصل شده اســت. یکی از همکاری های مشترکی که 
قرار است با بورس کالا صورت بگیرد ایجاد صندوق زمین و 
مسکن است که مصوبه اصلاح آیین نامه آن از دولت گرفته 
شــد و به شرکت های و سازمان های مرتبط با وزارت راه و 
شهرسازی ابلاغ کردیم تا پروژه هایی در این حوزه برای راه 
اندازی صندوق مذکور ارائه کنند. وی در پاسخ به این سوال که 
اجرایی شدن همکاری با بورس کالا برای راه اندازی صندوق 
زمین و مسکن چه زمانی عملیاتی می شود؟ گفت: این پروژه 
براســاس برنامه زمان بندی موجود در نیمه دوم سال جاری 
اجرایی خواهد شد که البته بورس کالا باید مجوزهای قانونی 

را از سازمان بورس و اوراق بهادار اخذ کند. 

   خبر   خبر

انتصاب سرپرست حراست 
شرکت فولاد مبارکه

آییـن تکریم مدیـر حراسـت و معارفه سرپرسـت جدید 
حراسـت شـرکت فـولاد مبارکـه بـا حضـور مدیرعامـل، 
معاونیـن و مدیـران ایـن شـرکت برگـزار شـد. به گـزارش 
اصفهـان امـروز، حمیدرضـا عظیمیـان مدیرعامل شـرکت 
فـولاد مبارکـه در ایـن آییـن ضمـن تسـلیت به مناسـبت 
ایـام سـوگواری حضـرت اباعبدالله الحسـین )ع( اظهارکـرد: 
تصمیـم بـر آن شـد تـا آقـای نصرالـه  صالحـی قائم مقـام 
فعلی حراسـت شـرکت فولاد مبارکه را از داخل خانواده این 
شـرکت به عنوان سرپرسـت حراسـت انتخاب کنـم. وی با 
بیان این که شـرکت فولاد مبارکه طی ۲/۵ سـال گذشـت 
افتخـار اسـتفاده از خدمـات آقـای فخـارزاده را بـه عنـوان 
مدیـر حراسـت ایـن شـرکت داشـته اسـت، افـزود: ایشـان 
سـابقه و تجربیات بسـیار خوبی در حوزه حراسـت داشـتند. 
مدیرعامـل شـرکت فـولاد مبارکـه در ادامه گفـت: قطعاً از 
خدمات آقای فخارزاده در حوزه های دیگر شـرکت اسـتفاده 
خواهیـم کـرد چراکـه ایشـان با توجه بـه سـوابق مدیریتی 
موفـق می توانند خدمات ارزشـمندی را در دیگر بخش های 
شـرکت فـولاد مبارکـه نیز ارائـه دهنـد. وی در پایان ضمن 
قدردانـی از زحمـات مدیـر سـابق حراسـت شـرکت فـولاد 
مبارکـه خاطرنشـان کـرد: بـرای آقـای صالحی کـه قبول 
زحمت کردند و مسـئولیت سرپرسـتی حراسـت این شرکت 
را پذیرفتنـد نیز آرزوی موفقیـت دارم. کریم فخـارزاده مدیر 
سـابق حراسـت شـرکت فـولاد مبارکه نیـز در این جلسـه 
تصریـح کـرد: یکـی از اولویت های کاری ما طی ۲/۵ سـال 
گذشـته در ایـن مجموعـه انجـام اقدامات پیشـگیرانه بوده 
اسـت تا در صورت بروز کوچک ترین مشـکل، سـریعاً برای 
رفـع آن ورود پیـدا کنیـم. وی بـا بیـان ایـن کـه ما سـرباز 
نظـام و انقـلاب اسـلامی هسـتیم، ادامـه داد: مـا به کمک 
همـکاران خوبـی کـه داشـتیم، وظیفـه خـود را بـه بهترین 
نحـو انجـام داده ایـم و اگـر امروز دشـمنان نظـام جمهوری 
اسـلامی درصـدد وارد کـردن ضرباتـی بـه شـرکت فـولاد 
مبارکـه بوده انـد کـه موفـق نشـده و شکسـت خورده اند؛ ما 
هـر کاری که مـورد رضایت خداوند به نفـع نظام جمهوری 
اسـلامی بـوده را انجـام داده ایم. نصراله  صالحی سرپرسـت 
حراسـت شـرکت فولاد مبارکه نیـز در این آیین بیـان کرد: 
امیـدوارم بتوانم در این مسـئولیت روسـفید باشـیم، به آنچه 
کـه مورد رضایت خداوند و همچنین اهداف و سیاسـت های 
این شـرکت اسـت، عمل کنـم و در کنار معاونیـن و مدیران 
ایـن شـرکت گام هایـی را در جهـت رفع موانع تولیـد بردارم 
تـا فـولاد مبارکه همچنان در سـطح جهان بدرخشـد. لازم 
بـه ذکر اسـت، مدیرعامل شـرکت فـولاد مبارکـه در پایان 
بـا اهـدای لوح تقدیـر از خدمات کریـم فخـارزاده قدردانی و 
نصراله صالحی را به عنوان سرپرسـت حراسـت این شرکت 

معرفـی کرد.

گرانی سیمان، کارگران 
ساختمانی را بیکار کرد!

نایـب رییس کانون عالی انجمن هـای صنفی کارگران 
سـاختمانی بـا بیان اینکـه قطعی بـرق و ماینرهـا ربطی به 
افزایـش قیمـت سـیمان و دیگر مصالح سـاختمانی نـدارد، 
گفت که گرانی سـیمان بسـیاری از کارگران سـاختمانی را 
بیـکار و پروژه هـا را متوقف کرد. هادی سـاداتی در گفتگو با 
ایسـنا اظهار کرد: متاسـفانه افزایش قیمت سیمان مدتی در 
روند فعالیت کارگران  سـاختمانی اختلال ایجاد کرد و باعث 
توقـف پروژه ها شـد؛ در حال حاضر نیز بسـیاری از کارگران 
سـاختمانی بیکارنـد و افزایـش قیمت مصالح سـاختمانی از 
جملـه سـیمان بر فعالیـت آنها تاثیرگـذار بوده اسـت. وی با 
بیـان اینکـه در بالا رفتن قیمت مصالح سـاختمانی کسـی 
حاضـر بـه پیگیـری نیسـت و بـا ضعـف نظـارت نهادها و 
دسـتگاه های نظارتی روبه رو هسـتیم، گفت: سـال گذشـته 
قیمتـی کـه در مورد سـیمان توافـق کـرده بودنـد ۳۳ هزار 
تومـان بـود و قیمتی بود که زیرنظر سـازمان حمایت تعیین 
شـده بـود ولـی امسـال به پاکتـی ۸۵ هـزار تومان رسـید و 
دسـت آخـر هـم قیمت را بـه 9۰ هـزار تومان و حتـی 1۵۰ 
هزار تومان رسـاندند و بازار را به هم ریختند. سـاداتی درباره 
تاثیـر قطعی بـرق بـر فعالیـت کارخانه های سـیمان گفت: 
ماینرهـا و قطعـی بـرق ربطـی به این مسـأله نـدارد، چطور 
ممکـن اسـت به یکبـاره همـه کارخانه ها بـا هـم در تولید 
سـیمان دچار مشـکل شـوند آن  هم در شـرایطی که قطعی 
بـرق در سـاعات خاصـی اتفـاق می افتد؟ لذا این مسـاله که 
ماینرهـا دلیل افزایش قیمت سـیمان شـده اند را قبول ندارم 
و معتقدم برخی شـرکت های سـیمان با هم لابی و تعطیل 
می کننـد تـا قیمت ها را بالا بکشـند و بازار را متشـنج کنند. 
وی ادامـه داد: متاسـفانه در جریـان افزایـش قیمـت مصالح 
سـاختمانی به ویژه سـیمان هیچ کسـی اعتـراض نمی کند 
و حرفـی نمی زنـد کـه دلیـل بـالا رفتـن قیمت ها چیسـت 
و پیگیـری نمی کنـد کـه چـرا قیمت مصالـح بی رویـه بالا 
مـی رود و سـازمان های نظارتی که نیازی به بردن نامشـان 
نیسـت حتـی شـورای عالـی نظـارت وزارت صمـت همـه 
تسـلیم ایـن جریـان می شـوند. نایـب رئیـس کانـون عالی 
انجمن هـای صنفـی کارگـران سـاختمانی بـا بیـان اینکـه 
افزایـش بی رویـه قیمـت مصالـح سـاختمانی بر سـاخت و 
سـازها و فعالیت کارگران سـاختمانی تأثیرگذار است، اظهار 
کـرد: در حـال حاضـر شـرایط هنـوز مطلـوب نیسـت و در 
توزیع سـیمان مشـکل داریم. مصالح و سـیمان به دست ما 
نمی رسـد که کارگران سـاختمانی بتوانند مشغول کار باشند 
و پروژه هـای سـاختمانی از این وضعیت متاثر هسـتند. وی 
گفـت: مصالحی مثل سـیمان و فولاد و میلگـرد به گونه ای 
نیسـت کـه از قبل بشـود آنها را ذخیره کـرد و باید مرحله به 
مرحلـه تامیـن کرد چـون پروژه های سـاختمانی این امکان 
را ندارنـد کـه یکجـا خریـد کننـد و آن را مرحلـه ای تامیـن 
می کننـد لـذا ایـن مسـأله پروژه هایـی هـم کـه می خواهد 
بـه تازگـی شـروع شـود متوقـف و عـده زیـادی از کارگران 

سـاختمانی را بیـکار می کند.

شرکت توزیع برق اصفهان متعهد به ارائه برق با کیفیت )با 
فرکانس ۵۰ هرتز( است.

مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان با 
تائید وجود خاموشی های خارج از برنامه در اصفهان گفت: این 
مسئله به منظور حفظ پایداری شبکه و برقراری توازن در تولید 
و مصرف برق در کشور انجام می شود. با این حال مشترکان 

زیان دیده، خسارت پرداخت می شود.
مناطق  خاموشی های  برنامه  گفت:  علی اکبری  محمد 
»سپام«  سامانه  در  مشخص  صورت  به  اصفهان  مختلف 
شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان قرار داده شده که ملاک 
متاسفانه  افزود:  می شود.وی  محسوب  خاموشی ها  معیار  و 
به دلیل افزایش مصرف و کاهش تولید برق با کمبود منابع 
آبی لازم، پایداری شبکه برق از بین می رود و ناچار به اعمال 
خاموشی هستیم. گاهی اوقات به دلیل افزایش قابل توجه 
مصرف فرکانس شبکه به مقادیر پایین تر از ۵۰ هرتز مثل 
۴9.۷ هرتز کاهش می یابد.مدیر روابط عمومی شرکت توزیع 
برق شهرستان اصفهان تصریح کرد: در این شرایط به دلیل 
تعهد شرکت توزیع مبنی بر ارائه برق با کیفیت )با فرکانس ۵۰ 
هرتز( کلیدهای حفاظتی که روی پست های انتقال و پست های 
فوق توزیع برق قرار دارد )رله های فرکانسی( به صورت خودکار 
اتصال برق بخشی از مشترکان متصل به پست مذکور را قطع 
می کند در غیر این صورت به وسایل برقی آسیب وارد می شود.

برخی  است  ممکن  شرایط  این  در  افزود:  علی اکبری 
مشترکان با چند بار قطعی برق طی مدت زمان کوتاهی مواجه 
شوند. برای مثال برق مشترکان یک منطقه بر اساس برنامه 
زمان بندی خاموشی های احتمالی، در ساعات 1۵ الی 1۷ قطع 
افزایش مجدد  از اتصال مجدد برق، به دلیل  اما پس  شود 

مصرف با عمل کردن رله های فرکانسی پست توزیع برق، 
دوباره شاهد خاموشی منطقه باشیم.

وی خاطرنشان کرد: پس از عمل کردن این رله فرکانسی، 
کارشناسان شرکت توزیع برق تلاش می کنند تا به سرعت برق 
منطقه را وصل کنند اما باید توجه داشت که در صورتی که 
عمل کردن رله فرکانسی سطح یکِ پستِ توزیع برق یک 
منطقه از شهر برای تنظیم میزان مصرف کافی نباشد، رله 
فرکانسی سطوح دو و سه به ترتیب وارد عمل می شود که برق 

بخش بزرگتری از مشترکان را قطع می کند.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
ادامه داد: به بیان دیگر اگر رله فرکانسی سطح اول با 1۰ درصد 
مشترکان برق مرتبط باشد، رله فرکانسی سطوح دو و سه به 
ترتیب با ۲۳ و ۳۷ درصد از مشترکان در ارتباط است. به علاوه 
باید توجه داشت عملکرد رله های فرکانسی کاملا خودکار بوده 

و در اختیار شرکت توزیع برق نیست.
از  شرایطی  با  نیز  اوقات  گاهی  کرد:  اظهار  علی اکبری 
مصرف مواجه می شویم که برق همه مشترکان حداقل یک 
بار در روز قطع شده است بنابراین با افزایش مصرف و کمبود 
برق در شبکه ناچار به اعمال مجدد خاموشی ها برای بخشی از 
مشترکان هستیم که در این صورت این بخش از مشترکان، 
دو بار خاموشی را طی ۲۴ ساعت تجربه می کنند.وی افزود: 
فارغ از مسائل بیان شده فوق، گاهی تجهیزات شرکت توزیع 
برق نیز دچار آسیب و حادثه می شود که تا پایان زمان تعمیرات 

تجهیزات قطعی برق مشترکان ادامه خواهد داشت.
علی اکبری اضافه کرد: تنها راه برون رفت از وضعیت فعلی، 
همراهی مردم در مصرف برق است. افزایش دو درجه ای دمای 
کولرهای گازی کمک شایانی به مدیریت مصرف برق در ایام 

گرم تابستان خواهد کرد. همچنین آن دسته از مشترکان که از 
کولرهای آبی استفاده می کنند، باید در راستای صرفه جویی در 
مصرف برق از دور کم کولرهای خود استفاده کنند. انجام همین 
اقدامات توسط مردم تقریبا می تواند به معضل خاموشی ها پایان 
دهد.وی درباره مدت زمان خاموشی های خارج از برنامه نیز 
گفت: این مسئله اگر ناشی از بروز حادثه باشد، قابل پیش بینی 
نیست اما کارشناسان شرکت توزیع برق همه تلاش خود را به 
کار خواهند گرفت تا در کمترین زمان ممکن خاموشی به وجود 
آمده برطرف شود. با این در چنین شرایطی مشترکان می توانند 
با شماره 1۲1 تماس گرفته و علاوه بر علت خاموشی، از زمان 

احتمالی و پیش بینی شده وصل مجدد برق مطلع شوند.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
خاطرنشان کرد: در صورتی که مشترکانی که با قطعی برق و 
خاموشی های شبکه و به دنبال آن آسیب دیدن وسایل برقی 
دچار زیان شده اند می توانند با شماره 1۲1 تماس گرفته و ضمن 

گزارش این زیان، خسارت دریافت کنند.
عنوان  به  خورشیدی  برق  پنل های  درباره  علی اکبری 

راهکاری جهت افزایش تولید برق بدون ایجاد نیروگاه جدید 
نیز اظهار کرد: این اقدام باید توسط بخش خصوصی انجام شود 
اما شرکت برق به منظور تشویق این بخش به اجرای چنین 
پروژه ای، برق تولیدی را به مدت ۲۰ سال و با نرخ پایه )در سال 
جاری( 1۲۰۰ تومان خریداری می کند که این نرخ نیز در هر 

سال با توجه به دو نرخ تورم و ارز تعدیل می شود.
وی افزود: برای مثال این نرخ در سال 9۷ برابر با 9۰۰ 
یافته است  افزایش  تومان  به 1۸۰۰  اکنون  بوده که  تومان 
خریداری  برق  قیمت  و  فعلی  ارز  نرخ  احتساب  با  بنابراین 
شده توسط شرکت برق، نرخ بازگشت سرمایه ایجاد نیروگاه 

خورشیدی خانگی، ۳.۵ سال است.
مدیر روابط عمومی شرکت توزیع برق شهرستان اصفهان 
خاطرنشان کرد: اگرچه این نرخ بازگشت سرمایه بالا است 
اما وزارت نیرو جز قیمت خریداری شده و تضمین خرید کار 
دیگری انجام نمی دهد. در اینجا سیستم بانکی باید پا به میدان 
گذاشته و وام های کم بهره دراز مدت فراهم کند تا این مسئله 

حل شود.

مشترکان زیان دیده از برق خسارت 
دریافت می کنند
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ورزش
    خبر کوتاه   منهای فوتبال

مدیـر تیـم فوتبـال تراکتـور پیوسـتن دروازه بـان ایـن 
تیـم به ذوب آهـن را غیرقانونـی دانسـته و از پیگیری این 
موضـوع در مراجـع قانونی خبـر داد. حبیب فرعباسـی که 
هفته گذشـته قـرارداد خود را با باشـگاه تراکتـور به صورت 
یک طرفـه فسـخ کـرده بـود، به صورت رسـمی با باشـگاه 
ذوب آهـن قـرارداد امضـا کـرد؛ قـراردادی کـه بـه اعتقـاد 
مدیـر فوتبـال باشـگاه تراکتـور غیرقانونـی اسـت. جالـب 
اینجاسـت کـه تراکتوری هـا در دقیقـه 9۰ بـازی هفتـه 
پایانـی خـود مقابل سـایپا فرعباسـی را جایگزیـن اخباری 
کردنـد تـا حضـور او در طـول فصـل را بـه حدنصابی که 
صداقـت  فرهـاد  برسـانند.  بـود  تعیین شـده  قـرارداد  در 
دراین بـاره گفت: فرعباسـی تحـت قرارداد باشـگاه تراکتور 

اسـت و حق وحقـوق خـود از بابـت فصـل گذشـته را نیـز 
دریافـت کـرده و با توجـه به تعـداد بازی های انجام شـده، 
وی نمی توانـد قـرارداد خـود را به صـورت یک طرفه فسـخ 
کنـد. وی بـا اشـاره بـه جلسـه هفتـه گذشـته مدیرعامل 
باشـگاه و سـرمربی تیـم تراکتـور بـا فریبـرز محمـودزاده 
)مسـئول نقـل و انتقـالات سـازمان لیـگ( در ایـن رابطه، 
تاکیـد کـرد: پیرو این جلسـه درخواسـت فسـخ یک طرفه 
قـرارداد آقـای حبیـب فرعباسـی از سـوی سـازمان لیگ 
باطـل شـد و همان روز موضـوع به این بازیکن و باشـگاه  
ذوب آهـن ابـلاغ شـد کـه عقـد قـرارداد بـا فرعباسـی 
غیرقانونـی اسـت. همچنیـن به او اعـلام کردیـم که باید 
در تمرینـات شـرکت کنـد امـا متوجـه عقـد قـرارداد او با 

باشـگاه ذوب آهن شـدیم. مدیـر تیم فوتبال تراکتـور ادامه 
داد: حبیـب فرعباسـی و باشـگاه ذوب آهن خطـای بزرگی 
را مرتکب شـده اند و قطعا باشـگاه تراکتور ایـن موضوع را 
از مسـیرهای قانونـی پیگیـری خواهد کرد تـا حق وحقوق 
باشـگاه در این زمینه ضایع نشـود. این در حالی اسـت که 
مهـدی رمضانـی مدیـر روابط عمومـی باشـگاه ذوب آهن 
دربـاره عقـد قـرارداد حبیـب فرعباسـی بـا ایـن باشـگاه 
گفـت: قرارداد ما با فرعباسـی مشـکلی نـدارد. برای جذب 
ایـن دروازه بـان منتظر پاسـخ اسـتعلام از کمیتـه وضعیت 
بازیکنـان فدراسـیون فوتبـال بودیـم و پس ازاینکـه ایـن 
کمیتـه اعـلام کـرد عقد قرارداد مشـکلی نـدارد، اقـدام به 

انجـام ایـن کارکردیم.

حضور فرعباسی در ذوب آهن؛ قانونی یا غیرقانونی

مغانلو نزدیک تر از همیشه به 
سپاهان

باشگاه پرســپولیس دست از تلاش برای جذب قطعی 
شهریار مغانلو برداشت تا این بازیکن نزدیک تر از قبل به تیم 
اصفهانی شــود. شهریار مغانلو که در زمستان سال گذشته 
با قراردادی قرضی از ســانتاکلارا پرتغال به پرســپولیس 
پیوست پس از قهرمانی با سرخپوشان در لیگ برتر بیستم 
منتظر تصمیم باشگاه پرتغالی برای آینده فوتبالی خود شد. 
ســانتاکلارا که فکرش را نمی کرد با جذب مغانلو به ارزش 
1۷۰ هزار یورو بتواند ســودی چند برابری از بازگشت او به 
فوتبال ایران داشته باشــد پس از انتقال قرضی او در ازای 
دریافت ۵۰ هزار دلار از پرســپولیس برای فصل گذشته، 
حالا با باشــگاه ســپاهان وارد مذاکرات چند برابری شده 
است. سانتاکلارا برای اینکه مغانلو را به سپاهان بدهد مبلغ 
۵۰۰ هــزار دلار برای ارائــه رضایت نامه همراه با معاوضه 
او بــا محمد محبی را ارائه کــرد که با موافقت محمدرضا 
ساکت مدیرعامل باشگاه سپاهان همراه شده است. باشگاه 
پرســپولیس که با درخواست یحیی گل محمدی سرمربی 
این تیم متمایل به حفظ مغانلو شــده بود خواستار تخفیف 
باشگاه پرتغالی شد تا مهاجم خود را حفظ کند اما مسئولان 
سانتاکلارا نه تنها ارزش صدور رضایت نامه او را کم نکردند 
بلکه آن را افزایش دادند تا سرخ ها حتی نتوانند پاسخ دیگری 
به این درخواست بدهند. ازاین رو جعفر سمیعی با هماهنگی 
یحیی گل محمدی قید حفظ مغانلو را زدند تا این بازیکن 

طبق قرار قبلی در آستانه پیوستن به سپاهان قرار بگیرد.

 استقلال به دنبال 
جذب سروش رفیعی

هافبک فصل گذشته تیم فوتبال سپاهان در فهرست 
خرید باشــگاه استقلال قرارگرفته اســت. سروش رفیعی 
هافبک فصل گذشته تیم فوتبال سپاهان یکی از بازیکنانی 
است که در فهرست خرید باشگاه استقلال قرارگرفته است. 
رفیعی بازیکنی اســت که توانایی بازی در چندین پست را 
دارد و بــا توجه به اینکه وی بازیکن آزاد اســت، فقط نیاز 
به توافقات مالی با استقلال دارد. ظاهرا مسئولان استقلال 
مذاکرات خوبی را با این بازیکن داشته اند و اگر اتفاق خاصی 
نیفتد شاید یکی از خریدهای استقلال در لیگ برتر فصل 

آینده این بازیکن باشد.

آخرین وضعیت آسیب دیدگی 
احسان حاج صفی

آخرین وضعیت آسیب دیدگی مدافع ایرانی تیم آاک آتن 
مشخص شد. آسیب دیدگی احسان حاج صفی از ناحیه ران 
پای چپش چندان جدی نیست و با حداقل سه هفته دوره 
درمانی می تواند به میدان بازگردد. بر اســاس این گزارش؛ 
انتظار می رود احسان حاج صفی برای فصل جدید سوپر لیگ 
یونان که از سه هفته دیگر آغاز خواهد شد بتواند در ترکیب 
تیم آاک به کار گرفته شــود. این بازیکن ایرانی هم اکنون 

مراحل درمانی خود را زیر نظر پزشکان آغاز کرده است.

فرشاد احمدزاده با سپاهان 
نجومی بست

وینگر فصل گذشته فولاد خوزستان و باشگاه پرسپولیس 
با امضای قرارداد میلیاردی به سپاهان اصفهان پیوست. بر 
اساس شنیده هایی از نقل و انتقالات فوتبال ایران، باشگاه 
سپاهان با ستاره پرسپولیسی فولاد خوزستان یعنی فرشاد 
احمدزاده برای دو فصل به توافق رسیده، توافقی که ارزش 
آن 1۸ میلیارد است. شنیده می شود ارزش مالی این قرارداد 
برای دو ســال حدود 1۸ میلیارد تومان اســت که ظاهرا 
به زودی توســط فرشــاد احمدزاده به امضاء خواهد رسید. 
فرشاد احمدزاده پس از قهرمانی فولاد خوزستان در فینال 
جام حذفی کشــور در این رابطه و اینکه گفته می شــود با 
باشگاه سپاهان برای فصل بعد لیگ برتر به توافق رسیده 
اســت، عنوان کرده بود:»هنوز جشن تمام نشده و هر چه 
خدا بخواهد همان می شود. از همه تیم ها پیشنهاد دارم. باید 
بررسی کنم و ببینم بازی در کدام تیم بیشتر باعث پیشرفتم 
می شــود.« خیلی طول نکشید تا مدیر برنامه های هافبک 
پیشین پرسپولیس با مدیران باشگاه سپاهان اصفهان مذاکره 

و این قرارداد را نهایی کند. 

اسکوچیچ و تماشای یک بازی 
به صورت ویژه

تیم ملی در نخســتین مســابقه خود در دور نهایی 
مقدماتی جــام جهانی به احتمال قوی 11 شــهریور در 
اســتادیوم آزادی تهران میزبان سوریه خواهد بود. تیم 
ملی به این بهانه از ۳ شهریور در تهران اردوی تدارکاتی 
خــود را آغاز می کند و هشــت شــهریور در یک بازی 
درون اردویــی به مصاف هم مــی رود. به واقع تیم ملی 
پیش از بازی با ســوریه دیدار تدارکاتی نخواهد داشت؛ 
اما تلاش های فدراسیون فوتبال سوریه منجر به تدوین 
یک بازی دوستانه برای سوری ها شده است. بر اساس 
اعلام فدراســیون فوتبال ســوریه تیم ملی این کشور 
پنج شنبه هفته جاری در دوحه با الجزایر مسابقه خواهد 
داد. اسکوچیچ و دستیارانش این بازی را به دقت به تماشا 
خواهند نشســت تا با آخرین شناخت از تیم ملی سوریه 
تیم ملی را برای این بازی آماده کنند. احتمال سفر یکی 
از اعضای کادر فنی تیم ملی به دوحه برای تماشای این 
بازی از نزدیک کم است اما کادر فنی تیم ملی به اتفاق 
فیلم این مسابقه را تماشــا خواهند کرد. کادر فنی تیم 
ملی در روزهای اخیر فیلم دیدارهای لژیونرها را به تماشا 
نشسته اند تا بر این اساس لیست تیم ملی برای بازی با 

سوریه تدوین شود.

ورزش اصفهان چشم انتظار 
درخشش پارالمپیکی ها

ورزش اصفهان امید زیادی به درخشــش ورزشکاران 
این شهر در پارالمپیک توکیو ۲۰۲۰ دارد. پارالمپیک توکیو 
۲۰۲۰ از سوم شهریورماه سال جاری آغاز می شود و کاروان 
ایران برای این رقابت هــا از روز ۲۵ مرداد به توکیو اعزام 
شدند، اصفهان با سه سهمیه بازیکن در بین ۶۲ ورزشکار 
و یک مربی در کاروان پارالمپیک ایران یکی از استان های 
قدرتمند ایران محسوب می شــود. دانیال ذاکری و ایمان 
بگ زاده نمایندگان اصفهان در تیم ملی بسکتبال با ویلچر 
هستند، تیمی که در سال های اخیر عملکرد خیره کننده ای 
داشته و تا چهارمی جهان نیز پیش رفته است، آن ها بعد از 
سال ها رقبایی مثل استرالیا و ترکیه را در مسابقات آسیایی 
و جهانی شکست داده اند و به گفته ذاکری در گفت وگو با 
خبرنگار مهر آن ها در رؤیای کسب سکو پارالمپیک هستند. 
تیم ملی بسکتبال با ویلچر کشورمان برای نخستین بار در 
پارالمپیک ۲۰۰۴ آتن شرکت کرد و توانست در مکان نهم 
قرار گیرد و چهار سال بعد در رقابت های پارالمپیک ۲۰۰۸ 
پکن با یک پله صعود نسبت به دوره قبل در جایگاه هشتم 
قرار گرفت. مردان بســکتبال با ویلچر ایران دربازی های 
پارالمپیک ۲۰1۶ ریو با ایســتادن در جایگاه دهم به کار 
خود پایان دادند، تیم ملی کشورمان پس ازاین بازی ها، در 
رقابت های جهانی آلمان خوش درخشید و توانست با شش 
پله صعود نسبت به پارالمپیک ریو، در رده چهارم جهان قرار 
گیرد. مردان بسکتبال با ویلچر در رقابت های قهرمانی آسیا 
و اقیانوسیه ۲۰19 تایلند با غلبه بر تیم ژاپن در جایگاه سوم 
مسابقات ایستادند تا در کنار کسب مدال برنز این مسابقات، 
سهمیه بازی های توکیو را به دست آورند و برای چهارمین 
بار راهی پارالمپیک شوند. تیم ملی والیبال نشسته کشورمان 
پس از کسب سهمیه توکیو، دربازی های پا را آسیایی ۲۰1۸ 
جاکارتا و آسیا و اقیانوسیه ۲۰19 تایلند عنوان قهرمانی را 
از آن خود کردند، تیم والیبال نشسته مردان ایران با شش 
مدال طلا به عنوان پرافتخارترین تیم ایران در پارالمپیک 
به شــمار می آید و با اعلام سازمان جهانی پا را والیبال و 
آخرین رنکینگ منتشرشده، برای سی امین سال متوالی در 
جایگاه نخست رنکینگ دنیا قرار گرفت؛ اما علیرضا مختاری 
تک نماینده دوومیدانی اصفهان در پارالمپیک توکیو است، 
دربازی های آســیایی ۲01۴ کره جنوبی در پرتاب وزنه و 
پرتاب دیســک دو مدال طلا، در سال ۲۰1۵ در مسابقات 
جهانی قطر مقام چهارم و کسب سهمیه پارالمپیک ۲۰1۶ 
ریو را و در ســال ۲۰1۶ در مســابقات آســیا و اقیانوسیه 
مدال طلای پرتاب دیســک و مدال نقره در پرتاب وزنه 
در مسابقات آسیا و اقیانوسیه ازجمله موفقیت های مختاری 
اســت. مختاری همامی در المپیک ۲۰1۶ ریو شــرکت 
کــرد، اما به دلیل فوت مادرش، مقام چهارم را به دســت 
آورد و بعدازآن در مســابقات جهانی ۲01۷ شــرکت کرد 
و دربازی های جاکارتای اندونزی در رشــته پرتاب وزنه و 
دیسک شــرکت کرد و در پرتاب دیسک مدال برنز و در 
پرتاب وزنه طلا گرفت و رکورد جهان را شکســت او در 
مسابقات جهانی ۲۰19 لندن نیز مدال برنز گرفت و سهمیه 
پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو را از آن خود کرد. ابراهیم مؤمنی 
تک سهمیه اصفهان در بین مربیان اعزامی به توکیو است. 
این مربی که نخســتین تجربه پارالمپیکی خود را تجربه 
می کند امید زیادی به درخشش تیم ملی دوومیدانی نابینایان 

و ناشنوایان در پارالمپیک ۲۰۲۰ توکیو دارد.

باشگاه ها و استخرها در 
قرنطینه کرونا غرق شدند

همه گیری کرونا اگرچه بر تمامی مشاغل و صاحبان 
کسب وکارهای ورزشی و غیرورزشــی تاثیر گذاشت اما 
باشگاه های ورزشی و استخرها با آن بیشتر از همه تحت 
تاثیر تعطیلی و بیکاری ناشــی از کرونا قرار گرفتند. تاثیر 
کرونا بر استخرهای ورزشی و فعالیت های مرتبط باآنکه 
از ابتدا شــیوع ویروس کووید 19 در کشــور و بخشنامه 
تعطیلی اماکن آبی آغاز شد این روزها به قصه پرغصه ای 
تبدیل شده است که ظاهرا پایانی برای آن وجود ندارد. به 
اعتقاد بســیاری از فعالان این رشته، باشگاه های ورزشی 
و استخرها نیز می توانستند مانند سایر رشته ها با رعایت 
شیوه نامه های مصوب و دستورالعمل های بهداشتی فعالیت 
کنند و هم موجبات نشــاط و تندرستی جامعه را فراهم 
نمایند و هم از ورود خسارات مادی به صاحبان مجموعه ها 
و خداحافظی اجباری فعالان این رشــته جلوگیری کنند. 
این تعطیلی دوساله باعث وارد آمدن آسیب به تاسیسات و 
استخرهای آبی استان اصفهان شده و بسیاری از فعالان 
این رشــته را بیکار کرده است. فرهاد رحیمی دبیر کانون 
کارآفرینان اصفهان معتقد است که در شرایط بد اقتصادی 
و تورم بی سابقه، سو مدیریت ها برای مهار کرونا به ضرر 
اقتصاد کشور و به ویژه کارآفرینان بوده و تعطیلی های مکرر 
برای مقابله با مهار شــیوع ویروس کرونا به کارآفرینان 
لطمه بزرگی وارد کرده اســت که بخشی از کارآفرینان 
در مشاغلی مانند باشگاه داری و استخر و مشاغل خدمات 
رســان فعالیت دارند که در اجرای طرح های صادرشده از 
سوی ستاد ملی و استانی مبارزه با کرونا ملزم به تعطیلی 
شده اند و این یعنی بیکار شدن افراد زیادی که در بخش 
خصوصی و بدون وابستگی مالی به دولت مشغول به کار 
هستند. کارآفرین برتر ورزشی در ادامه با اشاره به بیکاری 
۳۰ هزار نفر نیروی کار مشغول در اماکن ورزشی به دنبال 
شیوع کرونا می گوید باید به این آمار هزینه های سنگین 
استخرداری را نیز اضافه کرد تا بخشی از عمق فاجعه را 
دریافت کرد. البته این تنها بخش کوچکی از فاجعه بزرگ 
بیکاری در جامعه ورزشی استان است تعطیلی اجباری و 
ناخواســته باشگاه های ورزشی و استخرها به دلیل شیوع 
کرونا ضربه مالی سنگینی برای صاحبان استخر به وجود 
آورده اســت که در گفت وگو با آن ها می توان بزرگ ترین 
مشکلشــان را عدم حمایت دولت عنوان کرد که در این 

شرایط انگار آن ها فراموش شدگان هستند.

سجاد شــهبازاده آقای گل هنوز تصمیم قطعی برای 
ماندن در ســپاهان یا کوچ به تیم دیگری نگرفته اســت. 
در دو هفته اخیر این شــایعه قوت گرفت که کار آقای گل 
لیگ با پرسپولیس تمام شــده و او به زودی قراراداش را با 
این باشــگاه امضا خواهد کرد. این شــایعه تا جایی قوت 
گرفت که حتی از دوشــنبه هفته گذشته هم به عنوان روز 
موعود نام می بردند اما این اتفاق رخ نداد تا همه چیز شرایط 
مبهمی به خود بگیرد. ظاهرا مشکلات مالی این روزهای 
باشگاه پرسپولیس مانع انتقال شهباززاده شده و شاید هم 
مدیران باشگاه سپاهان توانسته اند رضایت آقای گل لیگ 
را برای ماندن در اصفهــان جلب کنند. البته پروژه انتقال 
شهباززاده به پرسپولیس با داستان جذب شهریار مغانلو به 
هم گره خورده است. مهاجم فصل پیش تیم تهرانی که با 
باشگاه سانتاکلارای پرتغال قرارداد دارد و ظاهرا سپاهانی ها 
قصد دارند رضایت او را برای انتقال به سپاهان جلب کنند 
و از محمد محبی هم به عنوان بخشی از پولی که باشگاه 
پرتغالی برای صدور رضایت نامه مغانلو درخواست کرده هم 

می خواهند بهره ببرند؛ اما هنوز هیچ کدام از این گره ها باز 
نشده یعنی نه تکلیف شهباززاده مشخص شده و نه محبی 
به ســانتاکلارا پیوســته اســت. از طرف دیگر مغانلو هم 
همچنان مشغول رایزنی با باشگاه پرتغالی است بلکه بتواند 
رضایت نامــه اش را دریافت کرده و خودش برای آینده اش 

تصمیم بگیرد.
Á بیوگرافی سجاد شهباززاده

شهباززاده متولد ســوم بهمن 1۳۶۸ در اردبیل است. 
شــهباززاده فوتبال خــود را از باشــگاه جوانان ذوب آهن 
اردبیل از ســال ۸۴ به صورت حرفه ای آغاز کرد. در مدت 
حضور چهارساله خود در این باشگاه توانست تجربه خوبی 
کسب کند. او موفقیت خود را به نوعی مدیون محمد مایلی 
کهن است. مایلی کهن، مربی وقت تیم سایپا در سال ۸۸ 
شــهباززاده را کشف کرد. سجاد در ۲۰ سالگی و در همان 
ســال وارد باشگاه جوانان سایپا شد و یک سال بعد به تیم 
بزرگسالان این باشــگاه پیوست. شهباززاده چهار سال در 
تیم ســاپیا در پســت مهاجم حضور داشت و در طول این 
مدت 9۰ بازی برای تیم نارنجی پوش پایتخت انجام داد و 

موفق شد ۲۰ بار دروازه حریفان را باز کند.

Á قلعه نویی به شکوفایی سجاد کمک کرد
مهاجم یک متر و ۸۴ ســانتی ســایپا در ســال 9۳ با 
درخواســت امیر قلعه نویی، ســرمربی وقت اســتقلال با 
قراردادی سه ساله به تیم آبی پوش تهران پیوست. سجاد دو 
فصل در استقلال توپ زد و در طول این مدت و انجام ۵۶ 
بازی 1۶ گل، هفت پاس گل و سه پنالتی برای استقلال به 
دست آورد. او در جام حذفی نیز موفق شد پنج بار برای تیم 
استقلال گلزنی کند. شهباززاده در نقل و انتقالات تابستانی 
ســال 9۵ به تیم ترکیه ای آلانیا اسپور پیوست. او حضور 
موفقی در ترکیه نداشــت. تنها چهار بازی برای آلانیا به 
میدان رفــت و فقط یک بار موفق به گلزنی برای این تیم 
شد. او پس ازاین تجربه ناموفق تصمیم به فسخ قرارداد با 
آلانیا اســپور و بازگشت به استقلال گرفت اما استقلال به 
دلیل محرومیت از بازار نقل و انتقالات زمستانه نتوانست 
مهاجم ســابق خود را مجددا جذب کند. سجاد شهباززاده 
پس ازآنکه نتوانست به تیم آبی پایتخت برگردد تصمیم به 
پیوســتن به تراکتورسازی تبریز گرفت، اما این تیم هم از 
بازار نقل و انتقالات محروم شــد. درنهایت در سال 9۵ او 
به تیم نفت تهران پیوست. شهباززاده پنج بازی برای تیم 

زرد پوش پایتخت انجام داد و تک گل حســاس این تیم 
مقابل تراکتور که منجر به قهرمانی نفت در جام حذفی در 
ســال 9۵-9۶ شد را به ثمر رساند. شهباززاده درنهایت در 
ســال 9۶ توانست مجدداً به استقلال بازگردد اما روزهای 
خوب این مهاجم در این تیم تکرار نشد. درنهایت او پس از 
انجام هشت بازی برای استقلال و باوجود داشتن پیشنهاد 
از ذوب آهن اصفهان، راهی لیگ ستارگان قطر شد و به تیم 
القطر پیوســت. دوران حضور او در تیم قطری نیز چندان 
درخشان نبود. پس ازآنکه شهباززاده در بازی نخست یک 
پاس گل داد، مصدوم شــد و با این مصدومیت از لیســت 
بازیکنان تیم خارج شد. ســجاد نیم فصل دوم 9۶-9۷ را 

بدون عضویت در تیمی به پایان رساند.
Á احیای شهباززاده در اصفهان

سجاد شــهباززاده در سال 9۷ با شــانس مجدد امیر 
قلعه نویی که ســرمربی وقت سپاهان بود به تیم اصفهانی 
پیوست و توانست در این تیم خود را احیا کند. او در فصل 
اول حضورش در ســپاهان در ۲9 بازی لیگ و چهار بازی 
حذفی حضور پیدا کرد و درمجموع هفت بار دروازه رقیبان 
را گشــود. در فصل دوم حضــور او در تیم طلایی پوش، 
سجاد ۳۰ بازی )۲۳ بازی لیگ، دو بازی حذفی و پنج بازی 
لیگ آسیا( برای این تیم انجام داد و پنج گل به ثمر رساند. 
ســه گل در لیگ برتر، یک گل در جام حذفی و یک گل 
در جام باشــگاه های آسیا. فصل سوم حضور شهباززاده در 
سپاهان موفق ترین فصل برای او بود. وی در طول ۳۰ بار 
حضور دربازی های لیگ توانست ۲۰ بار دروازه حریفان را 
باز کند. سجاد سه بازی در جام حذفی نیز برای سپاهان به 
میدان رفت و یک گل نیز به ثمر رساند. شهباززاده فصل 
گذشــته با حضور درخشان خود توانست عنوان آقای گلی 

لیگ برتر را از آن خود کند.

آقای گل لیگ بیستم هنوز تصمیم نهایی را نگرفته است

 شهباززاده در دو راهی
 اصفهان و تهران

باشــگاه ذوب آهن دو هافبک جدیــد از تیم های پیکان و 
نفت مسجدسلیمان به خدمت گرفت. ذوب آهن پس از انتخاب 
مهدی تارتار به عنوان ســرمربی طی یک هفته گذشته هیچ 

فعالیت نقل و انتقالاتی را به صورت رسمی انجام نداد، اما دیروز 
بیشــتر بازیکنان جدیدش را رونمایی کرد. محمد خدابنده لو، 
هافبک جوان پیکان که جزو محصولات این باشگاه به حساب 
می آید و از ابتدای دوران بازی خود برای خودروسازان به میدان 
رفته بود، با اتمام قراردادش تصمیم گرفت دوباره شاگرد مهدی 

تارتار در ذوب آهن شــود. این هافبک ۲1 ســاله که پیش از 
حضور تارتار در پیکان بیشــتر به عنوان یار جانشین به میدان 
می رفت، در فصل اخیر یکــی از مهره های اصلی تیمش بود 
و حالا دوباره  کار با این ســرمربی را 
انتخاب کرده و با قراردادی دوساله به 
جمع سبزپوشان اصفهانی اضافه شده 
است. سجاد جعفری، هافبک فصل 
گذشته نفت مسجدسلیمان هم که 
برخلاف دور رفت در نیم فصل دوم 
و پس از حضور محمود فکری بیشتر 
به عنوان یار جانشــین به کار گرفته 
می شــد هم دیگر خرید ذوب آهن 
است. این هافبک اردبیلی پس از دو 
سال حضور در نفت مسجدسلیمان 
راهی اصفهان شد و همانند خدابنده لو 
قراردادی دوساله با باشگاه ذوب آهن 
امضا کــرد. همچنین رضا خالقی فر 
که ازجمله بازیکنان باســابقه لیگ برتر است و حضور در 1۰ 
تیــم مختلف را در دوران فوتبال خود تجربه کرده، یک انتقال 
جدید داشت و از آبادان راهی اصفهان شد. خبر دیگر از باشگاه 
ذوب آهن به تمدید قرارداد سید محمد قریشی، مدافع میانی این 

تیم برای دو فصل دیگر ارتباط دارد.

تعــداد زیــادی از اعضای فصل گذشــته تیم پیکان 
تهران لیگ بیســت و یکم را در ذوب آهن سپری خواهند 
کرد. یکی از اتفاقات جالب در نقل و انتقالات تابســتانی 

هجوم پیکانی های پیشین به سمت 
اصفهــان و حضــور در ذوب آهن 
اســت. بعدازآنکــه مهــدی تارتار 
با  پیکان  سرمربی فصل گذشــته 
مســئولان باشــگاه تهرانی بر سر 
مســائل مالی به توافق نرســید و 
راهی ذوب آهن شد، او در نخستین 
اقدام ســه دستیار خود در پیکان را 
همراهش به اصفهان برد. ماجرای 
حضــور پیکانی هــای ســابق در 
ذوب آهن اما به همین جا ختم نشد 
وباشگاه ذوب آهن از تعداد کثیری از 
خریدهای جدید خود رونمایی کرد 

که در بین آن ها دو بازیکن پیشــین پیکان دیده می شود. 
دانیال ماهینی و محمد خدابنده لو دو بازیکن فصل گذشته 
پیکان بودند که راهی ذوب آهن شــدند. نکته قابل توجه 
این است که دانیال ماهینی با توجه به تعداد دقایق بازی 
اندک خود در پیکان ســهمیه لیگ برتری هم محسوب 
نمی شــود اما از جمع خودروسازان جدا شد و به ذوب آهن 

رفت. شنیده ها حکایت از آن دارد که نادر محمدی و آرمان 
قاسمی دو مدافع فصل گذشــته پیکان هم با مسئولان 
ذوب آهن به توافق کامل رســیدند و احتمالا قراردادشان 

به زودی نهایی می شود. اگر حضور نادر محمدی و آرمان 
قاســمی هم در ذوب آهن نهایی شود، آن وقت سرمربی، 
ســه مربی و چهار بازیکن فصل پیش پیکان به اصفهان 
رفته اند تا به نوعی شــعبه دوم خودروســازان در اصفهان 
تشکیل بشود و یکی از اتفاقات جالب در لیگ برتر فوتبال 

ایران رقم بخورد.

هافبک های پیکان و نفت مسجدسلیمان 
در ذوب آهن

  شعبه دوم پیکان در اصفهان 
تاسیس شد

پیام نیازمند با پشــت سر گذاشتن دوران قرنطینه حالا 
منتظر تصمیم پائولو سرجیو مربی سابق صنعت نفت آبادان 
اســت. بااینکه پیام نیازمند قراردادش را چند ماه پیش امضا 
کــرد و بلافاصله پس از آخرین دیدار لیگ بیســتم مقابل 
اســتقلال ایران را ترک کرد تــا در تمرینات تیم جدیدش 
حاضر شود، در دو بازی ابتدایی فصل نتوانست در دسترس 
سرمربی تیم حضورداشته باشد. در این دو مسابقه که برابر 
ویتوریا گیمارش و ژیل ویسنته برگزار شدند، ساموئل پرتغال 
دروازه بان ۲۷ ساله و برزیلی پورتیموننزه به میدان رفت؛ دو 

دیداری که اولی با پیروزی خانگی شاگردان پائولو سرجیو 
همراه شد و در بازی دوم این تیم پورتیموننزه بوده که با یک 
گل شکست خورد. طی این مدت پیام نیازمند که 9 مردادماه 
تهران را به مقصد پرتغال ترک کرده بود، در قرنطینه به سر 
می برد و به همین دلیل حضور در بخشــی از تمرینات تیم 
و به طبع آن دو مســابقه اول تیمش را از دست داد. حالا و 
پس از پشت سر گذاشتن این روزها تیم فوتبال پورتیموننزه 
در چارچوب هفته سوم رقابت های لیگ برتر پرتغال فردا به 
مصاف توندلا می رود و باید دید آیا پائولو سرجیو با رسیدن 

نیازمند از او در ترکیب اصلی تیمش استفاده خواهد کرد یا 
برای ســومین مسابقه پیاپی به ساموئل اعتماد می کند که 
فصل گذشــته نیز در این تیم پرتغالی حضورداشته است. 
دراین بین حضور پائولو سرجیو مربی پرتغالی صنعت نفت 
آبادان که عملکرد قابل توجه با صنعت نفت آبادان در لیگ 
ایران داشــت، می تواند با توجه به شناختی که او از فوتبال 
ایران و بازیکنانش دارد، نقطــه امیدوارکننده ای برای پیام 
نیازمند باشــد تا اولین حضور رسمی خود را در فوتبال اروپا 

ثبت کند.

پیام نیازمند علیه ساموئل و کرونا

A.Ehteshami@esfahanemrooz.ir
امیر حسین احتشامی |  
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 رتبه نخست روزنامه های محلی و استانی 
سراسر کشور

 رتبه 8 روزنامه های خصوصی 
و رتبه ۱6 در بین ۱80 روزنامه کشور

آیین نامه اخلاق حرفه ای در لینک »درباره ما«
 سایت اصفهان امروز منتشر شده است.

www.esfahanemrooz.ir

گروه نشریات  

عضو تعاونی مطبوعات، انجمن مدیران رسانه

روزنامه فرهنگی، اجتماعی با روش خبری - تحلیلی- اطلاع رسانی 
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 آگهی دعوت مجمع عمومی عادی بطور فوق العاده شرکت تولیدی لوله و اتصالات . پی . اف . پی
 )سهامی خاص( به شماره ثبت 2695 اصفهان و شناسه ملی 10260226616

رئیس هیئت مدیره )دعوت کننده(

 بدینوســیله از کلیه صاحبان ســهام شــرکت تولیدی لوله و اتصالات پی.اف.پی سهامی خاص ثبت شده به شــماره 2695 دعوت می شود در جلسه مجمع عمومی عادی بطور 
فوق العاده که در ساعت 8:30 صبح روز یکشنبه 1400/06/10 در محل شرکت واقع دراصفهان، خیابان آپادانا اول، جنب بانک پارسیان، پلاک 225 واحد یک دفتر مرکزی 

شرکت پی اف پي تشکیل مي گردد حضور بهم رسانید . 
دستور جلسه مجمع عمومی عادی به طور فوق العاده 

2- تصویب ترازنامه حساب سود و زیان سال 1399 1 -  انتخاب مدیران 

زان باده که در میکده عشق فروشند
ما را دو سه ساغر بده و گو رمضان باش

حافظ
وقوع جنگ چالدران بین ایران و عتمانی دو گروه از امت من هستند که اگر صلاح یابند، امت من صلاح 

می یابد و اگر فاسد شوند، امت من فاسد می شود: علما و حکّام.
حضرت محمد)ص(

ما این كتاب را به حق به سوی تو فرود آوردیم پس خدا را در حالی كه اعتقاد خود را برای او خالص كننده  ای عبادت 
كن

زمر2

مناسبتسخن بزرگان یک فنجان آیات نورانی
شعر

نماینده مردم خمینی شــهر در مجلس شــورای 
اسلامی گفت: برآیند عملکرد و پیشینه فرهنگی وزیر 
پیشنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی مثبت و قابل قبول 

است.
حجت الاســلام محمدتقی نقدعلی در گفت وگو با 
ایرنا افزود: محمدمهدی اسماعیلی در  مسئولیت هایی 
که داشــته به ویژه در سمت معاونت سیاسی، امنیتی و 
اجتماعی اســتانداری اصفهان چهره فرهنگی از خود 
نشان داد. او بیان کرد: تشــکیل قرارگاه فرهنگی در 
استانداری اصفهان، هم افزایی بین دستگاه های اداری 
در حوزه فرهنگی و تنظیم سند در این بخش، طراوت 
خوبی  بین فعالان فرهنگی، هنری و اجتماعی استان 
ایجاد کرد. نماینده مردم خمینی شهر در مجلس شورای 

اسلامی افزود: تحصیلات وزیر پیشنهادی برای حوزه 
فرهنگی کشــور لازم اســت و دانش و تخصص وی 
در تولید محصولات فرهنگی و هنری نقش بســزایی 
خواهد داشت. او در پاسخ به مغایرت تحصیلات علوم 
سیاســی محمدمهدی اســماعیلی با حوزه فرهنگی 
گفت: به تحصیلات علوم سیاســی در حوزه فرهنگی 
نیاز داریم و یکی از کمبودهای این عرصه بی توجهی 
به دانش سیاسی است. حجت الاسلام نقدعلی اضافه 
کــرد: بدون نگاه به حوزه سیاســی و سیاســت های 
دین و انقلاب، برنامه ریــزی فرهنگی ناقص می ماند 
و وزیر پیشــنهادی فرهنگ و ارشاد اسلامی به دلیل 
تحصیلات علوم انســانی و علوم سیاسی کاربردی در 

حوزه مدیریتی او خواهد بود.

به عتبات  ارسال فرش  در  وبیدگل  آران  شهرستان 
عالیات در کشور پیشتاز است.

به گزارش صداوسیما، مسئول ستاد بازسازی عتبات 
عالیات شهرستان آران وبیدگل گفت: از آغاز فعالیت ستاد 
عتبات عالیات در عراق در سال ۸۵. بافندگان فرش، بافت 
فرش دستبافت برای عتبات عالیات را در دستور کار خود 
قراردادند. محمدحقیقیان افزود: در سه سال گذشته 9۰ 
تخته فرش دستباف با نقشه 9۴ خانه ریزیافت کرکی 1۴ 
متری هنر بافت آران وبیدگلی ها به عتبات ارسال کردند. 
او گفت: دراواخرسال 9۸. بافت قالی های 9 متری کرم 
از نوع پشم با همکاری شرکت تعاونی فرش دستبافت 
آران وبیدگل آغاز شد. حقیقیان، بافت فرش را زمینه ساز 
اشتغال بیش از ۲۰۰ نفر دانست و افزود: در آران وبیدگل 
در حال حاضر ۵۳ دستگاه دار قالی برای عتبات عالیات و 
۳۵ دستگاه دار قالی در شهرهای شاهین شهر، قهدریجان، 
نجف آباد، فلاورجان و گرگاب در حال بافت برای ستاد 
بازسازی عتبات عالیات شهرستان آران وبیدگل هستند. 
آران  شهرستان  عالیات  عتبات  بازسازی  ستاد  مسئول 
وبیدگل گفت: بافت فرش عتبات عالیات علاوه بر جنبه 
معنوی آن، صنعت بافت فرش دستبافت درآران وبیدگل 
را که روبه فراموشی می رفت، دوباره احیا کرد و علاوه 
فرهنگ  دوباره  ترویج  بانوان،  برای  اشتغال زایی  آن،  بر 
قالیبافی و حتی روی آوردن صاحبان صنایع فرش ماشینی 
شهرستان به ایجاد کارگاه های قالیبافی دستی و سنتی، از 
نتایج وبرکات این طرح درآران وبیدگل است. شهرستان 
آران وبیدگل با 1۰۳ هزار نفر جمعیت در شمال استان 

اصفهان قرار دارد.

معافیـت حـق بیمـه قرارداد هـا در دو سـال اخیـر 
بـرای قرارداد هـای فناورانـه شـرکت های دانش بنیـان 
ایـن بخشـنامه به درسـتی اجـرا  امـا  تصویـب شـد، 

نمی شـود.
تهـران در  بازرگانـی  اتـاق  تـوکل، عضـو  نسـیم 
گفت وگـو بـا باشـگاه خبرنـگاران جـوان، اظهـار کـرد: 
اهمیـت مسـئله بیمـه بـرای شـرکت های دانش بنیان 
و معمولـی تفاوتـی نـدارد و موضـوع بسـیار مهمـی 
اسـت. کارفرمایـان در تمـام شـرکت ها مطابـق قانون 
موظـف بـه پرداخـت حـق بیمـه کارکنـان هسـتند و 
هـر نفـری مشـغول در مجموعـه باید از خدمـات بیمه 
بهره منـد شـود. بـا توجـه بـه ظرفیتـی کـه در قانـون 
پیش بینی شـده، امـکان اسـتفاده از برخـی معافیت ها و 
بخشـودگی های بیمه ای وجود دارد، اما مسـیر طولانی 
بـرای بهره منـدی از آن هـا موجـود اسـت کـه بایـد 
روال آن طـی شـود. او افـزود: مطابـق قانـون حمایـت 
از شـرکت های دانش بنیـان و بـر اسـاس بخشـنامه 
سـازمان تأمین اجتماعـی در سـال 1۳9۷، قرارداد های 
منعقدشـده توسـط شـرکت های دانش بنیـان در زمینه  
تولیـد کالا هـا و خدمـات دانش بنیـان، از پرداخـت حق 
بیمـه قرارداد هـا بـه تأمیـن اجتماعـی معـاف خواهنـد 
بـود. بااین حـال، این اصل مهم توسـط سـازمان تأمین 
اجتماعـی رعایت نمی شـود. توکل بیان کـرد: پرداخت 
نشـدن حق بیمه یک ماهـه، منقضی شـدن دفترچه ها 
همچنیـن جریمه هـای اعمال شـده تأمیـن اجتماعی از 
مشـکلات بزرگ شـرکت های دانش بنیـان در مباحث 
بیمـه ای اسـت. خدمـات بیمـه قرارداد هـا و گرفتـن 
مفاصـا حسـاب از قوانیـن بیمـه محسـوب می شـود 
کـه باوجـود تصویـب آیین نامه هـای مربوطـه بـرای 
اجـرای این قانـون برای شـرکت های دانش بنیـان، اما 
سـازمان های بیمـه ای معمـولًا آن را اجـرا نمی کننـد. 
بااین وجـود شـاید بتوان یکی از علل اصلی اجرا نشـدن 
ایـن طرح را نبود سـازوکارهای مناسـب در بیمه تأمین 
اجتماعـی دانسـت کـه همکاری هـای لازم را در ایـن 
زمینـه بـه شـرکت های دانش بنیـان ارائـه نمی دهنـد. 
دشـواری و طولانـی شـدن روند دریافـت خدمات بیمه 
بـدون شـک زیان هـای مالـی بـرای شـرکت ها در پی 
دارد و جریمه هـای فراوانـی را ممکـن اسـت تحمیـل 
کنـد. صرف نظـر از مـوارد این چنینـی میـزان تمرکـز 
و زمـان کاری کـه پرسـنل اداری بـرای پیگیـری و 
پیـش بـردن امور صـرف می کنند سـبب عقب ماندگی 
می شـود  کسـب وکار  اصلـی  امـور  و  مأموریت هـا  از 
کـه زیان هـای مضاعفـی از ایـن ناحیـه نیـز تحمیـل 
می شـود؛ بنابرایـن انتظـار مـی رود با توجه بـه نقش رو 
بـه رشـد شـرکت های دانش بنیـان و درآمدزایـی آن ها 
در اقتصـاد کشـور موانع دسـت وپا گیر از چرخـه اداری 
چـه در مسـیر دریافـت خدمات بیمه ای و چـه در زمینه 
مشـکلات دیگر اعم از شـهرداری، مالیات و دارایی نیز 
مرتفـع شـود تـا فعـالان اقتصـادی بتوانند با فـراغ بال 
بیشـتری در زمینـه اهـداف اصلـی خود فعالیـت کنند.

کشـور افغانستان و مشـخصاً شـهر هرات، کهن دیاری 
و  نویسـندگان  زیسـت گاه شـاعران،  و  زادگاه  اسـت کـه 
شـهر  ایـن  اسـت.  بـوده  بسـیاری  فارسـی زبان  عارفـان 
تاریخـی خاطـره »خواجـه عبـدالله انصـاری«، »جامـی«، 
»مولانـا«، »امیرعلی شـیر نوایـی«، »کمال الدیـن بهزادِ« 
نقـاش و بسـیاری دیگـر از بـزرگان فرهنگ مـا را در خود 

دارد.
بـه گـزارش ایمنـا، هـرات کـه ایـن روزهـا بـه دسـت 
تاریـخ  اعمـاق  تاریک تریـن  از  برآمـده  کوته فکـران 
و  زیبایـی  ستایشـگران  چشـم وچراغ  روزگاری  افتـاده، 
زیبایی شناسـان قلمـرو بـزرگ فرهنگـی ایران بوده اسـت. 
هـرات نزدیـک بـه نیم قـرن قبلـه گاه بهتریـن خطاطـان، 
خوش نویسـان، نقاشـان، شـاعران، ادیبـان و هنرپـروران 
این سـرزمین بوده اسـت. همان شـهری که نفیس ترین و 
ارجمندتریـن شـاهنامه نگارگری شـده در تاریـخ را به خود 
دیـده اسـت. هـراتِ خـط نسـتعلیق، هـراتِ کلیله ودمنـه، 
هـراتِ گلسـتان سـعدی، هـراتِ خمسـه نظامـی، هـراتِ 
مینیاتـور و هراتِ تذهیب. محمدمحسـن سـعیدی، شـاعر 
و نویسـنده افغانسـتانی مقیـم ایـران، ضمـن تأکیـد بـر 
روابـط حسـنه ایـران و افغانسـتان، تصریح می کنـد: وجود 
ایـن ارتباطـات محکـم و دیرینـه، ازآنجـا ناشـی می شـود 
کـه مـا دو همسـایه عـادی نیسـتیم، بلکه اعضـای پیکره 
واحـدی هسـتیم که برخـی عوامل جبـری و به طور خاص 
اسـتعماری، مـا را از هـم جـدا سـاخته اسـت. بایـد از خود 
بپرسـیم چـرا جدا شـدیم؟ داسـتان جدایـی این دو کشـور 
دوسـت و همسـایه، عمـر درازی نـدارد و داسـتان پـر آب 
چشـمی اسـت که بـه حضور فاجعه بـار انگلیـس در منطقه 
مربـوط می شـود. انگلیـس تـلاش کـرد اقلیـم بـزرگ و 
باشـکوه مـا را چندتکـه کنـد و تا انـدازه زیـادی هم موفق 
شـد و توانسـت بخـش بـزرگ و ارجمنـدی از ایـن پیکره 
فرهنگـی واحـد را کـه هند بـود از مـا بگیـرد. او می افزاید: 
تفکیک هـای  ایـن  نیـز  افغانسـتان  و  ایـران  منطقـه  در 
سـطحی اداری و سیاسـی را در قالـب مرزهـای ملـی پدید 
آورد، امـا نتوانسـت زیرسـاخت یگانه فرهنگـی و هویتی را 
بشـکند. جالـب اسـت کـه راهبـرد »ابدی سـازی تفرقه«، 
کمـاکان در دسـتور کار اسـت و غـرب سـلطه خـواه امروز 
هـم بـه جـد آن را دنبـال می کنـد. اینکـه بایـدن می گوید 
»مـا آنجا بـرای ملت سـازی نرفتـه بودیم«، دروغی اسـت 
کـه از سـر ناچـاری و به منظـور انـکار شکسـت بـه زبـان 
مـی آورد. غربی هـا بـرای ایـن کار، سـعی بسـیاری کردند، 
را  نتیجـه عکـس گرفتنـد. می تـوان »ملت سـازی«  امـا 
اسـم رمـزی بـرای کلان پـروژه »امت سـوزی« دانسـت. 
اسـتعمار می خواهـد زیرسـاخت فرهنگ و هویـت یگانه ما 
را به گونـه ای بشـکند و نابـود کنـد کـه نسـل های آینـده، 
حتـی از تصـور اتحـاد و همگرایی منطقه ای، عاجز باشـند.

Á هرات؛ چشم وچراغ ستایشگران زیبایی
ایـن شـاعر و نویسـنده، تصریـح می کنـد: هـرات در 
آثـار به جـای مانـده از عهـد باسـتان و ماقبـل تاریـخ نیـز 
شـهری مهـم و موردتوجه بوده اسـت. باید این پرسـش را 
مطـرح سـاخت که »آیا کشـوری که هـرات، بلـخ، غزنین 
و کابـل دارد می توانـد هنـر و فرهنـگ نداشـته باشـد؟« 
هـرات، امـروز نیـز از جهـات مختلـف در کشـور و اقلیـم 
فرهنگـی مشـترک ما، جایـگاه ویـژه ای دارد. یکـی از این 
جهـات، بیشـترین آثـار تاریخـی قابل بازشناسـی و احیا در 
آن اسـت. در شـهرهای تاریخی دیگر، این ویژگی نیسـت. 
در شـهر مهمـی مانند غزنیـن، آثار معماری قابل شناسـایی 
و احیـا در حـد صفر اسـت. سـعیدی اضافه می کند: شـکوه 
غزنیـن را فقـط در کتاب هـای تاریـخ و ادبیـات می تـوان 

دیـد و تصـور کـرد؛ امـا در هـرات، آثـار تاریخی بسـیاری 
را می تـوان شناسـایی و بازسـازی کـرد. در دوره اخیـر نیـز 
اندکـی  سـرمایه گذاری  و  تلاش هـا  محـدود،  به صـورت 
بـرای احیـای آثـار ارزشـمند تاریخی هرات صـورت گرفته 
اسـت، امـا حجـم جفاهـا و ویرانی هـا بیش ازحد اسـت و با 
تأسـف شـدید باید عرض کنم که بخش اعظم آن شـکوه 

درخشـان هـرات را هم بـرای همیشـه ازدسـت داده ایم.
Á  ایران و افغانســتان سابقه اتحاد هزارساله

دارند
او خاطرنشـان می کنـد: کشـورهای مـا سـابقه اتحاد و 
یکپارچگـی هـزاران سـاله دارند و جدایی رسـمی به شـیوه 
امروزی عمری صدسـاله هم نـدارد؛ بنابراین فرض جدایی 
بیـن دو کشـور به زمـان تولـد »ناسیونالیسـم« برمی گردد. 
پیدایـش این تفکـر در منطقه ایران و افغانسـتان، همزمان 
با تشـکیل سـازمان ملـل اسـت. پیش ازاین حتـی در میان 
حاکمـان سیاسـی، تصـور این که »مـا می توانیم«، یـا باید 
دو »ملـت« جداگانـه باشـیم، وجـود نداشـته اسـت. شـاید 
بتـوان زمانـی را که دولـت پهلوی می خواسـت نام تاریخی 
ایـران را در سـازمان ملـل بـرای قلمـرو خـود ثبـت کنـد، 
سـرآغاز رسـمیت و علنـی شـدن این تصـور دانسـت. این 
شـاعر و نویسـنده ادامـه می دهـد: جالـب اسـت کـه برای 
ایـن کار، دولـت پهلـوی به حکومت کابل نامه نوشـت و از 
رضایـت آن دراین بـاره پرسـید و وقتی با سـکوت حکومت 
کابـل مواجـه شـد، آن را حمـل بـر رضایـت دانسـت. این 
سـکوت درواقـع یک سـکوت سیاسـی و حکومتـی بود که 
فرهنگیـان و نخبگان کشـور از آن بی خبر ماندند. سـکوت 
حاکمیـت شـاید بـه علـت رویکـرد قومـی و طایفـه ای، 
رضایت مندانـه بـوده اسـت، امـا اگـر ماجـرا بـه فرهنگیان 
و نخبـگان، عرضـه می شـد بـه حتـم مخالفـت می کردند. 
درهرحـال ایـن قضیه در سـال 1۳1۳ رخ داد و 1۳ سـال تا 

صدسـالگی آن باقی اسـت.
Á  طالبان درباره محــدوده آزادی های حوزه

فرهنگ و هنر به اختلاف می خورند
سـعیدی گـروه طالبان را مجموعـه ای مرکب از چندین 
طالبـان،  اتحـاد  می گویـد:  و  می دانـد  فکـر  طـرز  گونـه 
ناشـی از تهدیـدی مشـترک از ناحیـه دشـمن مشـترک 
اسـت. انشـعاب، هـم درگذشـته این گـروه وجود داشـته و 
هم اکنـون پـس از پیـروزی بـر دشـمن، پدید خواهـد آمد. 
ازجملـه اختلافـات، اختلافـی اسـت کـه دربـاره محـدوده 
آزادی هـا در عرصـه فرهنـگ و هنـر خواهنـد داشـت. این 
اختـلاف، هم مربـوط به مبانـی و منابع فکری آنان اسـت 
و هـم از ضرورت هـا و اقتضاهـای زمانـه نشـأت می گیرد. 
او می افزایـد: یکـی از زیرمجموعه هـای طالبـان، گروه هـا 
و افـرادی هسـتند کـه گرایـش تصوفـی دارند. تصـوف را 
چگونـه می تـوان جـدا از فرهنـگ و هنـر، تصـور کـرد؟ 
ازقضـا ایـن گرایـش فکری، پیشـینه و نفوذ بسـیار عمیقی 
در جغرافیـای تاریخـی و فرهنگـی مـا به عنـوان خاسـتگاه 
و  مقتضیـات  ازنظـر  دارد. همین طـور  طالبـان  اجتماعـی 
ضرورت هـای زمانـه، طالبـان چـاره ای جـز قبول بخشـی 
از آزادی هـا در ایـن زمینـه ندارنـد. ایـن پذیـرش به ویـژه 
خواهـد  نیـز  بیشـتر  و  بیشـتر  به تدریـج،  و  به مرورزمـان 
شـد. لازم بـه یـادآوری اسـت کـه ایـن نرمـش تدریجـی 
در رفتـار طالبـان را دفعـه پیـش نیـز شـاهد بودیـم. ایـن 
شـاعر و نویسـنده تصریـح می کنـد: آن زمـان برخـلاف 
برخـورد خشـن و بی ملاحظـه ای کـه در آغـاز داشـتند در 
اواخـر می دیدیـم برخـی از سـرودهایی را کـه با سـازوآواز 
خوانده شـده بـود، بـا آواز بـدون سـاز از رادیوی خـود یعنی 
»صدای شـریعت« نشـر می کردند. گذشـته از این ها حتی 

در عرصـه حاکمیـت و سیاسـت نیـز طالبـان امـروز، دنبال 
»حکومـت همه شـمول« هسـتند؛ یعنـی پذیرفته انـد کـه 
نمی توانند بدون مشـارکت بخشـی از مخالفان فکری خود 
ماننـد جریان هـای جهـادی، حکومتی پایدار و بـا مقبولیت 
نسـبی داشـته باشـند. این ترکیب سیاسـی نمی تواند بدون 

نوعـی از ترکیـب فکـری و روشـی، شـکل بگیرد.
Á اشتراکات زبانی ایران و افغانستان

سـعیدی، تصریـح می کنـد: اشـتراکات فرهنگـی میان 
ایـران و افغانسـتان در حـدی اسـت که باید به جـای وجوه 
اشـتراک، دنبـال وجـوه احتمالـی افتـراق و تمایـز بگردیم. 
بـرای توضیـح بیشـتر کافـی اسـت توجـه کنیم کـه زبان 
ارتباطـی مـردم در کشـور افغانسـتان به ویـژه در عرصـه 
علـوم، هنـر و رسـانه ها زبان فارسـی دری اسـت. درسـت 
اسـت که گاهـی از زبـان »پشـتو« به عنوان زبـان ملی در 
کشـور مـا یاد می شـود؛ اما حقیقت آن اسـت کـه در عمل، 
این فارسـی دری اسـت کـه ارتباط گسـترده و اصلی میان 
اکثریـت قاطـع مـردم کشـور را برقـرار می کنـد. او ادامـه 
می دهـد: علی رغـم تلاش هایـی کـه برخـی قوم گرایـان 
افراطی در پوشـش تفکر ناسیونالیسـتی انجـام دادند، زبان 
پشـتو نتوانسـت فارسـی دری را بـه حاشـیه ببـرد. علـت 
ایـن امـر، ریشـه عمیـق و گسـترده ایـن زبـان در تاریخ و 
فرهنـگ مـا از سـویی و ضعـف چندجانبـه پشـتو از جانب 
دیگر اسـت. پشـتو که بخشـی از میـراث فرهنگی کشـور 
و اقلیـم فرهنگـی مـا و در حـد خـود محتـرم و ارزشـمند 
اسـت، بـا فارسـی، ریشـه مشـترک دارد، امـا درهرحـال 
زبانـی اسـت کـه تا صدسـال پیـش، مکتوب نبـوده و خط 
خـاص خـود را نداشـته اسـت. ازایـن رو خـود قوم پشـتون 
نیـز گذشـته تاریـخ و فرهنگ خـود را تنها در آیینـه زبان و 
ادب فارسـی دری می تواند ببیند و بشناسـد. این نویسـنده 
و شـاعر خاطرنشـان می کنـد: پشـتو، هنـوز هـم گنجینـه 
واژگانـی کافـی بـرای حمـل مفاهیـم علمـی، هنـری و 
فلسـفی امـروز را نـدارد، حتی از یک دسـتور زبـان دقیق و 
کامـل، برخـوردار نیسـت. خطی کـه از تغییر و دسـتکاری 
خط فارسـی برایش سـاخته اند در برابر خط فارسـی، بسیار 
ابتدایـی و بـه لحاظ بصری، نازیباسـت. در یـک کلام برای 
فهـم انـدازه اشـتراکات دو کشـور، همیـن کافی اسـت که 
بدانیـم هـر اثـر علمـی و هنـری کـه به زبـان فارسـی در 
ایـران تولیـد و عرضـه شـود بـدون نیـاز بـه ترجمـه برای 
همـه اهـل سـواد در کشـور مـا قابل فهـم اسـت. عکـس 
ایـن قضیـه نیـز صادق اسـت و تفـاوت زبانی فقـط در حد 
لهجه هـای یک زبـان اسـت کـه در داخـل کشـورها هـم 

وجـود دارد و مانـع برقـراری ارتباط نیسـت.
Á  ،تعامل میان شاعران و نویسندگان دو کشور

رضایت بخش نیست
سـعیدی بابیـان اینکـه »سـطح تعامـل میان شـاعران 
و  رضایت بخـش  به هیچ وجـه  کشـور،  دو  نویسـندگان  و 
قابل قبـول نیسـت«، خاطرنشـان می کنـد: ایـن موضـوع 
در حالـی اسـت کـه بیشـترین، نزدیک تریـن و مؤثرتریـن 
ارتباطـات میـان فرهنگیـان، شـاعران و نویسـندگان دو 
کشـور وجـود دارد. او ادامـه می دهـد: روابـط اقتصادی هم 
اغلـب خـوب و برقـرار بـوده، امـا وضعیـت روابط سیاسـی 
بـه هـر دلیـل، گاهـی نامطلـوب و آزاردهنـده می شـود. 
در شـرایط کنونـی، نیـاز فـوری و شـدید بـه بازسـازی و 
نوسـازی پـل اصلـی ارتباطـی دو کشـور، یعنـی همـان 
زیرسـاخت فرهنگـی و هویتـی مشـترک داریـم. همچنین 
داشـتن رسـانه های مشـترک، به ویژه تلویزیون و سـینمای 
مشـترک را ضروری تریـن نیـاز تعاملی و ارتباطـی میان دو 

کشـور می دانـم.

پیشینه فرهنگی وزیر پیشنهادی فرهنگ 
و ارشاد اسلامی مثبت است

آران وبیدگل پیشتاز 
ارسال فرش به عتبات 

عالیات در کشور

در حاکمیت طالبان، فرهنگ و هنر افسانه می شود

مسجد برسیان از نخستین مساجد ایران است که به عنوان 
تاریخ زنده تمدن ایران اسلامی از آن یاد می شود.

به گزارش مهر، شــرق اصفهان، آنجا کــه زنده رود از 
پل های پرطمطراق می گذرد و به »شهرســتان« می رسد، 
آغاز می شــود. این چند کیلومترِ پایانیِ رود زندگی بخشِ که 
این روزها مُرده، خود سرآغاز ورود به دنیایی اسرارآمیز است. 
دنیایی که ریشــه در خاک دارد و تمدن خاصش به قرن ها 
قبــل بازمی گردد، روزهایی که خِشــت و گِل محافظ جان 
انســان ها بود. داستان شرق پیچیده و عجیب است و تمدن 
اصفهان هم از همان سو سرچشمه می گیرد، تمدنی که پیش 
از اسلام از »جی« تا »گاوخونی« آغاز، در قرن های ابتدایی 
اسلامی به »جوباره« رسید و درنهایت در دوران صفویه و در 
»جلفا« و »نقش جهان« باشــکوه ترین در زمان خود شد. در 
این راه طولانی که آفتاب سخت همواره در کمین مسافرانش 
است، آثاری از این تمدن برجای مانده که یکی از آن ها در ۴۰ 
کیلومتری شرق شهر اصفهان و در زمینی که برسیان خوانده 
می شود و روزگاری »پارسیان« و روزگاری دیگر »بیستون« 
بوده، جا خوش کرده. محلی که پیدایش و ساخت وساز در آن به 
دوران پیش از اسلام بازمی گردد، به گواه تاریخ دانان روزگاری 
یکی از مراکز دینی زرتشتیان بوده است؛ اما با ورود اسلام به 
خــاک ایران و تغییر دین و مذهب مردم این بخش از فلات 
ایران، آتشکده ها جای خود را به مساجد دادند و تمدن ایرانی 
با آموزه های اسلامی ترکیب شد. در سال های ابتدایی آشنایی 
ایرانیان با اسلام مساجد مختلفی در این سرزمین ساخته شد، 
از مسجد فهرج گرفته تا مسجد جامع زواره و مسجد جامع 
عتیق اصفهان. یکی از مساجد مهم که در سده های ابتدایی 
هجری قمری ساخته شد، مسجد برسیان است، مسجدی که 
زمان ســاخت مناره آن را در حدود سال ۴۹5 هجری قمری 
تخمین می زنند و بنای کنونی مسجد را متعلق به سده پنجم 
قمری می دانند و به عقیده بسیاری در روزگاری آتشکده ای 
برای عبارت زرتشتیان بوده است. بنای ابتدایی مسجد برگرفته 
از معماری ساسانی و با چهارطاقی و گنبدخانه ساخته شده که 
در نوع خود جز اولین ها است. البته تاریخ دست نرم خود را بر 
روی این مسجد کشیده در هر دوره ای سبک و سیاق آن را 

تغییر داده و چیزی به معماری مسجد و مناره برسیان اضافه 
کرده است. بنایی که در حال حاضر به عنوان مسجد برسیان 
وجود دارد مربوط به عصر ســلجوقی و دورانی است که آجر 
نقش اساسی در تزئین و ساخت مساجد داشته و خشت و گل 
به حاشیه رانده شدند. از طرفی مناره ستونی مدور این مسجد 
که تاریخی بس دیرینه تر از بنای اصلی دارد، بدون ســکو یا 
پایه صرفاً با آجر و ملات گچ ساخته شده و قطر آن در سطح 
زمین ۷5 متر و ارتفاع آن 55 متر بوده که از طریق پلکان مدور 
امکان صعود از آن و رسیدن به منظره بی نظیر گندم زارهای 
شــرق وجود دارد. اگرچه برخی معماران و مورخان مناره و 
مسجد برسیان را یکی از بهترین نمونه های »آجرچینی« در 
عصر سلجوقیان می دانند، اما این تنها سلاجقه نبودند که در 
تکمیل این شاهکار نقش داشتند. در عصر صفوی نیز برسیان 
محلی مهم و پررونق بوده که به دلیل نزدیکی و آب وهوای 
خوب، تبدیل به تفرجگاهی برای درباریان پایتخت نشین در 
اصفهان شد. برخی از کاشی کاری هایی که بسیار محدود در 
مســجد دیده می شود، برای عصر صفویان است. همچنین 
معماران صفوی صحنی نیز به این مســجد اضافه کردند تا 
مسجد برسیان بیش ازپیش شکل و شمایل مسجدی که امروز 
تصور می شود را داشته باشد. تمامی این ویژگی های باعث 
شده تا برسیان به یکی از منابع پژوهشی بین اساتید تاریخ و 
معماری تبدیل شود و روایتگر سبک معماری بناهای مذهبی 
در دوره های مختلف ایران پیش از اســلام و ایران در دوران 
اسلامی باشد. این ویژگی منحصربه فرد در کنار اهمیت این 
بنا برای مردم محلی، تلاش ها را برای حفظ و نگهداری آن 
بالابرده و هیئت امنا مسجد همواره بر حفظ و نگهداری آن 
تأکیددارند. آنچه طی سال های اخیر شرق اصفهان را برایمان 
متصور ســاخته چالش های ناشی از بحران آب، تالاب مرده 
گاوخونی، بیماری ســالک و همه معضلاتی است که مردم 
مهربان این خطه را درگیر ساخته اما دراین بین نباید فراموش 
کنیم که شرق اصفهان علی رغم همه چالش های فراوانش 
زیبایی هایــی دارد که به ما یادآوری می کند زندگی در خطه 
خطه ایران باستانی و متمدنمان همچنان جاری است و باید در 

کنار همه تلخی ها، شیرینی داشته هایمان را نیز یادآور شویم.

 مسجد برسیان؛ 
تاریخ زنده تمدن ایرانی اسلامی

مسیر سخت استفاده 
از معافیت حق بیمه 

قرارداد ها برای 
شرکت های دانش بنیان


